
مرکز پژوهش ها گزارش داد

وی ایران  عوامل بی هویت شدن صنعت خودر
وساز انگیزه نوآوری ندارد  خودر

خریدار  مرکز پژوهش هــای مجلس اعلام کرد: 
هویت صنعت خودرو ناشــی از تغییرات سیاست 
کلان دولت ها دائما دســتخوش تغییر بوده و این 
صنعت هرگز نتوانســته به هویت و چشم اندازی 

واحد برای یک دوره بلندمدت دست یابد.
 مرکــز پژوهش هــای مجلــس در گزارشــی به 
آسیب شناســی ســاختار تنظیم گــری صنعت 
خودرو پرداخته اســت. در این گزارش تاکید شده 
که شــرایط کنونی صنعت خودروی کشور که از 
وضعیت نامطلوبی برخوردار است نتیجه ساختار 
حکمرانی دولــت در ایــن صنعــت و همچنین 
سیاست های اتخاذشــده از سوی نهادهای متولی 
اســت. بنابراین هر اقدامی برای بهبــود و تحول 
در خــودرو پیــش از هدف گذاری مشــخص و به 
تبع آن بازمعماری نظام تنظیم گــری و تغییر در 

سیاستگذاری ها، موفق نخواهد بود.
در حال حاضر خودروســازی کشــور از شــرایط 
مناســبی در کمیت و کیفیت برخوردار نیست و از 
تکنولوژی روز دنیا نیز دهه هاســت که عقب مانده 
است. این صنعت طی ســال های گذشته نه نفعی 
برای خود داشــته و نه برای مردم؛ به طوری که در 
حال حاضر زیان انباشــته خودروســازی کشور 
به مرز ۲۵۰ همت رســیده اســت و بســیاری از 

محصولات با زیان به بازار عرضه می شود.
این صنعت از مشکلات ســاختاری رنج می برد و 
این مشکلات باعث شــده خودروسازی کشورمان 
پذیرای فناوری هــای روز دنیا نباشــد و علاوه بر 
جاماندگی از سایر رقبای خود در عرصه بین الملل 
و عدم نقش آفرینی در زنجیره های ارزش جهانی و 

منطقه ای، موجب نارضایتی در کشور نیز باشد.
مرکز پژوهشــی مجلس تاکیــد دارد که ماهیت 
سیاســی و اقتصــادی بنگاه های خودروســازی 
موجــب شــده معمــاری نظــام تنظیم گری و 
سیاســت های صنعتی حاکم بر ایــن صنعت، به 
عنوان یکی از مهم ترین مسائل ریشه دار و تاریخی 
این صنعت که نقش قابل توجهی درشــکل گیری 

نظام مسائل صنعت خودرو داشته، مطرح باشد.
نظــام تنظیم گــری صنعــت خــودرو از ابعاد و 
لایه های مختلف اقتصادی اجتماعی و سیاســی 
آسیب شناسی شــده اســت. در ابتدا باید تعریف 

مشخصی از تنظیم گری ارائه شود.
در مورد مفهوم تنظیم گــری در این گزارش تاکید 
شــده که تنظیم گری به معنای اعمــال قوانین و 
مقررات از ســوی دولت و تعیین ضمانت اجرایی 
برای این قوانین است. یا این کلمه به مفهوم نوعی 
حکمرانی به منظور نظارت و هدایت بازار توســط 
ســازمان های دولتی معنا شده است. بدین ترتیب 
به اعتقاد کارشناســان بازوی پژوهشــی مجلس، 

حکمرانی در این صنعت به اشــتباه معنی شــده 
است.نشــانه های این حکمرانی اشتباه چیست؟ 
در این مورد در گزارش مذکور تاکید شــده هویت 
صنعت خودرو ناشــی از تغییرات سیاســت کلان 
دولت هــا دائماً دســتخوش تغییر بــوده و هرگز 
نتوانسته به هویت و چشــم اندازی واحد برای یک 
دوره بلندمدت دست یابد. این جمله به معنای آن 
نیست که فرآیند توسعه صنعت خودرو باید فارغ از 
سیاست های کلان دولت و حاکمیت تعیین شود، 
بلکه به معنای آن است که الزامی است که براساس 
دکترین جمهوری اســلامی در مواجهه با دنیا و با 
تعریف هویت ایرانی و شــیوه جانمایــی اقتصاد 
ایران در منطقه و دنیا، یک هویت و آینده روشــن 
برای این صنعت ترسیم شــود که بتوان براساس 
آن به منظور توســعه این صنعــت برنامه ریزی و 

سیاستگذاری کرد.
در ادامه گزارش آمده اســت که پیش شرط وجود 
نظــام تنظیم گــری کارآمد در صنعــت خودرو، 
وجود یک چشــم انداز مشترک اســت که مطابق 
آن الگوی توســعه صنعت خودرو تدوین شــده و 
همه ابزارها در آن جهت بسیج شود. البته دخالت 
نهادهــای مختلف در ایــن عرصه باعــث توزیع 
نامتــوازن و ناهماهنگ قــدرت تصمیم گیری در 
نظام تنظیم گری صنعت خودرو شده و این توزیع، 
میان نهادهایی با ســاختار منافع بعضاً متعارض با 
یکدیگر رخ داده است. از این رو، امکان پیشبرد یک 
برنامه واحد جهت توســعه صنعت خودرو، از نظام 
اداره کشور سلب شده و نهادهای مختلف هرکدام 
در یک جهت متفــاوت اقدام به سیاســتگذاری 

می کنند.
در ادامه این گزارش تاکید شــده که این مساله در 

شــرایط فقدان طرحی از آینده در صنعت خودرو، 
به نحوی تشــدیدیافته منجر به شــرایط بحرانی 
در این صنعت شــده اســت. اما مدیریت دولتی 
به واســطه ســاختار ســهامداری این شرکت ها 
نیز یکی از مصائــب تنظیم گــری در این صنعت 
خوانده شــده اســت و بازوی پژوهشی مجلس در 
این زمینه اظهار کرده که عــلاوه بر موارد مذکور، 
ساختار ســهامداری شــرکت های ایران خودرو 
و سایپا به شکلی اســت که به رغم واگذاری عمده 
ســهام دولت، مدیریت بنگاه ها بــه صورت کامل 
در اختیار دولت قــرار دارد؛ در نتیجه دولت یا هر 
نهادی که از امکان چانه زنی با دولت یا بخش های 
مرتبط با صنعت خودرو بهره مند اســت، موفق به 
اعمال نظر و دخالت بی واســطه و بدون درنگ در 
این شرکت ها خواهد شد. این مساله موجب شده 
اولاً شرکت های خودروسازی و مدیران آنها کاملًا 
براســاس منافع اجزای مختلف دولت و حاکمیت 
اقدام به تصمیم گیری کنند و الزاماً منافع شرکت را 
تأمین نکنند، ثانیاً با تغییر کلی و جزئی در دولت ها 
)تغییر رئیس جمهــور، وزیر و…( و حتی تغییر در 
ســایر نهادها، صنعت خودرو دستخوش تحولات 
فراوان شــود. از این رو، به صورت ساختاری امکان 
ســرمایه گذاری بلندمدت به ویــژه در حوزه های 
فناورانه – که به دلیل بازدهی دیرهنگام و طولانی 
نیازمنــد امنیت ســرمایه گذاری بالایی اســت 
– در این صنعــت از بین رفتــه و بنگاه ها را درگیر 
روزمرگی های فراوان کرده اســت. ثالثاً ازآنجاکه 
دولت در ظاهر ســهام خود را واگذار کرده اعمال 
مسوولیت پذیری کمتری نســبت به زمانی که به 
صورت رسمی سهامدار خودروسازان بوده، از خود 

نشان می دهد.

چالش های کلیدی در رونق بازار بورس

بـورس کی رشد می کند؟
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بی ثباتی در کمین تجارتبی ثباتی در کمین تجارت
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وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد
پاسخ به مطالبات مردم نیازمند 

نسخه های واقعی

در نشست معاونان اول سه قوه مطرح شد
رشد اقتصادی ۸ درصدی نیاز به همفکری 

قوای سه گانه دارد

معاون عملیات بازار بورس تهران:
 بازارگـردانی در نمادهای بازار دوم

 بورس تهران اختیاری شد

بانک مرکزی:
 پرداخت وام قرض الحسنه به کارکنان

 بانک مرکزی کذب است
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آدرس غلط مافیا به وزیر در رسانه ملی
مهدی عرب صادق، کارشناس ارشد دیپلماسی انرژی اخیرا کارشناسی با 
عنوان سندیکای تولیدکنندگان برق، مواردی را به ظاهر کارشناسی و اما غلط 
بیان کردند که برای هر کارشناسی بدیهی اســت و انشا... که این اشتباه واضح 
سهوی باشد.امان از آدرس های غلط و گمراه کننده! سرانه مصرف انرژی برق 

در ایران، کمتر از دنیاست! 
آیا ایشان نمی داند یا نمی خواهد بگوید که : گرمایش و پخت و پز در ایران با گاز 
طبیعی است، برخلاف کشورهای اروپایی که برای این نوع مصارف انرژی بر از 

برق استفاده می کنند!
همچنین ایشــان یا نمی داند یا نمی خواهد که بگوید شاخص GDP در کشور 
ما تا چه میزان پایین تر از نرخ متوسط جهانی اســت و مصارف زیادی خارج از 
سیستم پایش برق وجود دارد و یا تحت انشعاب مسکونی برای مصارف تجاری 

یا صنعتی استفاده می کنند.

یادداشت

راه اندازی بیمارستان هوشمند تا پایان شهریور

صفحه 4

آگهی تجدید فراخوان مناقصه عمومي آگهی تجدید فراخوان مناقصه عمومي 
یك مرحله اي یك مرحله اي 

روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه اردبیل

 1( مناقصه گزار:  شركت ملّي پخش فرآورده هاي نفتي ايران - منطقه اردبيل 
2( موضوع ،  برآورد و مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار :

مناقصه شماره :  140306   
با موضوع : "اجرای کفپوش بتنی پيش ساخته مسير ورودی و خروجی محوطه بارگيری در انبار نفت اردبيل "  

)مبلغ برآورد مناقصه  19/216/533/648 ريال      -     مبلغ تضمين شرکت در فرآيند ارجاع کار 960/827/000 ريال(
3 ( شرایط و مدارک مورد نیاز متقاضي :  

الف( شرایط متقاضی : كليه شرکتهای پيمانكاری حقوقی  توانمند داراي 
1-صلاحيت پيمانکاری حقوقی با حداقل رتبه 5 معتبر برای فعاليت در رشته ابنيه و يا راه و ترابری

2- متقاضيان فقط از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت ) ستاد ( www.setadiran.ir حق شرکت در مناقصه و دريافت اسناد مناقصه را خواهند داشت و در 
صورتيکه توانمندی آنها بر اساس انجام مراحل ارزيابی ساده ) بررسی محتويات پاکت ب ارائه شده توسط شرکت کنندگان در مناقصه ( مورد تاييد مناقصه گزار واقع گردد 

پاکات نرخ ايشان گشوده خواهد شد .
3- داشتن ظرفيت کاری ) تعدادی و ريالی( در رشته مربوطه و تکميل و ارائه فرم خود اظهاری ظرفيت کاری الزامی است.

4- نام شرکت بايستی در پايگاه sajar.mporg.ir دارای اعتبار باشد.
5- درج امضا الکترونيکی ذيل اسناد بارگذاری شده توسط مناقصه گران الزامی است.

6- در اين مناقصه جهت تعيين قيمت متناسب و برنده مناقصه، از دستورالعمل ارزيابی مالی و فرايند قيمت متناسب در مناقصات صنعت نفت به شماره 796-20/2 تاريخ 
1399/12/11 وزير محترم نفت )پيوست اسناد مناقصه( استفاده می گردد.

ب( مدارک مورد نیاز: 
شرکت کنندگان در مناقصه موظفند تمامی تصاوير برابراصل شده مدارک ذيل را ) که در يکی از دفاتر اسناد رسمی کشور برابر اصل شده است ( به عنوان محتويات پاکت 

ب در سامانه ستاد بارگزاری نمايند : 
1-  شرکت های پيمانکاريحقوقی: آگهی تأسيس و آگهی آخرين تغييرات شرکت که مويد صاحبان امضاء مجاز شرکت ميباشند )چاپ شده در روزنامه رسمی( ، گواهی 
کد اقتصادی ، گواهی صلاحيت  پيمانکاری  در رشته ابنيه و يا راه و ترابری )طبق بند 1 بخش الف( ، کارت ملّی و شناسنامه مديرعامل و اعضای هيئت مديره ، گواهی 

امضای محضری صادر شده برای فرد يا افرادی که طبق اساسنامه و آگهی آخرين تغييرات ، مجاز به امضای اسناد تعهد آور شرکت می باشند ، 
2- تصاوير برابر اصل مدارک و گواهی امضاء بايستی به تاييد يکی از دفاتر اسناد رسمی کشور رسيده باشد.

3- برنده مناقصه و نفر دوم مناقصه موظف است قبل از انعقاد قرارداد )حداکثر ظرف مدت 24 ساعت پس از دريافت نامه
اعلام برنده( اصل تمامی اسناد مناقصه و مدارک ارزيابی ساده  محتويات ) پاکت ب (  و برگ تكميل شده پيشنهاد نرخ و ضمايم آن و جداول شرح  مقادير و آحاد بهاء 

) پاکت ج ( را تحويل مناقصه گزار نمايد . 
 4- گواهی پيمانکاری  بايستی حداقل بميزان دو ماه بيشتر از زمان پايان فرآيند مناقصه ، دارای اعتبار باشد.

 www.setadiran.ir ) 4( محل ، زمان و مهلت دريافت اسناد ، تحويل و گشايش پيشنهادها  : دريافت اسناد فقط از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت ) ستاد
حداکثر تا ساعت  16 روز شنبه مورخ  1403/07/07  ميسر ميباشد و بارگذاری پاكـات جداگانه ، تضمين شرکت در فرآيند ارجاع کار ) پاکت الف ( / مدارک ارزيابی ساده  
و اسناد مناقصه ) پاکت ب ( و / پيشنهاد قيمت ) پاکت ج ( حداکثر تا ساعت 16 روز سه شنبه  مورخ 1403/07/17  در سامانه بايستی انجام گردد و تاريخ  بازگشائي  
پاكات  رأس ساعت  9  روز چهارشنبه مورخ 1403/07/18در محل ستاد منطقه به آدرس :  اردبيل -  خيابان امام خمينی )ره ( - شركت ملّي پخش فرآورده هاي 
نفتي ايران منطقه اردبيل - طبقه دوم ساختمان ستـادتلفن : 4-33331551-045 خواهد بود و حضور پيشنهاد دهندگان- يا نماينده آنها با معرفي نامه کتبی درجلسه 

بازگشائي پاكات آزاد می باشد.
1-4 ( جلسه توجيهی مناقصه در ساعت 9 روز چهارشنبه مورخ 1403/07/11 برگزار خواهد شد .

5( نوع تضمين شركت درفرآيند ارجاع کار :  بمنظورشركت درمناقصه ، مناقصه گران بايستي مبلغ تضمين شرکت در فرآيند ارجاع کار را طبق شرح مندرج در بند 2  
فراخوان به حساب شركت ملّي پخش فرآورده هاي نفتي ايران منطقه اردبيل  )با هماهنگی امور مالی منطقه( واريز و رسيـد وجـه صادره را دريافت و  تصوير آن را به 

عنوان محتويات پاكت الف در سامانه ستاد بارگزاری نمايند.
 5-1–  سپرده شرکت در فرآيند ارجاع کار می تواند بصورت ضمانتنامه بانكي طبق نمونه پيوست مدارك مناقصه )صادره از بانکهای معتبرکشور و بصورت پرفراژ شده و 

قابل قبول کارفرما(  با اعتبارحداقل 3 ماه از تاريخ تسليم پيشنهاد ارائه گردد.
5-2- شرکت کنندگان در مناقصه موظفند اصل ضمانتنامه شرکت در فرآيند ارجاع کار خود را در پاکت در بسته حداکثر تا ساعت 16 روز سه شنبه مورخ 1403/07/17 
به دبيرخانه اين شرکت در محل ساختمان ستاد منطقه به آدرس :  اردبيل -  خيابان امام خمينی )ره ( - شركت ملّي پخش فرآورده هاي نفتي ايران منطقه اردبيل - 
طبقه دوم تحويل و رسيد دريافت نمايند بديهی است شرکت گنندگانی که اصل ضمانتنامه خود را تحويل ننمايند مجاز به ارائه نرخ نميباشند و پاکات نرخ ايشان گشوده 

نخواهد شد .
3-5-  تضامين قابل قبول يکی از تضامين معتبر در آيين نامه تضمين معاملات دولتی می باشد.

ضمناً آگهي فوق درسـايت   www.ardebil.niopdc.ir    نيز درج می گردد .
6( تعداد پاکات مورد قبول :با توجه به اينکه مناقصه فوق بصورت تجديد برگزار ميگردد ، لذا با حداقل ترين شرکت کننده در مناقصه ، پاکات واصله گشوده و تصميم 

گيری خواهد شد .
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/26
تاریخ انتشار نوبت د    وم: 1403/06/28

جهش توليد با مشاركت مردم

  شناسه آگهی: 1787947

نوبت اول

شرکت ملی پالایش و پخش فراورده های نفتی ایران
شرکت ملی پخش فراورده های نفتی ایران

منطقه اردبیل
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قالیباف در صحن علنی مجلس:
چارچوب وفاق در انتصاب مدیران میانی دولت 

نیز رعایت شود
رئیس مجلس شــورای اسلامی تاکید کرد: در راســتای تعامل صحیح 
دولت و مجلس، ضروری است انتصابات رده های میانی هیئت دولت نیز 
در چارچوب اصولی که رئیس جمهور تحت عنوان وفاق ذکر کرده اند، 
صورت گیرد. محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دســتور جلسه علنی 
مجلس شورای اسلامی، اظهار کرد: فرا رسیدنِ ماه پر خیر و برکت ربیع 
الاول و آغاز امامت حضرت ولی عصر )عج( را به ملت عزیز ایران تبریک 

و تهنیت عرض می کنم.
وی بیان کرد: همچنین پیشاپیش آغاز هفته وحدت را گرامی می دارم. 
وحدت امروز مســلمانان جهان، یک صدایی و همدلی پیرامون مسئله 
فلسطین اســت. امروز غزه، پایتخت قلب های تمام مسلمانان جهان و 
معیار تشخیص اسلام واقعی محمدی از اسلام نمایشی و منافقانه است.

رئیس مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: آرمان اصلی اهل تسنن و 
تشیع و تمامی فرق و مذاهب اســلامی، متوقف ساختن طولانی ترین 
نسل کشی تاریخ بشــر یعنی نسل کشی هشتاد ســاله مردم فلسطین 

توسط جنایتکاران حرفه ای و بی رحم صهیونیست است.
قالیباف تاکید کرد: هفته وحدت امســال به لطف خــدا، هفته وحدت 

مسلمانان بر سر آرمان آزادی قدس شریف خواهد بود.
وی ادامه داد: تأکیــد می کنم که نمایندگان مجلــس، موفقیت دولت 
را موفقیت نظام و مــردم می دانند و کمک به دولت برای حل مســائل 
مردم را در چارچوب های قانونی، وظیفــه خود تعریف می کنند که این 
رویکرد در رأی اعتماد به کابینه خود را نشان داد و حمایت رهبر فرزانه 
انقلاب مبنی بر ارزنده دانســتن اقدام مجلس حاکــی از صحیح بودن 
تصمیم مجلس بود.قالیباف تاکید کرد: در راستای تعامل صحیح دولت 
و مجلس، ضروری اســت در انتصابات رده های میانی هیئت دولت نیز 
در چارچوب اصولی که رئیس جمهــور تحت عنوان وفاق ذکر کرده اند، 
صورت گیرد و همان طور که ایشان بر ضرورت رعایت قانون، در تمامی 
انتصابات تاکید دارند، مجلس نیز در کمیسیون های تخصصی بر حسن 
اجرای قوانین موضوعه به ویژه قانون نحوه انتصاب اشخاص در مشاغل 
حساس نظارت خواهد کرد.رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
امیدواریم بر این اســاس، مدیرانی با انگیزه، کارآمد، متخصص و معتقد 
به مبانی انقــلاب در تمامی رده های مدیریتی انتخاب شــده و بتوانند 

انتظارات ملت ایران را برآورده سازند.

وی ادامه داد: با توجه بــه تأکید رهبر حکیم انقــلاب خطاب به هیئت 
دولت مبنــی بر حکمرانــی قانونمند در فضای مجــازی، این ضرورت 
احســاس می شــود که شــورای عالی فضای مجازی به عنــوان نهاد 
تخصصی ذیربط و هیئت دولت نقشــه راهی در این زمینه تدوین کنند 
و در صورت ضرورت تصویب قوانیــن لازم در مجلس، به فوریت لایحه 
مورد نظر را به مجلس تقدیم کنند و کمیســیون های مربوطه حســن 

انجام این کار را از دستگاه های ذی ربط پیگیری کنند.
وی در ادامه گفت: اتهامات بی پایه و اساس کشورهای غربی به خصوص 
تروئیکای اروپایــی درباره ایران نشــان دهنده تأثیرپذیری کورکورانه 
آنها از رژیم صهیونیســتی و دارای پیام بی اعتمــادی برای جمهوری 
اســلامی ایران اســت.قالیباف اظهار کرد: ما معتقدیم تکرار ادعاهای 
کذب رژیمی که به دروغگو بودن شهرت دارد، با درخواست دیپلماسی 
و مذاکره سازگار نیست و تا زمانی که اروپایی ها و دیگر کشورهای غربی 
بخواهند با ادعاهای کذب، زمینه را برای فشار بیشتر فراهم کنند، هیچ 

گفت وگوی مثمر ثمری شکل نخواهد گرفت.
رئیس مجلس شورای اســلامی بیان کرد: پرتاب موفقیت آمیز ماهواره 
چمران یــک و قــرار گرفتن در مــدار ۵۵۰ کیلومتری زمین توســط 
ماهواره بر قائم را به ملت شــریف ایران و دانشمندان و مجاهدان وزارت 
دفاع، ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی و خانواده نیروهای مسلح و 

هوافضای کشور تبریک می گویم.
قالیباف گفت: علاوه بر این به مدال آوران عزیز کشــورمان در مسابقات 
پارالمپیک نیز صمیمانه تبریک و خداقوت عرض می کنم. دریافت ۲۵ 
مدال طلا، نقره و برنز در طول مســابقات پارالمپیــک، افتخارآفرینی 
چندباره تیم ملی والیبال نشســته در این مســابقات، شکستن رکورد 
جهان در رشــته های وزنه برداری و پرتاب نیــزه و دریافت مجدد مدال 
طلا توسط پرافتخارترین ورزشکار زن ایرانی؛ خانم ساره جوانمردی از 

نقاط افتخارآمیز این مسابقات بود.

کنعانی:
جنایات صهیونیست ها در فلسطین، ننگ و عار 

بر پیشانی مدعیان حقوق بشر در غرب است
 ســخنگوی وزارت امورخارجه گفت: جنایات جنگی صهیونیســت ها 
در فلسطین، وصله ننگ و عار بر پیشــانی مدعیان دروغین حقوق بشر 
در غرب اســت.ناصر کنعانی ســخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران در پیامی که در حساب شــخصی خود در فضای مجازی 
به اشتراک گذاشت با اشــاره به ویدئویی درباره شهادت دو غیرنظامی 
فلســطینی در رفــح در حملــه پهپادی وحشــیانه رژیــم جنایتکار 
صهیونیســتی عنوان داشت: صهیونیســت ها، آدمکُش هایی که برای 

تفریح آدم می کُشند!
ســخنگوی دســتگاه دیپلماســی خاطرنشــان کرد: جنایات جنگی 
صهیونیســت ها در فلســطین، وصله ننگ و عار بر پیشــانی مدعیان 

دروغین حقوق بشر در غرب است.

دونالد ترامپ:
وسیه وارد   »کامالا هریس« می خواهد با ر

جنگ شود
نامزد جمهوری خواهان در انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا مدعی 
شــد که اگر رقیب دموکرات او در انتخابات چند ماه آینده پیروز شود، 
جنگ جهانی ســوم رخ خواهد داد.به نقل از آسوشــیتدپرس، دونالد 
ترامپ، نامــزد جمهوری خواهان در انتخابات ریاســت جمهور ۲۰۲۴ 
آمریکا و رئیس جمهور سابق این کشــور در جمع هوادارانش در ایالت 
نوادا مدعی شد که اگر »کامالا هریس« رقیب دموکرات او در انتخابات 
پیروز شود، با روسیه وارد جنگ می شود و »هولوکاست هسته ای« رخ 
خواهد داد.وی با ابراز نگرانی نســبت به وقوع جنگ هسته ای به دلیل 
وجود »افراد نالایق« در واشــنگتن مدعی شد که او تنها کسی است که 
می تواند از جنگ جهانی جلوگیری کند.وی با ادعــای اینکه آمریکا را 
وارد جنگ جهانی ســوم نخواهد کرد گفت: ما به سمت جنگ جهانی 
سوم هســتیم، اگر مراقبت نکنیم، هولوکاست هسته ای رخ خواهد داد. 
این افراد )دموکرات ها( هیچ طرح و نظــری درباره آنچه درحال رخ دان 

است، ندارند.

تریبون

 معــاون اول رئیس جمهور گفت: رشــد ۸ درصدی و 
هموار کردن مسیر اجرای برنامه هفتم توسعه یقینا نیاز 
به همفکری سه قوه و همه دســتگاه ها دارد که دراین 

مسیر نقش معاونان اول بسیار پررنگ است.
نخستین نشست مشــورتی معاونان اول قوای سه گانه 
شامگاه شــنبه به میزبانی »محمدرضا عارف« برگزار 

شد.
در این نشســت، محمد رضا عارف با اشاره به تجربیات 
گذشــته درباره تعامل بین قوا و نتیجــه این همفکری 
ها در حل مسایل کلان کشور و دســتاوردهای آن، بر 

برگزاری این جلسات همفکری و بهره گیری 
از تجربیــات گذشــته در جهت اســتمرارو 
توسعه هماهنگی ها و تعاملات پیوسته بین 

قوای سه گانه تاکیدکرد.
وی خاطرنشــان کــرد: بــا تعامــل مثبت 
میان معاونــان اول قوا می توان بســیاری از 
مســیرهای طولانی انجــام کار را کوتاه تر و 

تشــریفات زائد و هزینه بر را از میان برداشــت که این 
امر در مسیر خدمت به مردم و حل مشکلات آنها امری 

حیاتی است.

معــاون اول رئیس جمهــور افزود: رشــد ۸ 
درصدی و هموار کردن مسیر اجرای برنامه 
هفتم توسعه یقینا نیاز به همفکری سه قوه و 
همه دســتگاه ها دارد که در این مسیر نقش 

معاونان اول بسیار پررنگ است.
در این جلسه حمیدرضا حاجی بابایی، نایب 
رئیس اول مجلس شــورای اسلامی و حجت 
الســلام خلیلی، معاون اول قوه قضائیه با اســتقبال از 
راهبرد مشــورتی و توام با هفمکــری دولت وفاق ملی 
ابراز امیدواری کردند آثار و نتایج مثبت اینگونه تعامل 

ها که مبتنی بر اصل وحدت و انقلاب اســلامی و مشی 
امام خمینی)ره( اســت،  مســیر افزایش مفاهمه بین 

دستگاهی و خدمت به ملت را هموار خواهد کرد.
همچنین در این جلســه،  اعضا آخرین تحولات بازار و 
شــرایط اقتصادی کشــور را مورد بحث و تبادل نظر 
قرار داده و محورهــای مهمی چون ناتــرازی انرژی، 
تحقق بودجه و شــفاف ســازی آن، خصوصی سازی، 
مولدســازی، نظام مالیاتــی و نظام آمــوزش عالی را 
مورد ارزیابی قــرار داده و راهکارهای اولیه را به شــور 

گذاشتند.

وزیر دفاع یمن در اظهاراتی دربــاره وقوع حوادث غیر 
قابل پیش بینی علیه دشمنان محور مقاومت، هشدار 
داده بود. به نقل از وبگاه المســیره، »محمد العاطفی« 
وزیر دفاع یمن شــامگاه شــنبه با هشــدار به ائتلاف 

آمریکایی انگلیســی تاکیــد کرد که روزهــای آینده 
آبستن شگفتی های غیرقابل پیش بینی برای دشمنان 
خواهد بود.وی در پیامی به مناســبت ســالروز میلاد 
پیامبر اکرم )ص(، به ائتلاف متجاوز هشــداری صریح 

داد و گفت: پاســخ ما به دشــمنان به کابوسی مبدل 
خواهد شد که امنیت آنها را با خطر مواجه کند.

وی افزود: ما به دشــمنان خود هشــدار می دهیم که 
روزهای آینده شگفتی هایی را به همراه خواهد داشت 

که آنها انتظار آن را ندارند.وزیــر دفاع یمن اضافه کرد: 
ما با مشت آهنین پاسخ خواهیم داد و نخواهیم بخشید 
و فراموش نخواهیم کرد و دشــمنان را از روزی که به ما 

حمله کردند، پشیمان می کنیم.

قوا

دفاع

خریدار  تقاضای اوکراین برای اســتفاده 
از تســلیحات دوربرد و حمله  موشــکی به 
روســیه، چنــان چالش مهلکی اســت که 
آمریکا و انگلیس بــه خوبی از پیامدهای آن 
آگاه هســتند و زیر بار چنین درخواســتی 
نمی روند. پیامدهای امنیتــی و اقتصادی 
رویارویی اوکراین و روسیه برای کشورهای 
غربی، روز به روز بیشــتر می شــود. در این 
میان، طرح ایده جدید فرماندهان نیروهای 
اوکراینی برای جلوگیری از پیشروی روسیه 
در شرق، با شک و تردید نگریسته می شود، 
چرا کــه آنــان معتقدند ارتــش اوکراین با 
وضعیت فعلی تــوان مواجهه با روســیه را 
ندارد و لاجرم باید برای حملــه به اهدافی 
در عمق روســیه، از موشــک های دوربرد 

استفاده کند.
اگر چه بخشی از این تســلیحات از قبل در 
اختیار اوکراین قرار گرفته اما اجازه شلیک 
در اختیار شرکای غربی اوکراین است و آنان 
برای موافقت با این درخواســت ولودیمیر 
زلنســکی، رئیس جمهور اوکراین، ترس و 

هراس فراوانی دارند.
آسوشــیتدپرس در گزارشی اعلام کرده که 
مقامات کی یــف، در گفت وگو بــا آمریکا و 
سران اتحادیه اروپا، اســتدلال کرده اند که 
استفاده از این تســلیحات، حیاتی است. اما 
در طرف مقابل، روسیه هشــدار داده است 
که صدور مجوز حملات دوربرد را به عنوان 
یک اقدام جنگــی در نظر می گیرد و مهیای 

پاسخگویی کوبنده، است.
منظــور از تســلیحات دوربــرد اهدایی به 
اوکرایــن، موشــک های دوربرد شــامل 
 Storm Shadow ســامانه هایی همچون
انگلیسی و SCALP مشابه ساخت فرانسه 
یا ســامانه موشــکی تاکتیکــی آمریکایی 
ATACMS است. هدف نهایی استفاده از 
این تســلیحات، حمله به نقاطی در مسافت 
۱۵۵ مایلی است تا پیشروی روسیه را کُند 
کند و به نیروهای تحت محاصره اوکراینی، 

فضای تنفسی بدهد.

هشدار پوتین به غرب
آنتونی بلینکــن و دیوید لمــی وزرای امور 
خارجــه آمریــکا و انگلیس طــی روزهای 
گذشــته، درباره ی موضوع صــدور مجوز 
اســتفاده از ســلاح دوربرد برای حمله ی 
اوکراین به روســیه، بــا ادبیاتــی مبهم و 
نامعلوم اظهــار نظر کردند و ســخنان آنها 
نشان داد که واشــنگتن و لندن نمی توانند 
به راحتی دربــاره ی این موضــوع تصمیم 

بگیرند.
اما ادبیات ولادیمیــر پوتین رئیس جمهور 
روسیه در مورد این موضوع، کاملًا شفاف و 
واضح بود. او در پاسخ به سوالات خبرنگاران 
گفت: »اگر آن کشــورها چنین مجوزی به 
اوکراین بدهند، چنیــن اقدامی را به معنای 
جنگ مستقیم بین روســیه و غرب قلمداد 
خواهیــم کرد. کی یــف برای حملــه به ما 
نیازمند کمک ماهــواره ای و تجهیزاتی ناتو 
اســت و این به معنای مداخله مستقیم ناتو 
در جنگ خواهد بود. بدون کمک نیروهای 
نظامی و اطلاعــات ناتو، چنیــن حملاتی 
بی فایده خواهد بــود. اعضای ناتــو باید از 
خود سوال کنند که آیا واقعاً خواهان جنگ 

مستقیم علیه روسیه هستند یا نه«.
پوتین آشکارا اعلام کرده که ورود مستقیم 
آمریــکا و دیگر اعضای ناتو بــه جنگ علیه 
روسیه، ماهیت، شدت و شــرایط جنگ را 
تغییر خواهد داد. این ســخن پوتین بدین 
معنی است که ارتش روســیه برای مقابله 
با حملات احتمالی موشــکی اوکراین و ناتو 
آماده اســت و باکی از پیامدهای آن ندارد. 
البته این فقط پوتین نیســت که به اوکراین 

پاسخ داده است. 
دیمیتری پســکوف ســخنگوی کرملین 
هم در مصاحبه با روزنامه ایزوســتیا، اعلام 
کرده که در صورت صدور مجوز اســتفاده از 
موشک، کشــورهای غربی از سطح حامیان 
اوکرایــن به ســطح طرف های مســتقیم 
جنگ، تغییر می کنند و روســیه پاسخ لازم 

را خواهد داد.

مــدودف  دیمیتــری  اظهــارات  امــا 
رئیس جمهور سابق روسیه و معاون شورای 
امنیت این کشــور، از پوتین و پسکوف هم 
تندتر بود و به طور ویــژه به مواضع انگلیس 
درباره اوکراین واکنش نشــان داد. مدودف 
در پیام خــود در شــبکه اجتماعی ایکس، 
درباره وعده حمایت صد ســاله دیوید لمی 
وزیر خارجه انگلیس از اوکراین نوشت: »او 
دروغ می گوید، کشور موسوم به اوکراین ۲۵ 
ســال آتی را نخواهد دید. تا چند سال دیگر 
خود جزیره انگلیس هم غرق خواهد شــد. 
اما اگر لازم باشــد، می توانیم با موشک های 
هایپرســونیک خود به غرق شدن انگلیس 

کمک کنیم«.
در همین حال ســرگئی لاوروف وزیر امور 
خارجه روســیه اعلام کرده که همین حالا 
هم اعضــای ناتــو، هماهنگــی اطلاعاتی 
لازم بــرای حملات اوکراین به تأسیســات 
غیرنظامی روسیه را بر عهده دارند. لاوروف 
همچنین خبر داده که برخــی از مأمورین 
امنیتــی اوکراین، در ادلــب و دیگر مناطق 
روســیه، برای اســتخدام و انتقال اعضای 
گــروه افراطی تحریرالشــام یــا النصره به 
میدان جنگ علیه روســیه در حال فعالیت 
هســتند. امــا مهمترین بخش ســخنان 
لاوروف، این اســت که از دید او، غرب برای 
رفع محدودیت های اســتفاده از سلاح های 
دوربرد بــرای حملــه به خاک روســیه به 
جمع بندی و تصمیم نهایی رسیده و چنین 
اقدامی ممکن اســت به فاجعــه ای مانند 
چرنوبیل منجر شــود که پیش از همه، اروپا 

از آن رنج خواهد برد«.

آیا آمریکا و انگلیس تردید دارند؟
موضوع صدور مجــوز حمله موشــکی به 
روســیه، بر دیدار روز گذشته بین جو بایدن 
رئیس جمهــور آمریــکا و کایر اســتارمر 

نخست وزیر انگلیس هم سایه انداخت.
اســتارمر در مصاحبه با خبرنگاران در کاخ 
ســفید، هفته های آینده را در جریان جنگ 

روســیه اوکراین، دوره ای حیاتی دانست و 
بر اهمیت حمایت از نیازهای کی یف تأکید 
کرد. امــا بایدن ترجیح داد به طور روشــن 
درباره ی روســیه اظهار نظر نکند و تنها به 
بیان این جمله اکتفا کنــد: »زیاد به پوتین 
فکر نمی کنم«. البته مســاله اینجاســت 
که آمریــکا و انگلیس در مورد اســتفاده از 
موشک ها، همفکر نیســتند و پیداست که 
در این میان انگلیس شــتاب بیشتری برای 
صدور مجوز دارد. اما از آنجایی که فن آوری 
اصلی تسلیحات موسوم به »سایه طوفان«، 
ساخت آمریکا است، واشــگتن باید حرف 
آخر را بزند. آن هم در شــرایطی که آمریکا 
با مشــکلات بزرگی همچــون پیامدهای 
حمایــت از جنایــات رژیم صهیونیســتی 
اسرائیل مواجه اســت و در رقابت انتخاباتی 
بیــن دموکرات هــا و جمهــوری خواهان، 
هنوز هم موضوع جنــگ اوکراین به عنوان 
یک فاکتور مهم، می توانــد بر رأی و نگرش 

شهروندان آمریکایی اثر بگذارد.
نشــریه آمریکایی پولیتیکــو از قول برخی 
منابــع دیپلماتیــک از این موضــوع خبر 
داده که کاخ ســفید در حال ترســیم نقشه 
راهی اســت که بر اســاس مفاد آن، برخی 
محدودیت هــا در مــورد نحوه اســتفاده 
اوکرایــن از تســلیحات اهدایــی آمریکا 
برداشته شــود. اما در عین حال، پیامدهای 

احتمالی نیز پیش بینی شوند.
پولیتیکو قبلًا هم در گزارشی اعلام کرده بود 
که آنتونی بلینکن وزیر امور خارجه آمریکا، 

در گفت وگــو با رئیس جمهــور و وزیر امور 
خارجه اوکراین، به تفصیل درباره تسلیحات 
دوربرد بــا آنها صحبت کرده اســت. با آنکه 
مایکل مک کال رئیس کمیته روابط خارجی 
مجلس نمایندگان آمریکا قبلًا گفته بود که 
بلینکن، آشکارا با اســتفاده از موشک های 
دوربــرد اتکمــز )ATACMS( موافقت 
کرده اما منابع کاخ ســفید، این اظهارات را 

تأیید نکرده اند.
البته ایــن فقط آمریکا و انگلیس نیســتند 
که برای حمایت از حمله موشــکی اوکراین 
به روســیه، نمی توانند بــه راحتی تصمیم 
بگیرند. دو بازیگــر اروپایی این جنگ یعنی 
آلمان و فرانســه نیز با محــذورات امنیتی 
فراوانی روبرو هستند. به عنوان مثال، مدت 
مدیدی است که کارشناســان وزارت دفاع 
آلمان معتقدند که این کشــور باید از ارسال 
موشــک های دوربرد تاروس بــه اوکراین 
خــودداری کند. چــرا که تشــدید تنش 

بین المللی را به همراه خواهد آورد.
در چنین شــرایطی اســت که کشورهای 
غربی، برای تحریف افــکار عمومی جهانی، 
موضوع جعلی ارســال موشــک های ایران 
به روســیه را مطرح کرده انــد و همزمان با 
آن، ناتو با انتشــار یک بیانیه، مجدداً روسیه 
را به عنوان بزرگتریــن و جدی ترین تهدید 
اعلام کــرد. ناتو مدعی شــده که روســیه 
به دنبال تغییر اساسی ساختار امنیتی یورو-

آتلانتیک اســت و این به مثابه یک تهدید 
ماندگار است.

ح شد؛رشد اقتصادی ۸ درصدی نیاز به همفکری قوای سه گانه دارد در نشست معاونان اول سه قوه مطر

وزیر دفاع یمن پیش از حمله موشکی به تل آویو چه گفته بود؟

خریدار   معاون هماهنگی امور اقتصادی 
و توســعه منطقــه ای وزیر کشــور گفت: 
گره گشایی از مشکلات واحدهای تولیدی 
با اســتفاده از ظرفیت تسهیلات اشتغال در 

اولویت پیگیری های استانی و ملی باشد.
نشســت بررســی وضعیت جــذب منابع 
تســهیلات بند )الف( تبصــره )۱۸( قانون 
بودجه سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ به میزبانی 
معاونت اقتصادی وزارت کشــور و با حضور 
نمایندگان دستگاه های اجرایی، بانک ها در 

سطح ملی و استانی برگزار شد.
محسن کوشش تبار معاون هماهنگی امور 
اقتصادی و توسعه منطقه ای وزیر کشور، در 
این جلسه، با اشــاره به مشکلات واحدهای 
تولیدی و طرح های سرمایه گذاری،گفت: 
همه عوامل موثر در راستای تسهیل فرآیند 
پرداخت منابع پیش بینی شــده باید در این 
زمینه نقش آفرینی داشــته باشند و با توجه 
به فرصــت انــدک باقیمانده بــرای جذب 
حداکثری منابع تبصــره ۱۸ قانون بودجه 
ســال ۱۴۰۱ که کمتر از ۱۰ روز می باشد، 
لازم است تدابیر مناســب اندیشیده شود تا 
بنگاه هــای اقتصادی بتواننــد از این منابع 
اســتفاده کننــد.در این نشســت مدیران 
دســتگاه های اجرایی و بانک هــای عامل 
استان با محوریت معاونین هماهنگی امور 
اقتصادی اســتانداری ها از طریق وبینار در 

جلسه مشارکت داشتند.
کوشــش تبار پس از ارائه گزارش توســط 

دبیرخانــه مرکزی)همــکاران وزارت امور 
اقتصادی و دارایی( به ضرورت توجه جدی 
به موضوع ســرمایه گذاری اشــاره و تاکید 
کرد کــه تنهــا راه برون رفت از مشــکلات 
حوزه تولید و برخی از شــاخص های کلان 
اقتصادی، حمایت از تولید و سرمایه گذاری 

و ایجاد اشتغال پایدار است.
وی هــدف از این نشســت را که بــا حضور 
بیش از ۶۵۰ نفر از مدیران ملی و اســتانی 

برگزار شد، گره گشــایی از مشکلات فعالان 
اقتصادی عنــوان و ابراز امیــدواری کرد: با 
همکاری و هماهنگی کامل بین بخشی و در 
سطوح ملی و استانی منابع پیش بینی شده 
در قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ برای حمایت 
از تولید و ســرمایه گذاری در سال مزین به 
نام»جهش تولید با مشارکت مردم« جذب 
شــود.معاون هماهنگی امــور اقتصادی و 
توســعه منطقه ای وزیر کشــور همچنین 

از دســتگاه های اجرایی و بانک های عامل 
درخواســت کرد، در این زمینه همه تلاش 

خود را به عمل آورند.
کوشــش تبار تاکید کرد: گره گشــایی از 
مشــکلات واحدهای تولیدی با استفاده از 
ظرفیت تسهیلات اشــتغال دراولویت پی 

گیری های استانی و ملی باشد.
در ادامــه ایــن نشســت، نماینــدگان 
دســتگاه های اجرایی و بانک ها در ســطح 

ملی و اســتانی و معاونیــن هماهنگی امور 
اقتصادی استانداری ها و مدیران اعضای کار 
گروه های استان های سراسر کشور، ضمن 
ارائه عملکرد تســهیلات تبصره ۱۸ قانون 
بودجــه ســال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲به بیان 
موانع موجود در جذب تسهیلات یاد شده، 

دیدگاه ها و نقطه نظرات خود پرداختند.
معاونــان هماهنگــی امــور اقتصــادی 
استانداری های سراسر کشور که به صورت 
ویدیو کنفرانس در جلســه حضور داشت، 
علاوه بــر بیان موانع جذب این تســهیلات 
در استان ها به ارائه راهکارهایی در راستای 

تسریع این امر اشاره کرد.
او با اشــاره به اهمیت تأمین مالی بنگاه های 
اقتصادی، گفت: استفاده بهینه از تسهیلات 
بند)الف( تبصره )۱۸( زمینه ســاز افزایش 
مشــارکت مردم در حوزه اقتصــاد و عامل 

موثری برای جهش تولید می باشد.
وی تمام دست اندرکاران تسهیلات مذکور 
را به تلاش برای اســتفاده حداکثری از این 
ظرفیت فراخوانــد.در این نشســت مقرر 
شــد دســتگاه های اجرایی، کارگروه های 
اســتان ها و بانک ها ضمن ایجاد تســهیل 
گری برای جــذب حداکثری تســهیلات 
اشــتغال زایی بند )الف( تبصره )۱۸( سال 
۱۴۰۱ در فرصت باقی مانده، جهت تسریع 
در جذب تسهیلات بند )الف( تبصره )۱۸( 
سال ۱۴۰۲ و تبصره )۲( قانون بودجه سال 

۱۴۰۳ برنامه ریزی و اقدام کنند.
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 وزیر امور اقتصادی و دارایی:
 تامین مالی غیرتورمی برای تحقق رشد 

وری است اقتصادی ضر
 وزیر امور اقتصادی و دارایی در نشســت شــورای ملی تامین مالی بر 
اهمیت رشــد اقتصادی کشــور و ضرورت تامین مالی غیرتورمی برای 
تحقق رشــد تاکید کرد. به گــزارش وزارت امور اقتصــادی و دارایی، 
»عبدالناصر همتی« در پنجمین نشســت شــورای ملی تامین مالی 
تاکید کرد: امــروز در کنار مهار تورم باید توجه به رشــد، دغدغه اصلی 
کشور باشد که با توجه به محدودیت تامین مالی بانکی باید از ابزارهای 
دیگر تامین مالی جهت رشــد تولید اســتفاده شــود.وی با اشــاره به 
گزارش »شــامخ« )شاخص مدیریت خرید( که نشــانگر روند کاهشی 
این شاخص در مردادماه امسال اســت، گفت: این روند که نشانگر روند 

رکوردی در خرید بنگاه هاست، باید مورد توجه و ترمیم قرار گیرد.
در این نشســت، پیش نویس آییــن نامه اجرایی چگونگی تاســیس و 

فعالیت شرکت های اعتبارسنجی مورد بررسی قرار گرفت.

با حضور وزیر کشاورزی؛
عملکرد امنیت غذایی و ارتقای تولید محصولات 

کشاورزی کشور بررسی شد
در جلســه شــورای معاونین وزارت جهاد کشــاورزی عملکرد امنیت 

غذایی و ارتقای تولید محصولات کشاورزی کشور بررسی شد.
 غلامرضا نــوری قزلجه، وزیر جهاد کشــاورزی در شــورای معاونین 
هفته پایانی شــهریور پس از ارائه گزارش مســئولان ستاد، معاونت ها 
و ســازمان های تابعه، گفت: درک مشــترک همه ارکان وزارت جهاد 
کشاورزی از ستاد تا صف در مورد راهبردهای جدید توسعه کشاورزی 
دولت چهاردهم، نخســتین گام برای اقدام همه جانبه، قوی و منتج به 

نتیجه است.
وی در همین رابطه افزود: قانون برنامه توســعه دســت دولت را برای 
اصلاح برخی موارد منطبق با شــرایط زمانی و منابع موجود باز گذاشته 
اســت و معاونت های تخصصی و ســازمان های مرتبــط وزارت جهاد 
کشاورزی طبق دستور قبلی موظف به بازبینی و برآورد قانون و تطبیق 

آن با منابع اجرایی تخصیص یافته هستند.

نوری قزلجه تاکید کرد: این اصلاحات به مجلس شورای اسلامی ارسال 
و بخش هایی از قانون برنامه هفتم توســعه اصلاح می شود و از آن پس 

دولت مکلف به اجرای بندهای اجرایی آن خواهد بود.
وزیر جهاد کشــاورزی در این شورا، سرفصل ســنجه های عملکردی 
امنیت غذایــی و ارتقای تولید محصولات کشــاورزی مندرج در قانون 
برنامه هفتم توسعه را با مسئولان و مدیران به بحث و گفت وگو نشست 
و توصیه هــای لازم را در خصوص ارائه راهکارهــای عملی برای اجرای 

برنامه هفتم توسعه ارائه کرد.

معاون وزیر جهاد کشاورزی مطرح کرد
ورت داده کاوی برای کاهش ضایعات   ضر

بخش کشاورزی
معاون وزیر جهاد با اشــاره به اینکه ســالانه ۳۰ درصــد از محصولات 
کشــاورزی در طول زنجیره تولید و توزیع از بین می رود،گفت: اتلاف 
محصولات کشاورزی در ایران نیازمند داده کاوی و به کارگیری فناوری 
است.ســیدمجتبی خیام نکویی، رئیس ســازمان تحقیقات، آموزش 
و ترویج کشــاورزی )تات( با اشــاره به آمارهای فائــو گفت: اتلاف ۳۰ 
میلیون تن محصولات کشــاورزی در ایران نیاز به فناوری و داده کاوی 
برای کاهش ضایعات دارد.وی افزود: ایــن میزان اتلاف معادل غذای ۹ 
میلیون نفر اســت و باید به کمک فناوری های جدید و تحلیل داده ها، 
می توان ضمن بهینه سازی فرآیند تولید و توزیع، ضایعات غذایی را نیز 

به طرز چشم گیری کاهش داد.
وی ادامه داد: اگر کشــور بتوانــد ضایعات محصولات کشــاورزی را به 
نصف کاهش دهد، حــدود ۲۴ میلیون تن به محصولات کشــاورزی و 
غذایی کشور اضافه می شــود.رئیس ســازمان تات با تأکید بر سختی 
کار در تولید محصولات کشــاورزی به خصوص گندم، تصریح کرد: ۴۰ 
درصد تأمین کالری روزانه جامعه بــا گندم صورت می گیرد و نقش این 
محصول در شرایط جهانی کنونی، به عنوان ســپری سیاسی، اهمیت 
بیشــتری یافته اســت.وی اظهار کرد: برای کاهش این ضایعات قابل 
توجه، تغییر در فرهنگ مصرف امری ضروری اســت کــه می تواند از 
طریق همکاری با رسانه ها محقق شود.خیام نکویی عنوان کرد: رسانه ها 
می توانند در ترویج مصرف غذاهای ســالم نظیر نان کامل و آگاه سازی 
در مورد ظرفیت های طبیعی کشور نقش بسزایی ایفا کنند.وی با اشاره 
به چالش های موجود در بخش ضایعات حوزه کشــاورزی، بر ضرورت 
متمرکز شــدن ایده ها بر روی این چالش ها تأکید کــرد و گفت: با یک 
رویکرد قوی و برنامه ریزی دقیق می توانیم به راه حل های مناسب برای 

کاهش ضایعات و بهبود کیفیت محصولات کشاورزی دست یابیم.
معاون وزیر در ســازمان تات گفت: در این راســتا، مسئولان دولتی نیز 
بر لزوم ســرمایه گذاری در حوزه فناوری و مکانیزاسیون تأکید دارند، 
زیرا ســرمایه گذاری و رســوخ دانش در این حوزه مهم می تواند از بروز 
خسارت جلوگیری کرده و در افزایش راندمان تولید، نقش آفرینی کند.

رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور:
  ۷۲ هزار معلم جدید، مهر ۱۴۰۳ 

وند سر کلاس می ر
رئیس ســازمان اداری و استخدامی کشــور گفت: در سه سال گذشته 
مجوز استخدام ۱۵۴ هزار نفر در آموزش و پرورش را از طریق برگزاری 
آزمون مســتقیم صادر شــده که بالاترین تعداد آن جذب ۷۲ هزار نفر 

برای تکمیل کادر سال تحصیلی جدید است.
به گزارش ســازمان اداری و اســتخدامی کشــور، میثم لطیفی میزان 
صدور مجوزهای جذب در وزارت آموزش و پرورش در سه سال گذشته 
را بی سابقه خواند و اظهار داشــت: ما در سه سال گذشته مجموعاً مجوز 
استخدام ۱۵۴ هزار نفر در آموزش و پرورش را از طریق برگزاری آزمون 
مســتقیم صادر کردیم که بالاترین تعداد آن، یعنی جذب ۷۲ هزار نفر 
برای تکمیل کادر ســال تحصیلی جدید است. ضمناً مجوز به کارگیری 
۶۰ هزار نفری بازنشســتگان نیز با توجه مصوبه ســران قوا نیز علاوه بر 

مجوز مذکور است.
وی با اشــاره به برگزاری جلســات متعدد با آموزش و پــرورش برای 
جلوگیری از به وجود آمدن کلاس های بدون معلم در ســال تحصیلی 
جدید گفت: یکی از تدابیر این اســت که با مصوبه ســران قوا از طریق 
امکان جابه جایی افراد در سهمیه، از ظرفیت آزمون استفاده حداکثری 

داشته باشیم و ظرفیت خالی در آموزش به وجود نیاید.

بازار

معــاون عملیــات بــازار بورس تهــران اعــلام کرد: 
بازارگردانی برای نمادهای بــازار دوم بورس تهران از 

ابتدای مهرماه اختیاری شد.
مهدی زمانی معــاون عملیات بازار بــورس تهران، 
گفت: پیرو مصوبه ســازمان بــورس و اوراق بهادار 
تصمیــم گیــری درخصــوص الــزام بازارگردانی 
شرکت های پذیرفته شده در بازار دوم بورس تهران 
به هیئت مدیره بورس اوراق بهــادار تهران تفویض 
شــد؛ که پیرو آن، مصــوب شــد بازارگردانی برای 
نمادهای بــازار دوم بورس تهــران از ابتدای مهرماه 

اختیاری باشد.
زمانــی افــزود: تصمیــم اختیاری شــدن 
بازارگردانی برای نمادهای بازار دوم، عمدتاً 
با هدف تسهیل گری برای ناشرانی اتخاذ شد 
که اغلب به دلیل هزینه های تحمیلی ناشــی 
از بازارگردانی در تأمین مالــی تولید خود با 

چالش مواجه شده بودند.
 بنابراین اغلب ناشــران لیست شــده در بازار دوم 
به نســبت بــازار اول، ناشــران با منابــع کمتری 
هســتند که معافیت آنها برای تخصیــص منابع به 

بازارگردان ضرورت بیشــتری داشــت.او 
تاکید کرد: با وجود اعلام اختیاری شــدن 
بازارگردانی بــرای بــازار دوم درصورت 
اعلام بورس مبنی بر بهبود نقدشوندگی، 
ناشــر به معرفی بازارگردان موظف خواهد 

بود.
 هم چنین از دیگر نکات حائز اهمیت برداشته 
شــدن اجبار بازارگردانی برای بازار دوم، لحاظ نشدن 
این موضوع برای ارتقا یا تنزل نماد در بازارهای بورس 

تهران است.

معاون عملیــات بازار در پایان گفــت: همان طور که 
در اطلاعیه منتشــر شــده در تارنمای بورس تهران 
نیز تاکید شده است ناشــرانی که آغاز دورۀ عملیات 
بازارگردانی آن ها پیش از تاریخ این اطلاعیه اســت، 
مشروط به سپری شــدن حداقل ۶ ماه از دورۀ تعهد 
مندرج در اطلاعیه شــروع عملیــات بازارگردانی، 
مختار به انجام بــازار گردانی هســتند، در غیر این 
صورت طبــق اطلاعیــه صادر شــده تا اتمــام دوره 
بازارگردانی به رعایت پارامترهای بازارگردانی متعهد 

هستند.

بورس

خریدار  وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: 
باید نســخه های واقعی برای حل مشکلات 

مسکن و شهرسازی تجویز شود.
»فرزانه صــادق« در دیدار بــا نمایندگان 
جامعه شهرسازان، معماران و فعالان محیط 
زیست و سایر نهادهای مدنی پس از شنیدن 
مشکلات متعدد حوزه شهرسازی، مسکن 
و طرح های توسعه شهری و دیگر مطالبات 
محیــط زیســتی و حقوقی ســازمان های 
مردم نهاد و نماینــدگان جامعه معماری و 
شهرسازی بود، خواســتار اولویت بندی ابر 
چالش های ذکر شده از ســوی این نهادها 
و تشکل ها شــد و ابراز امیدواری کرد تا در 
مدت وزارتش »اسیر نظامات قدرت نشده و 
در صراطی مستقیم به سوی حل مشکلات 

مردم پیش برود«.
عضو کابینــه دولت چهاردهــم ادامه داد: 
شــاید در این مدت محدود چهار ساله به 
رویاها و اهداف غایی خود نرســیم، اما باید 
در مسیر درست دســتیابی به آنها حرکت 

کنیم.
وی در عین حال کــه از اهمیت رویاپردازی 
سخن گفت، خطاب به حضار تاکید کرد که 
کمک ها و مشــورت های آنان باید واقعی و 
با توجه به نیازهای مــردم و امکانات موجود 

باشد.
صادق در واکنش به برخی انتقادات مطرح 
شــده نســبت به قانون جهش تولید و مفاد 
مربوط به مســکن در قانــون برنامه هفتم 
توســعه، یادآور شــد: این قوانین به دلیل 
عقب ماندگی در تولید مســکن و نیاز مردم 

برای خانه دار شدن تدوین شده است.

تاکید بر برقراری ارتباط موثر با مردم و 
تلاش برای رفع مشکلات آنان

صادق بــا تاکیــد بر اینکــه تنها ترســیم 
مشــکلات راهگشــا نیســت، متذکر شد: 
باید ارتباط موثــری با مردم برقــرار کنیم 
تا آنها بدانند که ما برای رفع نیازهایشــان 
دچار چه مشکلاتی هســتیم. تامین زمین 
و مســکن وظیفه ماســت، اما باید مسکنی 
متناسب با شان مردم برایشان تامین کنیم، 
نه آنکه بــدون زیرســاخت های لازم فقط 
مســکن هایی را در محل هایی نامناسب به 

آنها تحویل بدهیم.
وزیر راه و شهرســازی با تاکید بر اینکه باید 
نســخه های واقعــی برای حل مشــکلات 

مسکن و شهرسازی تجویز شود، یادآور شد 
که حل همه مســائل موجود متوجه وزارت 

راه و شهرسازی نیست.

ضرورت انتشار عمومی مشروح 
مصوبات شورای عالی شهرسازی 

و معماری
وی در واکنش به انتقــادات برخی اعضای 
حاضر در جلســه به مصوبات شورای عالی 
شهرســازی و معماری خطاب به »احمد 
نیکخــواه نائینــی« سرپرســت معاونت 
معمــاری و شهرســازی وزارتخانه تاکید 
کرد: مشروح صورت جلسات این شورا که 
نشان دهنده مواضع نمایندگان وزارت راه 
و شهرسازی، نمایندگان مشاوران معمار و 
شهرســاز و فعالان مدنی و محیط زیستی 
و سایر فعالان اســت باید منتشر شود و در 
دســترس همگان قرار بگیــرد، زیرا این 
موارد محرمانه نیســتند و مخاطبان باید 
در جریان مواضع طرفین موافق و مخالف 

قرار گیرند.

سیاست گذاری های چند سال اخیر 
تهران قابل دفاع نیست

صادق بــا بیــان اینکه آنچه در چند ســال 
اخیر در سیاســت گذاری شــهر تهران رخ 
داده اســت قابل دفــاع نیســت، ادامه داد: 

موقعیت ویــژه و چالش های شــهر تهران 
ایجــاب می کند کــه تصمیم ســازی ها و 
تصمیم گیری ها در آن، در سطح کلان تری 

همچون هیات وزیران انجام شود. 
ابرمشــکلات پایتخت فقط در شــهرداری 
تهران و کمیسیون های آن قابل حل نیست 
و نیازمند تصمیم های هیات وزیران و البته 

اجرای آنهاست. 
من هــم مثــل شــما متوجه هســتم که 
سرزمینمان رنجور است. برای همین علاوه 
بر شهرســازی، برنامه ریزی محیط زیست، 
امور اجتماعی به ویژه در حــوزه زنان برایم 

حائز اهمیت است.

مطالبه گری جامعه مهندسان معمار و 
شهرسازی تداوم یابد

عضــو کابینــه دولــت چهاردهم بــا ابراز 
امیدواری نســبت بــه اینکــه بتواند نقش 
»مادرانه« خود در وزارت راه و شهرســازی 
را بــه خوبی ایفا کند، خواســتار اســتمرار 
مطالبه گــری جامعه مهندســان معمار و 

شهرساز و سایر فعالان مدنی شد.
وزیر راه و شهرســازی خطاب به نمایندگان 
جامعه مهندسان مشــاور معمار و شهرساز 
ادامــه داد: بسترســازی بــرای تســهیل 
مطالبه گری شما با من؛ نقد عملکرد وزارت 

راه و مطالبه گری از وزیر با شما.

وی در ادامه ســخنان خود بــا قبول آنکه 
برخــی طرح های جامــع مســاله محور 
نیســتند، متذکر شــد: البته نخست باید 
بدانیم که »چه می خواهیم بکنیم؟« و بعد 
برخی طرح ها را کنار گذاشــته و یا اصلاح 

کنیم.
وزیر راه و شهرســازی از مذاکــرات خود با 
سازمان برنامه و بودجه برای متناسب سازی 
حق مشــاوران در تهیه و تدوین طرح های 
توسعه شــهری یاد کرد و اطمینان داد که 

این مسیر ادامه خواهد یافت.

اعتماد دولت و مجلس به بدنه 
کارشناسی

وی کــه انتصابش بــه عنوان وزیــر راه و 
شهرســازی را بــه منزله اعتمــاد دولت 
و مجلــس به یــک کارشــناس معماری 
و شهرســازی تعبیــر می کــرد، ادامــه 
داد: تــداوم ایــن اعتمــاد نیازمند کمک 

شماست. 
باید با اولویت بندی مســائل مطرح شده 
در این جلســه به ســمت حل آنها پیش 

برویم.
در این دیدار ۲ ســاعت و نیمــه ۲۰ نفر به 
نمایندگی از جامعه مهندســان معماری و 
شهرســازی، حقوق دانان، فعــالان محیط 
زیستی و ســایر نهادهای مدنی با وزیر راه و 

شهرسازی گفت وگو کردند.
مهم ترین مطالــب مطرح شــده در این 
جلســه عبارت بــود از: توجه بــه طرح 
آمایش ســرزمین در توســعه شــهری، 
ضــرورت ارتبــاط مســتمر انجمن های 
معمار و شهرساز و ســایر نهادهای مدنی 
با وزیر راه و شهرســازی، ضرورت آگاهی 
و مسئولیت پذیری مدیران شهری، توجه 
به ابر چالش ها و ســیاه چاله های مدیریت 
شهری، ضرورت گره گشــایی از اقدامات 
سازمان نظام مهندســی، متناسب سازی 
حق مشاوران در تهیه و تدوین طرح های 
توسعه شــهری، برخورداری از استراتژی 
درون سازمانی در وزارت راه و شهرسازی و 
ایجاد ساختار انگیزشی و پرهیز از عملکرد 
جزیره ای، شناسایی نســبت وزارت راه و 
شهرسازی با انجمن های معمار و شهرساز 
و ســایر نهادهای مدنی، برقراری ارتباط 
منسجم با شهرداری ها، اســتفاده مؤثر از 
دوره محدود وزارت، توجه به محجوریت 
»زنــان« و »فناوری« در حوزه شــهری، 
توجه به مدیریت کاربردی ســرزمین در 
فضای شهری و توجه به آمایش سرزمین، 
توجه به وابستگی معیوب و مفسده برانگیز 
نظام برنامه ریزی شهری به نظام درآمدی 
شهرداری، ضرورت اجرای سند شهرهای 
دوســتدار کودک، اهمیت توجه به نقش 
تســهیلگری و مطالبه گــری NGOها 
و انجمن هــای مــردم نهــاد و صنفــی، 
جلوگیــری از تصرف هر روزه شــهرها با 
نگاه ســوداگرانه به اقتصــاد، ممانعت از 
سلب مالکیت عمومی با عناوینی همچون 
مسکن دار کردن فقرا، جلوگیری از تصرف 
فضای سبز شهری، ضرورت تصویب قانون 
جامع شهرســازی و رفع خیــال گرایی 
در قوانیــن پراکنده شــهری، پیشــنهاد 
تشکیل معاونت اجتماعی در وزارت راه و 
شهرسازی، ضرورت اجرای قانون حمایت 
از حقــوق معلولان در طرح های توســعه 
شــهری، توجه به بحرانی شــدن مسئله 
مسکن و وضعیت مســتأجران، ضرورت 
توجه به کیفیت مسکن و زیست در فضای 
شــهری، لزوم کاهش تعــداد متولیان در 
حــوزه مســکن و انتخاب کارشناســانه 
مدیران متخصص و بومی اســتان؛ ایجاد 
پایــگاه کلان داده برای کلیــه پروژه های 

معماری و شهرسازی.

معاون عملیات بازار بورس تهران:بازارگردانی در نمادهای بازار دوم بورس تهران اختیاری شد

 بیش از هزار ماده قانون تجارت تغییر می کند

بی ثباتی در کمین تجارت
محمدحسین سیف اللهی مقدم  قانون تجارت با بیش 
از هزار ماده، به جای اصــلاح، به صورت یک باره و کلی در 
حال تغییر است. تغییر یک باره و کلی هر قانونی می تواند 

ریسک های زیادی به همراه داشته باشد.
 اوایل دهه ۸۰ بود که قرار شــد قانون تجــارت با عمری 
نزدیک به ۱۰۰ ســال با توجه به تحولات گسترده عرصه 
تجارت بازنگری شود. از همان سال ها اصلاحات آغاز شد 
و در نهایت در فروردین ماه امســال قانون تجارت توسط 
مجلس شورای اسلامی تصویب و برای بررسی به شورای 

نگهبان ارسال شد.
کارشناسان حقوقی و اقتصادی ایرادات گسترده ای را به 
نسخه تصویب شــده وارد می کنند که در این گزارش به 
بخشی از آن ها پرداخته شده است. ایرادات وارده به قانون 
تجارت شــامل ایرادات فرمی و محتوایی می شود. به نظر 
می رســد خود این قانون که برای اصــلاح قانون تجارت 
قبلی به تصویب رسیده اســت، نیاز به اصلاح دارد. حال 

باید دید شورای نگهبان چه تصمیمی می گیرد.

ایرادات محتوایی قانون تجارت چیست و چه 
آسیب هایی را وارد می کند؟

یکی از ایرادات وارده به قانون تجارت اســتفاده از الفاظ 
مبهمــی مانند ارجاع به عرف اســت. غــلام نبی فیضی 
چکاب، استاد حقوق دانشــگاه علامه طباطبایی در این 
خصوص اظهار کرد: از شــرایط اصلی قانون گذاری این 
است که قانون، شفاف و غیرمبهم باشــد و مردم در اجرا 
دچار اشکال نشوند. وقتی که قانون مبهم است دادگاه ها 
مجبور می شــوند، آرای متفاوتی صادر کنند. وقتی آرای 
متفاوتی صادر شــد، دادگاه های تجدیدنظر نیز متفاوت 

صادر می کنند. 
بعد مجبوریم به محض این که این قانون ابلاغ شود ظرف 

۶ ماه، ۱۰ رأی وحدت رویه داشــته باشیم. رأی وحدت 
رویه هم نمی تواند، مشــکل قانونی را حل کند که از نظر 
مبانی بی بنیان و بی ثبات اســت. بنابراین در رســیدگی 
و صدور حکــم و همچنین اجــرای آن اختــلاف ایجاد 

می کند، درنتیجه تجارت را برهم می ریزد.
یکی دیگــر از بزرگ ترین ایــرادات قانــون تجارت که 
می تواند آســیب جدی به سیســتم حقوقی کشور وارد 

کند، نسخ قوانین دیگر است. 
احمد آتش هوش، رئیس کمیسیون حقوقی و حمایت 
قضائــی و مقرراتی اتــاق بازرگانی ایــران این موضوع 
را شــرح داد: ایرادی که ما به این لایحه وارد می کنیم 
این است که تردیدی بر لزوم اصلاح مواد قانون تجارت 
وجود ندارد؛ لیکن ایــراد اصلی، تغییــر یک جا و کلی 
قانون تجارت است. به موجب این لایحه قانون تجارت 
۱۳۱۱ و اصلاحیــه ۱۳۴۷ و تمام قوانیــن و مقررات 
حوزه تجارت به طور کلی نسخ می شــوند و این لایحه 
با ۱۳۴۳ ماده در پنج کتاب شــامل کتاب قراردادهای 
تجارتی، اسناد تجارتی، تجارت و مقررات حاکم بر آن، 
شرکت ها و اشــخاص حقوقی و ورشکستگی جایگزین 

آن می شود.

ایرادات فرمی به قانون تجارت چیست و چه 
آسیب هایی را وارد می کند؟

بخش عمده ایــرادات قانــون تجارت بــه محتوای آن 
برمی گردد؛ اما قانــون تجارت ایرادات فرمــی نیز دارد 
مانند اینکه به ترتیب قانون نویســی بی توجهی شــده 
اســت. عباس کریمی، استاد حقوق دانشــگاه تهران در 
این خصوص گفت: ترتیب قانون نویســی رعایت نشده 
که امری ساده است. توقع این اســت که قانون تجارت با 
تعریف تاجر شروع و اعمال تجاری تعریف شود. در حالی 

که قانون تجارت با قراردادهای تجاری شــروع می شود و 
اعمال تجاری جای دیگری قرار دارد.

از الزامات هر قانونی کوتاه و رســاننده پیام بودن اســت. 
نعمت الله حاجعلی، مستشار شعبه ۳۳ دیوان عالی کشور 
در خصوص طولانی بود برخی مواد قانون تجارت گفت: 
قانون معمولاً روش خاص خودش را دارد و باید قَلَ و دَلَ 
باشــد. بعضی از مواد این قانون آنچنان طولانی است که 
طعنه یک را مقاله دارد، اصلًا مقررات قانون درش رعایت 
نشده اســت. ارجاعاتی به عرف و شــرایط خاصی که در 
بازار است باعث می شود که قاضی نتواند تصمیم بگیرد و 

از دید من مشکل مردم حل نمی شود.

مشورت با اهل فن می تواند آسیب ها 
را کاهش دهد

از دیگر ایرادات می توان به مشــورت های موردی اشاره 
کرد. سعید جمشیدی فرد، رئیس ســابق شورای عالی 
حسابداران رســمی توضیحاتی را ارائه داد: مشارکت ها 

به صورت موردی بوده اســت. به نظر من شاید فعال ترین 
بخش اتــاق بازرگانی بود که در ارتباط با قانون مســتمر 
پیگیری کرد ولی دو بحث است که آیا راجع به آن ها نظر 
خواســتند و آیا نظر را پذیرفتند؟ یکی از نواقص فرایند 
مقررات گذاری ما این است که می آیند به من می گویند 
نظرت چیست؟ اصلًا بیا در جلســه، من نظری می دهم 
ولی بایــد این بخش خصوصی یک حق رأی هم داشــته 

باشد.
هر قانونــی در جهت رفع دغدغه هــای ذی نفعان همان 
حوزه اســت. هنگامی در فرایند نوشتن قانون تجارت به 
نظرات فعالان بخش خصوصی بی توجهی می شــود پس 
اتفاق دور از ذهنی نیســت که قانون تجــارت با ایرادات 
بسیاری به تصویب برســد. با نظر به مسائل پیش گفته، 
یکی از دلایل ایــرادات وارده به قانون تجارت اســتفاده 
نکــردن از نظــرات فعالان بخــش خصوصی اســت. با 
مشــورت گرفتن از حقوقدانان و فعــالان عرصه تجارت 

بسیاری از ایرادات قانون تجارت رفع خواهد شد.



وزیر علوم خبر داد

وه ویژه بررسی شکایات دانشجویان و اساتید دارای مشکل تشکیل کارگر

متخصصین عفونی مطرح کردند

وع فصل سرما خوب و بد تزریق واکسن آنفلوانزا در آستانه شر
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 پیش بینی افزایش ۳۲ درصدی ترافیک 
در مهرماه

معاون عملیات پلیس راهور پایتخت از پیش بینی افزایش ۳۲ درصدی 
ترافیک در مهرماه خبر داد و گفت: پلیس راهور پایتخت مجموعه ای از 

تمهیدات به منظور مدیریت ترافیک را در دستور کار قرار داده است.
سرهنگ احســان مؤمنی معاون عملیات پلیس راهور پایتخت گفت: 
با آغاز ســال تحصیلــی جدید و بازگشــت دانش آمــوزان، معلمان، و 
دانشجویان به مدارس و دانشــگاه ها، پلیس راهور پایتخت پیش بینی 
کرده است که ترافیک در ســاعات پیک صبحگاهی و عصرگاهی تا ۳۲ 
درصد افزایش می یابد. ایــن افزایش ترافیک نتیجه مســتقیم حضور 
بیشتر افراد در خیابان ها و معابر است. برای مقابله با این چالش، پلیس 
راهور مجموعــه ای از تمهیــدات و اقدامات گســترده ای را به منظور 
مدیریت ترافیک و تأمین ایمنی دانش آموزان و شــهروندان در ۳ حوزه 

در دستور کار خود قرار داده است.

اقدامات مهندسی و ترافیکی
وی افزود: پلیس راهور در حوزه مهندســی ترافیک اقدام به شناســایی 
معابر پرترافیک سال گذشته کرده و در این نقاط نصب علائم راهنمایی و 
رانندگی جدید و کاهنده های سرعت را در اولویت قرار داده است. علاوه 
بر این، احیای خط کشی های گذرگاه های عابر پیاده در اطراف مدارس 
و نصب جان پناه هایی برای ایمنی بیشتر عابران پیاده در دستور کار قرار 
دارد. همچنین پیگیری نصب و تعمیر چراغ های راهنمایی در تقاطع ها 

را در دستور کار قرار داده تا جریان ترافیک به درستی کنترل شود.

آموزش و فرهنگ سازی
ســرهنگ مؤمنی بیان کرد: یکی از بخش های اصلــی اقدامات پلیس 
راهور، آموزش و فرهنگ سازی برای رانندگان و دانش آموزان است. در 
این راستا، دوره های آموزشــی برای رانندگان سرویس مدارس برگزار 
شــده و افســران پلیس در روز اول مهرماه در مدارس حضور خواهند 
داشت تا ایمنی تردد و قوانین ترافیکی را به دانش آموزان و اولیا آموزش 
دهند. همچنین، ۵ دانش آموز از هر مدرسه به عنوان »پلیس مدرسه« 
انتخاب شــده اند که با تجهیزات لازم، از جمله پرچم و جلیقه، وظیفه 

مدیریت ایمنی تردد در هنگام خروج از مدرسه را بر عهده دارند.

اقدامات اجرایی و عملیاتی
معاون عملیات پلیس راهــور پایتخت بیان کرد: در حــوزه عملیاتی، 
پلیس راهور ۶۵ نقطه گلوگاهی که در ســال گذشــته دچار مشکلات 
ترافیکی بوده اند را شناســایی کــرده و تیم های پلیــس در این نقاط 
مستقر خواهند شد. همچنین برای تسریع در رفع خرابی وسایل نقلیه 
سنگین، ۶ دســتگاه جرثقیل ســنگین در بزرگراه ها مستقر شده اند تا 
در صورت خرابی ســریعاً وارد عمل شــوند. همچنین، تردد وانت ها و 
کامیونت ها در ســطح معابر تهران در دو هفته اول مهرماه از ساعت ۶ تا 

۱۰ صبح ممنوع خواهد بود تا از افزایش بار ترافیکی جلوگیری شود.

توصیه های پلیس به شهروندان
وی در پایان گفت: از والدین درخواســت می شود که در همان روزهای 
ابتدایی مهرماه، تکلیف ســرویس مدارس فرزندان خود را مشــخص 
کنند و از حمل و نقل عمومــی نظیر مترو و اتوبوس اســتفاده کنند تا 

حجم ترافیک کاهش یابد.

راه اندازی بیمارستان هوشمند تا پایان شهریور
یکی از شــرکت های دانش بنیان پلتفرمی مبتنی بر هوش مصنوعی را 
توسعه داده که می تواند بر اســاس تصاویر پزشکی به صورت لحظه ای 
بیماری فرد را تشخیص دهد و پزشکان متخصص نیز می توانند بر روی 

گزارش هوش مصنوعی، نظرات تکمیلی خود را ارائه دهند.
حســین مســتخدمین حســینی، رئیس هیات مدیره این شــرکت  
دانش بنیان، پردازش تصویر و فاوا را از زمینه های تحقیقاتی این شرکت 
دانست و گفت: تاکنون چندین محصول بین المللی را طراحی و عرضه 
کردیم که از جمله آنها می توان به بیمارســتان پزشکی با بهره گیری از 

پردازش تصویر و هوش مصنوعی اشاره کرد.
وی با اشــاره به جزئیات بیمارســتان پزشکی هوشــمند، افزود: این 
بیمارستان یک ســامانه هوشــمند اســت که کاربران و کادر درمان 
می توانند پنلی را بــرای خود ایجــاد کنند و در آن تاکنــون ۸ ماژول 
تشخیصی قرار گرفته است.وی این ۸ ماژول درمانی را شامل »سرطان 
کبد«، »تومور مغز«، »بیماری MS«، »ســرطان پستان«، »سرطان 
پروســتات«، »زانو«، »کلیه« و »آب مروارید« عنوان کرد و ادامه داد: 
تصویر پزشــکی دریافت شــده از بیمار به این پلتفرم ارائه می شود و در 
همان لحظه تشخیص خود را اعلام می کند و متخصصان نیز می توانند 

بر روی گزارش هوش مصنوعی نظر خود را اعلام کنند.
حسینی، چت آنلاین را از دیگر قابلیت های این پلتفرم دانست و خاطر 

نشان کرد: این پلتفرم به ۱۲ زبان توسعه یافته است.

رئیس هیات مدیره این شــرکت دانش بنیان با بیان اینکه این ســامانه 
به عنوان دستیار پزشک محســوب می شود، یادآور شــد: این پلتفرم 
هنوز راه اندازی نشــده و صندوق نوآوری و شــکوفایی بــا همکاری ما 
درحال تامین زیر ســاخت های لازم این پلتفرم هستیم و امیدواریم تا 
پایان شهریور آماده بهره برداری شــود.وی این زیر ساخت ها را شامل 
ســرورهای جی پی یو دانست.حســینی یکی دیگر از محصولات این 
شرکت را محصولی مشــابه هیت مپ )نقشــه حرارتی( عنوان کرد که 
در یکی از فروشــگاه های لوازم خانگی نصب شــده و تعــداد ترددها  و 
ماندگاری مشتریان را محاســبه می کند و ادامه داد: ما بر اساس مدت 
زمان ماندگاری و تردد مشتریان، به فروشگاه کمک می کنیم تا بهترین 
چیدمان را داشته باشــیم.رئیس هیات مدیره این شرکت دانش بنیان 
تردد ورود و خروج پرســنل بر اســاس پــردازش تصویــر را از دیگر 
دســتاوردهای فناورانه این شــرکت ذکر کرد و یادآور شد: این سامانه 
به همراه دوربین های مداربســته رفتار ســازمانی کارمندان را کنترل 

می کند و گزارش نهایی را به کارفرما ارائه می دهد. 

دیوار

خریدار  همزمــان با ورود بــه نیمه دوم 
سال و سرد شــدن هوا، شاهد افزایش موارد 

سرماخوردگی و آنفلوانزای فصلی هستیم.
شــروع فصل پاییز و بازگشــایی مدارس، 
باعث می شــود ســر و کلــه بیماری های 
واگیردار نیز پیدا شــود و ما شاهد افزایش 
موارد ســرماخوردگی و به دنبال آن، شیوع 

آنفلوانزای فصلی هستیم.
در چنین شــرایطی، محیط هــای عمومی 
همچون مدارس، بهترین مکان برای انتقال 
این قبیــل بیماری ها هســتند و از همین 
طریق، بیماری به داخل منازل برده می شود 
و به یکباره، مــوج بیماری هــای واگیردار 
شدت می یاید. از همین رو، سازمان جهانی 
بهداشت، بر اهمیت واکسیناسیون آنفلوانزا 
در جوامع، به ویژه برای افرادی که بیشــتر 
در معرض ابتــلاء به بیماری هــای فصلی 

هستند؛ تاکید دارد.

 خطر ابتلاء به آنفلوانزا در پاییز 
و زمستان

علیرضــا ناجی رئیــس مرکــز تحقیقات 
ویروس شناســی دانشــگاه علوم پزشکی 
شــهید بهشــتی با بیــان اینکــه تزریق 
واکســن آنفلوانزا به اســتثنای موارد نادر، 
به همه افراد از ســن ۶ ماهگی به بالا توصیه 
می شــود، گفت: تزریق این واکسن، خطر 
ابتلاء به آنفلوانزا و عــوارض جدی آن را در 
پاییــز و زمســتان کاهش می دهــد.وی با 
اشــاره به اینکه مقامات بهداشــتی جهانی 
تشــویق می کنند تا کشــورها برنامه ریزی 
واکسیناسیون آنفلوانزا را از هم اکنون آغاز 
کنند، افزود: اکثر مــردم در هر دوره فقط به 

تزریق یک دوز واکسن آنفلوانزا نیاز دارند.

بهترین زمان تزریق واکسن آنفلوانزا
ناجی بــا بیان بــه اینکه معمــولاً ماه های 
شــهریور و مهــر بهتریــن زمــان بــرای 
واکسیناســیون آنفلوانــزا در اکثــر افراد 
خصوصاً گروه های پرخطر است، ادامه داد: 
واکسیناســیون آنفلوانــزا در ماه های تیر و 
مرداد بــرای همه افراد توصیه نمی شــود، 
اما ملاحظاتی در مورد واکسیناســیون در 
ماه های تیر و مرداد بــرای گروه های خاص 

وجود دارد.

مادران باردار هم واکسن بزنند
رئیس مرکــز تحقیقات ویروس شناســی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان 
اینکه زنان بارداری که در ســه ماهه ســوم 
بارداری خود هستند می توانند در ماه های 
تیر و مرداد واکسن آنفلوانزا را دریافت کنند، 

افزود: همچنیــن کودکانی که بــه دو دوز 
واکســن آنفلوانزا نیاز دارند، باید اولین دوز 
واکســن خود را به محض در دسترس قرار 

گرفتن این واکسن دریافت کنند.
وی تاکید کرد: کــودکان باید حداقل چهار 
هفته پس از نوبت اول واکســینه شوند، این 
کودکان شــامل تمامی افراد ۶ ماه تا ۸ سال 
هستند که یا برای اولین بار واکسن آنفلوانزا 
می زنند، یا قبلًا ســابقه تزریق تنها یک دوز 
از واکسن را داشته اند و یا اینکه اصلًا سابقه 

واکسیناسیون آنها مشخص نیست.
ناجی گفت: واکسن های به روز شده آنفلوانزا 
)۲۰۲۴-۲۰۲۵( همگــی چهــار ظرفیتی 
هستند و افراد را در برابر ویروس آنفلوانزای 
A از زیــر تیپ هــای H۳N۲ ،H۱N۱ و 
دو ســویه از واکســن آنفلوانزا B محافظت 
می کنند، ضمناً تفاوت ترکیب واکسن این 
فصل نسبت به فصل گذشــته قرار گرفتن 

ویروس جدید آنفلوانزای A H۳N۲ است.
استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
بــا بیان اینکــه تزریــق واکســن آنفلوانزا 
ســالانه باعث نجات جــان میلیون ها نفر 
در دنیا می شود، اســتفاده از این واکسن را 
برای کــودکان بالاتر از ۶ ماه، زنــان باردار، 
ســالمندان و افراد مبتلا به مشــکل ضعف 

سیستم ایمنی ضروری دانست.
در عین حال کــه تزریق واکســن آنفلوانزا 
بــرای اکثــر گروه هــای مختلف ســنی و 
جنســی، اهمیت دارد؛ اما برخــی افراد هم 

هستند که نباید واکسن آنفلوانزا بزنند.
مســعود مردانی فوق تخصص بیماری های 
عفونی و گرمســیری، با بیــان اینکه تزریق 

واکســن آنفلوانزا ســالانه باعث نجات جان 
میلیون ها نفر در دنیا می شــود، استفاده از 
این واکســن را برای کودکان بالاتر از ۶ ماه، 
زنان باردار، سالمندان و افراد مبتلابه مشکل 
ضعف سیستم ایمنی ضروری دانست.وی با 
اشــاره به اینکه آنفلوانزا بیماری رایج فصل 
سرما اســت که با برودت هوا شیوع بیشتری 
پیدا می کنــد، اظهــار کــرد: عفونت های 
ویروسی که عامل سرماخوردگی یا آنفلوانزا 
هستند، از عواملی است که دستگاه تنفسی 
را دچار مشــکل می کنند.مردانی، بهترین 
روش برای جلوگیــری از ابتلاء به آنفلوانزا را 
رعایت بهداشت فردی، شست وشوی مرتب 
دست ها با آب و صابون، خودداری از تماس 
دست با چشــم، بینی و دهان، اســتفاده از 
دستمال یک بار مصرف، حفظ فاصله با افراد 
مبتلا و تزریق سالانه واکســن آنفلوانزا ذکر 

کرد.

زمان طلایی برای تزریق واکسن 
آنفلوانزا

به گفته این فــوق تخصــص بیماری های 
عفونی و گرمســیری، بهتریــن زمان برای 
تزریق واکســن آنفلوانزا اواخر شــهریور یا 
اوایل مهر است، زیرا بدن فرصت آن را دارد 
تا قبل از رسیدن زمســتان و فصل آنفلوانزا، 

ایمنی خود را بالا ببرد.

چه کسانی در معرض خطر ابتلاء به 
آنفلوانزا هستند

استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
تأکید کرد: سالمندان، کودکان و بچه های 

خیلــی کوچــک، تمامــی افــراد مبتلابه 
بیماری های مزمن و صعب العلاج، بیماران 
کلیوی، افرادی که همودیالیز می شــوند، 
مبتلایان به دیابت، بیمارانی که مشــکلات 
قلبــی و یا اختــلالات ریوی نظیر آســم و 
برونشیت مزمن دارند، افرادی که پیوند قلب 
شده اند، کسانی که آنژیوپلاستی کرده اند، 
افرادی که آنژیوگرافــی عروق کرونی انجام 
داده انــد، مبتلایان به هیســتیمیک قلبی، 
بیماران مبتلابه تنگی عروق قلب، مبتلایان 
به بیماری نارســایی قلبــی و بیمارانی که 
پیونــد کلیه می شــوند باید ســالی یک بار 

واکسن آنفلوانزا ا را تزریق کنند.
مردانی ادامه داد: بیماران مبتلا به سرطان، 
افرادی کــه رادیوتراپی یا شــیمی درمانی 
می شوند و یا کسانی که با داروهای سرکوب 
گر سیستم ایمنی تحت درمان هستند نیز 

لازم است واکسن آنفلوانزا را تزریق کنند.
وی بــا تاکید بر ضــرورت تزریــق دریافت 
واکســن آنفلوانــزا در دوران بــارداری، 
خاطرنشان کرد: واکسن آنفلوانزا در دوران 
بارداری بی خطر اســت و حتی مزیت های 
زیادی برای نوزاد در حال رشد در بطن مادر 

دارد.
این فــوق تخصص بیماری هــای عفونی، با 
بیان اینکه بیماری آنفلوانزا به احتمال زیاد 
سبب بروز شــرایط حادتری در زنان باردار 
نسبت به سایرین می شود، یادآور شد: زنان 
باردار بدون توجه به سن بارداری، باید برای 

دریافت واکسن آنفلوانزا اقدام کنند.
عضو کمیته کشــوری آنفلوانزا با بیان اینکه 
تحقیقات و پژوهش های علمــی حاکی از 

این است که تزریق واکسن آنفلوانزا به افراد 
چاق کمک می کند تا با تولید بیشتر پادتن 
در بدن در برابر ویــروس این بیماری مقاوم 
شــوند، اظهار کرد: تمامی افــراد چاقی که 
کاندیدای عمل جراحی لاغری هستند نیز 
باید قبل از شروع فصل ســرد سال اقدام به 

تزریق واکسن آنفلوانزا کنند.
وی با تاکید بر اینکه بیماران روماتیســمی 
نیز واکســن بایــد آنفلوانزا تزریــق کنند، 
گفت: بیماران روماتیسمی که تحت درمان 
با آسپرین هســتند یا هر کس که به دلیلی 
آســپرین مصرف می کند، توصیه می شود 

این واکسن را تزریق کند.

کادر درمان و گردشگران، آنفلوانزا را 
دست کم نگیرند

مردانی ادامه داد: دریافت واکســن آنفلوانزا 
برای پزشکان، کارکنان پزشکی، پرستاران 
و تمامــی افرادی کــه در خط مقــدم ارائه 
خدمــات بهداشــتی و درمانــی فعالیت 
می کنند، ضروری اســت.وی به افرادی که 
برای کســب و کار و گردشــگری به شهرها 
و استراحتگاه های توریســتی و یا خارجی 
ســفر می کنند نیز توصیه کرد که از واکسن 

آنفلوانزا استفاده کنند.

عوارض جانبی واکسن آنفلوانزا
عضو کمیته کشوری آنفلوانزا گفت: واکسن 
آنفلوانزا با تمام فوایدی که برای محافظت از 
بدن دارد، عوارض جانبی ناخواسته ای را نیز 
در برخی افراد ایجاد می کند که احســاس 
ســوزش و خارش در محل تزریق واکسن و 

یا تب یکی از این عوارض است.
وی افــزود: منع مصــرف تزریق واکســن 
آنفلوانــزا به طور کلــی وجود نــدارد ولی 
چون این واکســن در لایه هــای تخم مرغ 
تولید می شــود در افرادی کــه به تخم مرغ 
حساسیت دارند واکنش حساسیتی ایجاد 
می کند.مردانی با اشــاره به ایــن باور غلط 
که تزریق واکســن آنفلوانزا سیستم ایمنی 
را ضعیف می کند، اظهار کرد: این واکســن 
نه تنها موجــب تضعیف سیســتم ایمنی 
نمی شــود بلکه سیســتم ایمنی را در برابر 
ویروس آنفلوانزا تقویــت می کند و این باور 
اشــتباه که بعــد از تزریق ممکن اســت به 
سرعت دچار علائم ســرماخوردگی شویم 
اشتباه اســت؛ چراکه برخی علائم بیماری 

سرماخوردگی و آنفلوانزا مشابه هم است.
وی افزود: واکسن آنفلوانزا افراد را در مقابل 
ســرماخوردگی محافظت نمی کند چراکه 
سرماخوردگی توســط باکتری یا ویروس 

ایجاد شده و ربطی به آنفلوانزا ندارد.

خریدار  وزیر علوم از تشکیل کارگروه ویژه 
برای بررسی شکایات دانشجویان و اساتید 
تعلیقی یا اخراجــی در وزارت علوم خبر داد 
و گفت: من بازگشت یا عدم بازگشت آنها به 
دانشگاه را تایید نمی کنم؛ بلکه باید پرونده 
مورد بازنگری قرار بگیرد و موضوع بر اساس 
اصل وفاق، موازین قانونی و رافت اســلامی 

مورد تصمیم گیری قرار بگیرد.
 حســین ســیمایی صراف در پایان حاشیه 
اجلاس روســای دانشــگاه ها، موسسات 
آموزش عالی، پژوهشــی و فناوری کشــور 
با بیان اینکه قبول مســئولیت کار سختی 
است و اطرافیان از مسئولیت ما بیشتر لذت 
می برند، تاکید کرد: نگاه من به مســئولیت 
و مدیریت به دید امانت اســت و با محاسبه 
عقلی این امر را نباید قبول کــرد؛ اما اینکه 
همه از بار مســئولیت شــانه خالی کنند، 
اخلاقی نیســت. در واقع معتقدم امانتداری 
سخت اســت؛ اما این امانت شیرین خواهد 
بود اگر با نیت خوب باشد؛ البته باید اخلاص 

هم در آن باشد.
وی در ادامه مجدد بر ضرورت شکل گیری 
نگاه وفاق ملی در دانشــگاه ها تاکید کرد و 
گفت:  الگوی پزشــکیان در انتخاب وزرا به 
بخش های پایین تر هم تعمیم یافته اســت 
و برخی اعلام می کنند در برخی دانشگاه ها 
برای مدیریت مصاحبه و نظرسنجی شده اما 

اعلام می کنم که این مــوارد به وزارت علوم 
ربطی ندارد و ما به کسی ماموریت ندادیم.

وزیر علوم در پاسخ به نگرانی برخی روسای 
فعلی دانشگاه ها در خصوص تغییر مدیریت 
اظهار کــرد: همانظــور که گفتــم صرف 
انتصاب در گذشته دلیل تغییر نیست قانون 
هم تغییر نکــرده، اما دولــت تغییر کرده 
و نگاه دولت وفاق ملی اســت و این وفاق با 
عقلانیت جناح های سیاســی همراه بوده 

است.
ســیمایی صراف با اشــاره به اینکه یکی از 
معیارهــای ما برای مدیریت این اســت که 
مدیر قدرت توافق ســازی را داشــته باشد 
و اهل تعامل با دانشــجو و اســاتید باشــد، 
خاطرنشــان کرد: تاکید می کنــم همه با 
قوت و قدرت به کار خــود ادامه دهند حتی 
شروع سال تحصیلی و نحوه مدیریت نشان 
دهنده توانایی مدیران نســبت به انطباق با 
شعار جدید اســت. در واقع منظور از وفاق 
این نیســت که یک جریان با یکدیگر وفاق 
داشته باشــند؛ بلکه باید وفاق بین جریان 

های متنوع شکل بگیرد.
وی ادامه داد: من و دوســتان به شعار وفاق 
باور داریم و برنامه ریــزی ها در جهت وفاق 
اســت و خواهش مــی کنم همــه مدیران 
همکاری کنند و نشان دهند با وفاق همسو 
هســتند. در دولت قبــل هم بیــن ارکان 

حاکمیت وفاق بود و آن وفــاق بین علایق 
مشــابه بود اما در دولت جدیــد وفاق بین 

سلایق مختلف است.
وزیر علــوم اصل تغییر را ضــروری و مثبت 
ارزیابی کرد و افزود: یکــی از عوامل تغییر 
مدیریت دانشگاه ها شکایت هایی است که 
به ما می رســد؛ اما ما صرف گزارش تصمیم 
نمــی گیریــم و روش ما این اســت هیات 
تحقیق فرســتاده می شــود تا همه جوانب 
بررسی شــود. برای تغییر روسای دانشگاه 
ها عجله نداریــم مگر ضرورتــی پیش آید 
و درخواســتی باشــد. البته نباید هر گروه 
تحقیقی را به حساب گروه تحقیق ویژه من 

در دانشگاه ها قرار داد.
وی از تشــکیل کارگروه ویژه برای بررسی 
شــکایات در کنار دفتر بازرســی و شکایت 
وزارت علــوم خبــر داد و افــزود: در ایــن 
کارگروه از یکی قضات دیوان عدالت اداری 
هم دعوت کردیم تا به صــورت بی طرف با 
شکایات ارسالی از اساتید و دانشجویانی که 

دچار مشکل شدند، رسیدگی شود. 
وزیر علوم ادامه داد: دســتور رییس جمهور 
و معــاول اول ایــن اســت تا به شــکایات 
دانشــجویان و اساتید نســبت به وضعیت 
اخراج و تعلیق آنها فرصت مجدد داده شود و 
مجدد مورد بررسی قرار بگیرد. من بازگشت 
یا عدم بازگشت آنها به دانشگاه را تایید نمی 

کنم؛ بلکه باید پرونده مــورد بازنگری قرار 
بگیرد و موضوع بر اساس اصل وفاق، موازین 
قانونی و رافت اسلامی مورد تصمیم گیری 

قرار بگیرد.
وزیر علوم خطاب به روســای دانشــگاه ها 
تاکید کــرد: توصیــه می کنــم وضعیت و 
شکایات دانشجویان و اساتید دارای مشکل 
را خودشــان بررســی و رســیدگی کنند. 
نگذاریم مسأله ها بزرگ شوند و تا جایی که 
امکان دارد خود مشــکلات را رفع کنید اگر 
نشد به ما ارجاع دهید تا در کارگروه بررسی 

و به شکایات رسیدگی شود. 

وی به نگاه رهبری در مواجه به دانشجویان 
و اساتید معترض اشــاره کرد و گفت: رهبر 
انقلاب در اتفاقات ســال گذشــته دانشگاه 
فرمودند کــه آنها جوان هســتند و هیجان 
دارنــد، صبر و حوصلــه به خــرج دهید، با 
آنها مــدارا کنید و این رأفت باعث شــد تا با 
کمترین هزینه موضوع حل و شــرایط آرام 
شود. حتی پس از این دستور عفو وسیعی را 
صادر کردند. بنابراین شــماها نیز این مشی 
را پیش ببرید و اگر در عفو خطا کنید خیلی 
بهتر از این اســت که در تنبیه مرتکب خطا 

شوید.

رئیس ســازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توســعه 
مشــارکت های مردمــی وزارت آمــوزش و پرورش 
تمدید مجــوز فعالیت این مدارس را منوط به کســب 

صلاحیت های لازم دانست.
 احمد محمودزاده در نشســتی با تاکید بر اینکه همه 
فعالیت های آموزشــگاه ها و مؤسســات باید رسمی، 
قانونی و مطابق با قوانین دســتگاه عالی تعلیم و تربیت 
کشور باشــد گفت: مؤسسات و آموزشــگاه های بدون 
مجوز مطابق قانون حق فعالیــت ندارند و با متخلفین 

برخورد جدی صورت خواهد گرفت.
وی با اشاره به اینکه بازگشت به کتاب درسی، 
مدرسه و مرجعیت معلم از سیاست های نظام 
تعلیم و تربیت کشــور اســت، اظهــار کرد: 
مؤسســات و مراکز آزمون نیز باید اقدامات 
خــود را در چارچــوب سیاســت های نظام 
آموزشی کشور دنبال کرده و دستگاه تعلیم 

و تربیت را در این مسیر همراهی و همیاری نمایند.
محمودزاده با تاکید بــر اینکه حتی یک دانش آموز هم 

نباید از چرخه تحصیل خارج بماند، تصریح 
کرد: ما باید با همگرایی، هم افزایی و همدلی 
در مســیر عدالت آموزشــی حرکــت کرده 
و فضــای لازم را برای تحصیــل همه دانش 

آموزان فراهم آوریم.
معاون وزیــر آموزش و پرورش، با اشــاره به 
اینکه مراکز آزمــون باید با شــفافیت تمام 
فعالیت هــای و برنامه های خود را ارائــه دهند، گفت: 
وقتی برنامه ها شــفاف و روشن باشــد و اطلاع رسانی 

لازم به مردم انجام شود، قطعاً مردم با مطالعه عملکرد 
و خدمات هر مجموعه، بهترین هــا را انتخاب خواهند 

کرد.
وی ادامــه داد: به عنوان رئیس ســازمان و کســی که 
مســئولیت آن را بر عهده دارد از کلیه مدارس و مراکز 
غیردولتی که متناســب بــا حکمرانی نظــام مقدس 
جمهوری اســلامی و قوانین دســتگاه تعلیم و تربیت 
کشــور حرکت می کنند، حمایت می کنــم و از حقوق 

آنان منطبق بر قانون دفاع خواهم کرد.

آموزش

محمودزاده:مجوز مدارس غیر دولتی که صلاحیت نداشته باشند تمدید نمی شود
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کارگردان نمایش مطرح کرد
جان سپردن به از این بوی »حنوط«

کارگردان نمایش »حنوط« با اشــاره به ویژگی های این اثر نمایشــی 
تطابق زیســت دهه ۵۰ با امــروز را از چالش های اجــرای این نمایش 

دانست.
 طاها علی قارداشــی کارگردان نمایش »حنوط« که این روزها در عمار 
نوفل لوشاتو روی صحنه است درباره دلایل انتخاب متن نمایش گفت: 
علیرضا دماوندی نمایشنامه »حنوط« را نوشــته بود و این نمایشنامه 
برای من به دلیل اتفاقاتی که در آن می افتاد جذابیت داشت. اتفاقات و 
حال و هوای این اثر با اینکه در دهه ۵۰ رخ می دهد ولی شبیه به اکنون 
ما است و همین شباهت باعث شد با نمایشنامه »حنوط« اولین تجربه 

کارگردانی خودم را داشته باشم.
کارگردان نمایش »حنوط« تطابق زیســت دهه ۵۰ بــا حال حاضر را 
چالش مهم کارگردانی این اثر دانســت و گفت: ما خیلی سعی کردیم از 
زیست خودمان وام بگیریم و اتفاقاتی را که در زمان حاضر و در چندین 

سال اخیر به چشم دیده بودیم، روایت کنیم.
وی بیان کرد: تحقیق و بررسی های زیادی درباره شرایط و رویدادهای 
دهه پنجاه و همچنین فضا و اتمســفر حاکم بر جامعه آن روز داشتم و از 
آنجا که بسیاری از این رویدادها در زمان حال و به شکل دیگر در کشور 
رخ داده است؛ کار تطابق شرایط و رسیدن به آنچه می خواستم در قالب 
آن فضا به تماشاگر القا کنم، آنچنان دشــوار نبود. در واقع همانطور که 
گفتم من هر چیزی که ساختم اول به چشمم دیدم و سپس در نمایش 
»حنوط« آن را پرداخت کردم و به کمک بازیگــران، طراحان صحنه، 

لباس و نور به نمایش گذاشتم.
این کارگردان جوان تئاتر مطرح کرد: ما جوانیم و پشتوانه مالی آنچنانی 
نداریم اما بچه ها همگی به نوع خود و در حد توان شان کمک کردند و با 
پروژه همراه شدند. بابت رفقایی که دارم، خوشحالم. آن ها از جان برای 
کار وقت و انرژی گذاشتند. علاوه بر دوســتانم تمام بزرگ ترهایی را که 
در مســیر تولید و شــکل گیری این اثر به من کمک کردند، هیچوقت 

فراموش نخواهم کرد.
علی قارداشــی در پایان از ضرورت حمایت تماشــاگران از گروه های 
نمایشی برای شکوفایی، درخشــش و اعتلای هنر به ویژه تئاتر گفت و 
از آن ها خواست با همراهی شــان انرژی هنرمندان جوان را برای تولید 

تئاتر و رشد کیفی آثارشان بیشتر کنند.
نمایش »حنوط« نوشــته علیرضــا دماونــدی بــا کارگردانی طاها 
علی قارداشی تا ۲۷ شهریور ســاعت ۱۸ در عمارت نوفل لوشاتو میزبان 

مخاطبان است.
سید  علی  مساوات، حمیدرضا  شاهپسند، پانیذ  نصیری، غزاله  مهرابی، 
علی  طاهــری، رومینا  بختیــاری، علیرضا  دماوندی بازیگــران این اثر 

نمایشی هستند.

در خلاصه داستان نمایش شعری از مولانا آمده است: هر دو می گفتند 
کز خوف سقوط، جان سپردن به از این بوی حنوط.

در واکنش به تحقیر مردم هائیتی؛
کاپولا جواب ترامپ را داد

فرانسیس فورد کاپولا در پاسخ به نظرات دونالد ترامپ مبنی بر این که 
مهاجران حیوانات خانگی می خورند گفت این حرف بسیار توهین آمیز 

است.
 به نقل از هالیوود ریپورتر، فرانســیس فورد کاپولا جدیدترین چهره ای 
اســت که به اظهارات جدید در مناظره دونالد ترامپ پاسخ داده و متهم 
کردن مهاجران اســپرینگفیلد به خوردن حیوانــات خانگی را توهین 

آمیز خوانده است.
این فیلمســاز نوشــت: در طول مناظره و وقتی مــردم هائیتی تحقیر 
شدند، واقعاً عصبانی شــدم. من احســاس می کنم مردم هائیتی جزو 
مهربان ترین، سخاوتمندانه ترین، با اســتعدادترین و فوق العاده ترین 
افرادی هســتند که تا به حال دیده ام. آنها هرگز بــه خاطر پیروزی در 
شورش بردگان بخشــیده نشــده اند و از زمانی که خود را آزاد کرده اند 

مجازات شده اند.
کاپولا گفت به نظرش تهمت حیوان خواری که ترامپ به این مهاجران 
وارد کرده به طرز فجیعی به مردم شــجاع، خلاق و کاملًا شگفت انگیز 
اســپرینگفیلد توهین آمیز بوده اســت و او نمی تواند این را تحمل یا در 

برابرش سکوت کند.
در مناظره اخیر ترامپ وی به مهاجرانی پرداخت که در اســپرینگفیلد، 
حیوانات خانگی را می خورند و گفت: آنها دارند ســگ ها را می خورند، 
گربه ها را می خورند، آنهــا در حال خوردن حیوانــات خانگی مردمی 
هستند که در آنجا زندگی می کنند. مجری برنامه هم در همان مناظره 
با تماس با رئیس شورای شهر اسپرینگفیلد گفت هیچ گزارش معتبری 

در این باره وجود ندارد.
جان لجند آهنگســاز برنده اســکار که زاده اســپرینگفیلد است، نیز 
به اظهارات ترامپ پاســخ داد و گفت: هیچ کــس گربه ها را نمی خورد، 
هیچ کس ســگ ها را نمی خورد. همه ما فقط می خواهیم زندگی کنیم 
و شکوفا شویم و خانواده خود را در یک محیط سالم و امن بزرگ کنیم. 

چطور است اگر همدیگر را دوست داشته باشیم؟

 این اتفاق خوب را ادامه دهید
در ستایش ممنوعیت اجرای »پلی بک«

سرپرست گروه بین المللی سرود »امیرالانبیا« ضمن ارائه توضیحاتی 
از روند حضور این گروه در جشنواره سرود فجر از سیاست دبیرخانه این 

رویداد در ممنوعیت اجرای »پلی بک« قدردانی کرد.
پیمان تقی زاده سرپرســت گروه بیــن المللی ســرود »امیرالانبیا« 
شرکت کننده در بخش فینال جشنواره ملی سرود فجر گفت: اینکه در 
نخستین دوره جشنواره ســرود فجر می بینیم اجرای تمرینات گروه ها 
با موسیقی و نوازنده زنده اســت و نه پلی بک! اتفاق خیلی خوبی است و 

می تواند به کیفیت کارها کمک کند.
وی درباره حضور این گروه موســیقایی خود در جشــنواره ملی سرود 
فجر بیان کرد: ما اولین گروه بین المللی اســتان هســتیم که با آهنگ 
»ایران من« در مرحله پایانی جشــنواره شــرکت کردیــم. البته گروه 
»امیرالانبیا« از سال ۱۳۹۴ تأسیس شــده و شصت نفر آقا و خانم عضو 
دارد منتها ما در جشــنواره با هفده نفر از آقایان بین بیست تا سی سال 

شرکت کردیم.
تقی زاده درباره نحوه مطلع شدن از برگزاری جشنواره ملی سرود فجر 
گفت: برای من پیامکی آمد که امکان حضور در جشــنواره را داریم و از 
این طریق نیز فراخوان را دریافت و در جشنواره شرکت کردیم. به نظرم 
واقعا این جشــنواره اثرگذار و خوب اســت، حتی می تواند سطح بالاتر 
کیفی نیز داشته باشد چرا که در پایتخت امکانات هم خیلی خوب است 

و می تواند همه چیز بهتر از این باشد.

قاب

علیرضا کنگرلــو  ابوالحســن داوودی 
تهیه کننــده و کارگــردان ســینما درباره 
چالش های پیــش  روی ســینمای ایران و 

راه های برون رفت از آن صحبت کرد.
 به مناســبت روز ملی ســینما بهانه ای شد 
تا به مرور چالش ها و مشــکلات پیش روی 
سینمای ایران و ســینماگران بپردازیم. به 
این بهانه گفت وگویی با ابوالحسن داوودی 
تهیه کننده، کارگــردان و فیلمنامه نویس 

باسابقه سینما داشتیم.
وی با اشــاره به اینکه ســینما در سال های 
اخیر در اختیار ژانر محدودی بوده اســت و 
در این میان سینمای اجتماعی بیش از همه 
تحت فشار قرار داشته است درباره راه های 
برون رفت از این وضعیت پیشنهاداتی ارائه 
کرد. این کارگردان با بیــان اینکه باید برای 
مدیریت در عرصه سینما ساختار جدید آن 
را شــناخت گفت که رابطه میان هنرمندان 
و بخش دولتــی در این ســال ها به دلایل 
متعددی مخدوش شده اســت و باید برای 
ترمیم ایــن رابطه تلاش کرد.مشــروح این 

گفت وگو را در ادامه مطالعه کنید:

آقــای داوودی شــما بــه عنوان   
فیلمســازی که در ژانرهای مختلفی 
از جمله کمــدی، درام و کودک فیلم 
ساخته اید و در بخش مدیریتی سینما 
نیز فعالیت داشــته اید، چه ارزیابی از 

وضعیت کنونی سینمای ایران دارید؟
متاســفانه ســینما در حال حاضر شرایط 
خوبــی را تجربــه نمی کنــد. اتفاقــات و 
محدودیت هایــی در چندســال اخیــر در 
ســینما رخ داد که تاثیــرات زیادی برجای 
گذاشــت. این اتفاقات منجر به این شد که 
سینما از ظرفیتی که داشت و دستاوردهایی 
که در چند دهــه پس از انقلاب به دســت 
آورده بود، دور شــد. ســینمای مــا در این 
سال ها به جنس خاصی از سینمای سطحی 
نگر که کف ســلیقه مخاطب است، محدود 
شد. این مســاله بقیه ژانرهای سینمایی و 
بخشی از هویت ســینمای ما را که در دنیا 
و خیلی از کشورها با آن شــناخته می شد، 
زیر ســایه خود قرار داد. بر این موضوع نوع 
رفتار، بی حرمتی و برخوردهــای قهری با 
ســینماگران را هم اضافه کنیــد. مجموع 

این اتفاقات منجر به این شــد که ســینما 
در ســال های اخیــر ســرزندگی و وجــه 
فرهنگســازی خود را از دست بدهد و صرفاً 
به گیشه و سرگرمی محدود شود. البته این 
ویژگی هــم در اختیار همه افــرادی که در 
سینمای مردم پســند کار می کردند، قرار 
نداشــت و در اختیار گروه خاصــی بود. به 
همین دلیل در طول چندسال گذشته فیلم 
های پرفروش ما به یکسری تهیه کنندگان 

و گروه های خاص محدود بودند.

در سال های اخیر فیلمسازان بزرگی   
فیلم نســاختند و برخی آثار مهم در 
داخل ایران اکران نشــدند. ازجمله 
خودتان که چندســال است فیلمی 
نداشته اید. این مســاله چقدر کمک 
کرد که گیشه ســینمای ما در اختیار 

آثار کمدی قرار بگیرد؟
به عقیده من درست این اســت که بگوییم 
در اکثر مواقع ســینماگران نتوانستند فیلم 
بســازند نه اینکه نخواهند فیلم بســازند. 
حقیقتاً بین نتوانســتن و نخواستن بسیار 
تفاوت وجود دارد بنابراین در این ســال ها 
خیلی از این سینماگران فیلمنامه داشتند 
و قصد فیلمسازی هم داشتند اما شرایط به 

شــکلی رقم خورد که این افراد نتوانند کار 
کنند. پیش تر ارتباط و شان و منزلتی میان 
هنرمندان و حکومت وجود داشــت بدین 
صورت که حتی اگــر در مواقعی یکدیگر را 
درک نمی کردند اما باهم کنار می آمدند. در 
ســال های اخیر به دلیل ارجاعات سیاسی 
و عکس العمل هایــی که به کلیت ســینما 
تســری پیدا کرد، این رابطه مخدوش شد. 
اینها همه عواملی بودند که موجب شــدند 

برخی فیلمسازان ما دست به تولید نزنند.

خودتان هــم در چندســال اخیر   
فیلمنامه ای داشته اید که نتوانید آن 

را بسازید؟
من چندین فیلمنامه داشــتم. آخرین فیلم 
من »هزارپا« جزو فیلم های پرفروش سینما 
بود. پس از آن هم چندین پیشــنهاد داشتم 
که برخی مسائل باعث شــدند رغبتی برای 
ساخت فیلم نداشته باشم و تکرار اینکه همان 
فیلم های پیشــین را بدون هیچ پیشــرفت و 
تنوعی دوباره ادامه دهم، برایم جالب نبود. در 
شرایطی که توصیف کردم بیشترین فشارش 
روی سینمای اجتماعی اســت یعنی اکنون 
ســینمای اجتماعی بیش از بقیه حوزه های 

سینما تحت فشار قرار دارد.

متاسفانه در ســال های اخیر شاهد   
رشــد تولید فیلم هــای زیرزمینی و 
حضور آن ها در جشنواره های خارجی 
بوده ایم. فکر می کنید دلیل این اتفاق 
چه بــوده و این پدیــده می تواند چه 

تاثیری بر سینمای ایران داشته باشد؟
گاهــی  کشــور  مســئولان  متاســفانه 
تصمیم هایــی می گیرند که بــه عواقب آن 
توجه نمی کنند. بســیاری متوجه نیستند 
که شرایط ســینما با شــرایط ۵ سال یا ۱۰ 
سال قبل به کلی متفاوت شده است. یعنی 
اعمال آن جنس از نظارت و کنترل دیگر در 
این نوع سینما اگر نگوییم غیرممکن، بلکه 
بسیار سخت و پیچیده شــده است. امکان 
فیلمســازی هم برای کســی کــه بخواهد 
زیرزمینی کار کند نسبت به گذشته بسیار 
راحت تر شده است. فیلمسازی که ببیند در 
داخل ایران با محدودیت های زیادی مواجه 
است طبعاً طرف این قضیه می رود که رابطه 
بینابین دولــت و هنرمند را بــه کلی کنار 
بگذارد و سراغ شــرایطی برود که فیلمش را 
بدون هیچگونه محدودیتی بســازد. امکان 
عرضه این فیلم ها هم بســیار ساده تر شده 
اســت. زمانی اگر فیلمی به هر شکلی خارج 
از محدوه های قانونی ساخته می شد امکان 

خروج آن از کشــور بسیار مشــکل بود زیرا 
فیلم ها حجم زیادی داشــتند و برای خروج 
از مرز دچار مشکل می شــدند اما اکنون با 
یک آپلود فیلم به ســادگی فیلــم را برای 
جشــنواره های خارجی ارســال می کنند. 
این اتفاق موجب گســترش فرهنگی شد و 
پیش از هرچیزی رابطه میــان حاکمیت و 
اهالی سینما را خدشــه دار کرد و درواقع به 
طور کلی این تعریف، نظارت را دچار تغییر 
کرد. شــاید خســارات افزایش تولید آثار 
زیرزمینی در ایران در آینــده بیش از همه 
گریبان گروهــی را بگیرد که ســعی کنند 
سیســتم نظارت و ممیزی کهنه را با همان 

فرم قدیمی ادامه دهند.

فکر می کنید سازمان سینمایی در   
دولت جدید باید چــه تغییر رویه ای 

داشته باشد؟
سازمان سینمایی باید ساختار جدید سینما 
را به طور کامل درک کنــد و باتوجه به این 
ساختار ویژه سیاستگذاری کند. اولین قدم 
دولت جدید باید این باشد که سینماگرانی 
را که به شکل اکثریت از سینما قهر کرده اند، 
به بدنه ســینما بازگرداند و پس از آن شکل 
نظارت هم باید بازنگری اساسی داشته باشد 
تا همچنان ارتباط ارگانیــک میان دولت و 

فیلمسازان حفظ شود.

در این شرایط خانه سینما می تواند   
چه نقشی ایفا کند؟

دوستان مسئول و متولیان فرهنگی کشور 
باید ایــن موضوع را درک کننــد که تعامل 
آن ها با نهادهای خصوصــی و انجمن ها به 
نفع هر ۲ طرف تمام می شود. یعنی وظایف 
دولت باید کوچک تر و مسئولیت های کاری 
و فرهنگی به اصناف ســپرده شود. اگر این 
اتفاق رخ دهــد قطعاً نقش خانه ســینما و 

اصناف هم در این زمینه پررنگ تر می شود.

در حال حاضر مشــغول چه کاری   
هستید آیا قصد دارید فیلم جدیدی 

بسازید؟
فعلًا درحال شــروع یــک فیلم هســتم و 
اطلاعات تکمیلی این پروژه را پس از نهایی 

شدن، اعلام می کنم.

یکی از پژوهشــگران و نوازندگان کشورمان در تشریح 
تازه ترین فعالیت های خود از تولید چند اثر پژوهشی 
در زمینه موســیقی و ارتباط آن با آیین های مختلف با 

همکاری یکی از نوازندگان مطرح خبر داد.
کارولیــن خدادیــان نوازنــده و پژوهشــگر عرصه 
موســیقی که طی ســال هــای اخیر فعالیــت هایی 
را نیز در حوزه های موســیقی و تاثیــرات آن در حوزه 
های روان شــناختی انجــام داده ضمن تشــریح تازه 
تریــن فعالیت های خــود در این چارچــوب توضیح 
داد: یکــی از موفقیت هــای من در ایــن راه یادگیری 
ساز دف به صورت حرفه ای اســت. در حال حاضر نیز 
تک نوازی هایی را با دف، کاســتانت و آیین هایی چون 

»سماع« و تنظیم سازهای الکترونیک انجام داده ام.
وی افزود: در این مســیر تک آهنگ هایــی با نام های 
»خروش«، »اثیری«، »مســخ«، »کولی« و »توهم« 
با همراهی زکریا یوسفی از پژوهشــگران و نوازندگان 

مطرح موسیقی کشورمان به ویژه در عرصه 
دف نوازی و سازهای کوبه ای ضبط شده که 

به زودی منتشر خواهد شد.
وی در ادامــه صحبت های خــود بیان کرد: 
تقریباً کمتر شــاعر، حکیم یا فیلســوفی را 
در طول تاریخ ادبیات ایران می توان ســراغ 
گرفت که درباره موضوع موســیقی و سماع 

در آثار منظوم و منثور خود اشارات و عباراتی را نیاورده 
باشد. سماع معرف یکی از اصلی ترین جنبه های هنر از 
نظر ارتباطش با معنویت به شمار می رود که در معنای 
اصلی خــودش به معنــی »ندای پروردگار اســت که 
انسان را به سوی خویش فرامی خواند« و نیز وسیله ای  
معرفی می شود که انسان می تواند به سرمنشأ هستی 
خود رجعت کند و تنها کسی شایسته قدم نهادن در آن 

است که انضباط لازم را بپذیرد.
این پژوهشگر با اشاره به اجرای درست و اصولی درهم 

آمیزی موســیقی و ســماع گفت: در آیین 
سماع فرد می تواند براســاس ریتم که ساده 
یا ترکیبی بودن آن بسیار حائز اهمیت است، 
احساسات خود را بیان کند. آن شخص برای 
به دســت آوردن فیضی به نام عشق این کار 
را انجام می دهد و این مســیر دلیلی است تا 
خودبینی و تکبر شــخص از بین برود و روح 
او را برای دریافت انرژی الهی آمــاده کند. هدف از این 
چرخش های آئینی خالی شــدن از افکاری اســت که 
تمرکز شخص را از بین می برد و در واقع این چرخش ها 
به مثابه کرم چاله ای اســت که مــا را از جهان مادی به 
جهان ماورایی هدایت می کند. بنابراین، نوع موسیقی 
در این کار بسیار حائز اهمیت اســت. مسیری که ما را 
مجاب کرده تا تجربه های موسیقایی را با این محوریت 

تولید کنیم.
به گفته  این هنرمند، ترکیب ریتم و موسیقی و حرکات 

نمایشــی، پدیده ای چندوجهی اســت کــه از تلفیق 
عناصری مانند صدا، حرکت و زمان بندی تشکیل شده 
است. ریتم به عنوان ســاختاری پایه ای در موسیقی، 
نقشی کلیدی در هدایت و سامان دهی حرکات موزون 
دارد و موسیقی، با ارائه یک پس زمینه صوتی منسجم، 
بستر مناســبی برای اجرای حرکات هماهنگ و منظم 

فراهم می کند.
خدادیان در بخش پایانی صحبت های خود بیان کرد: 
براین بــاورم برای آنکه یک پژوهشــگر بتواند به درک 
مطلوب و درستی از آیین سماع برســد، در درجه اول 
می بایســت موســیقی را خوب بداند تا بتواند ســماع 
موجود در موســیقی را به وجود خود تبدیل کرده و آن 
را به مخاطبانش معرفی کند. این کار با موسیقی هایی 
که حس و دردی را بیان می کنند، می تواند انجام شود. 
شــرایطی که طی این ســال ها من را بر آن داشــت تا 

فعالیت های پژوهشی را در این زمینه انجام دهم.

موسیقی

تولید چند تک آهنگ ویژه با یک هدف مهم

تهیه کننده مستند مطرح کرد

 باید از جدیت حامیان مطمئن شد
خریدار  ســعید رشــتیان تهیــه کننده 
باسابقه سینمای مستند معتقد است یکی 
از مهمترین هدف های برگزاری رویدادهای 
ارائه طرح »پیچینگ« فراهم شــدن زمینه 

تولید مشترک است.
 ســعید رشــتیان تهیه کننده ســینمای 
مستند، درباره نخســتین دوره رویداد ارائه 
طرح ســینمای مســتند »پرتاب« گفت: 
بعضــی موضوعــات برایم جــذاب بودند و 
بســیاری از طرح هــا هم صرفــا در مرحله 
موضوع ارائه شــده بودند. واقعــا موضوع و 
اطلاعات پژوهشــی با قصه متفاوت است. 
باید بتوانند به این پرســش پاسخ دهند که 
قصه تو به عنوان مستندســاز در آن موضوع 

چیست؟
 از طرف دیگر، درباره نماینده های ســرمایه 
گذاران هم باید این ایــراد را گرفت که این 
عزیــزان واقعا نهاد یا ســازمان خود را برای 
چنین حضورهایــی نمایندگی نمی کردند. 
افرادی کــه در چنیــن جلســاتی حاضر 
می شوند، باید قدرت عمل و تصمیم گیری 
بیشتری داشــته باشــند؛ نه این که صرفا 
مشــورت بدهند. من چند طــرح را خیلی 
دوست داشــتم ولی اگر قرار باشــد که به 
عنوان تهیه کننــده با دوســتان همکاری 
کنم، بایــد گفت وگو و جلســات حضوری 
بیشتری داشته باشــم و از آن ها بخواهم به 

برخی از سوال های اساسی تر جواب بدهند؛ 
تا ببینیم امکان همکاری وجود دارد یا خیر.

این تهیه کننده یادآور شد: روز اول نکته ای 
را داخل ســالن عنوان کردم که این جا هم 
می گویم؛ به نظرم آمادگــی لازم برای این 
پیچینگ فراهم نشــده بود و این رویداد در 
شــکل و صورتِ مورد انتظار پیش نرفت. در 
سال ۱۳۹۵ در خانه ســینما و انجمن تهیه 
کنندگان سینمای مستند، پیچینگ پنلی 
را با همراهــی شــبکه »زد دی اف« آلمان 
برگزار کردیم. در آن جا، با دقت های معمول 
در برگزاری این نوع رویدادها آشــنا شدیم؛ 
که می توان از ایــن تجربیات برای بالا بردن 

سطح رویدادهای داخلی بهره برد.
رشــتیان تصریح کــرد: به عنــوان مثال، 
برگزار کننــده پنل باید نظــارت مقدماتی 
داشته باشد که شــرکت کنندگان در زمان 
ارائه خــود، از قالب هــا و روش معمول در 
چنین پنل هایــی تبعیت کنند تــا امکان 
نتیجه گیــری و نظــر در ایــن زمان های 
برنامه ریزی شده و کوتاه وجود داشته باشد. 
یعنی ســرمایه گذاران و حامیان مالی باید 
به روشــنی و اختصار، با کانونی ترین تاکید 
فیلم ها )لاگ لاین( و خلاصه قصه فیلمساز 
در آن موضوع آشنا شوند. این گام اول است. 
اکثر طرح های ارائه شده در رویداد »پرتاب« 
آمادگی لازم در ایــن زمینه را نداشــتند. 

عزیزان فیلمســاز، زحمات زیادی در کشف 
موضوعات جــذاب و مهم کشــیده بودند و 
مســتندات زیادی را برای ارائه آن ها فراهم 
کرده بودند. ولی شاید، برای این موقعیت و 
ارائه طرح آماده نشــده بودند و البته، برخی 
هم بــا آمادگی های خوبی آمــده بودند که 
بخشــی از ایــن آمادگی ناشــی از موضوع 

پرقدرتی بود که انتخاب کرده بودند.
این تهیه کننده ســینمای مستند در بخش 
دیگــری از صحبت های خــود درباره لزوم 
ســرمایه گذاری مشــترک در تولیــد آثار 
مستند بیان کرد: اساسا یکی از اهداف اصلی 
رویداد پیچینــگ همین تولید مشــترک 
اســت. در حال حاضر اگر بــرآورد یک کار 
متوسط خوب، با استانداردهای لازم پیش 
برود و تمام مراحل را به درســتی طی کند، 

چیزی حدود ۲ تا ۳ میلیــارد تومان بودجه 
لازم دارد. اغلب نهادها شــاید به تنهایی از 
پس تامین چنین بودجه ای بــر نیایند. آیا 
باید از تولید آن صرف نظــر کنیم؟ یا این که 
با فاصله مالی و اجرایی معناداری کارگردان 
حاضر شــود کار خود را بســازد؟ این دقیقا 
چیزی است که آقای حمیدی مقدم هم در 
اختتامیه »پرتاب« به آن اشــاره داشت. در 
نقاط دیگر دنیا هم به نــدرت پیش می آید 
که یک نفر یا ارگان تمام بودجه یک اثر را بر 
عهده بگیرد و معمــولا تولیدات با همکاری 
مشــترک اتفاق می افتند. این چیزی است 
که باعــث تولیــد کارهای جــدی و فاخر 

می شود.
وی ادامــه داد: این اشــتراک و پیدا کردن 
نقاط مشــترک در همیــن رویدادها اتفاق 
می افتــد و از طــرف دیگر هــم، متولیان 
چنین پیچینگ پنل هایی باید مناســبات 
حقوقی این همکاری هــا را پیش ببرند. ولی 
این نشست ۲ روزه، بیشــتر از صورت های 
ظاهری پیچینگ تبعیــت می کرد و اغلب 
فیلمسازها و ســرمایه گذاران آمادگی لازم 
را نداشــتند. در همان پیچینگ مشترک با 
»زد دی اف«، به ما گفتنــد که طرح ها باید 
در یک قالب و فرمت مشــخص ارائه شوند. 
از چیزی حــدود ۱۰۰ طرحی کــه برای ما 
ارسال شده بود، حتی ۵ طرح هم قالب آن را 

رعایت نکرده بودند. از میان آن ها، ۳۰ طرح 
نزدیک تر را انتخاب کردیــم و من به همراه 
آقایان رزاق کریمی و حائری در ســه گروه 
ده تایی به گفت وگو با بچه ها نشســتیم و آن 
ها را به مرحله طرح و ارائه مناسب رساندیم. 
برای طرح های منتخب پیچینگ آزمایشی 
گذاشــتیم تا همه چیز منطبق بر ضوابط و 
اصول این کار پیش بــرود. درنهایت هم از 
۱۲ طرحی که ارائه شــد، ۶ طــرح انتخاب 
شــدند و مورد حمایت قــرار گرفتند. این 
تجربیات وجــود دارد و باید به درســتی از 
آن ها استفاده کرد. به نظر من، در پیچینگ 
»پرتاب«، حداکثر ارتباط  ها و آشنایی هایی 
برای فیلمسازان شــکل گرفت که بعدا باید 

خودشان آن ها را دنبال کنند.
رشتیان در پایان درباره پیشنهاد خود برای 
برگزاری دوره های بعدی این رویداد گفت: 
قبل از ارائه فراخوان باید در یک گفت وگوی 
صریــح و مطمئــن بــا ســرمایه گذاران و 
حامیان، به قطعیت حضور برای پشتیبانی 
از تصمیم هــای تولیدی پیچینگ رســید. 
نیازی به شلوغ شــدن هم نیست. می توان 
حتی با ۳ یا ۴ نهــاد و ارگان کار را پیش برد. 
ســازمان هایی که باور دارند نیازهای خود 
را در چنین کانون هایــی می توانند برطرف 
کنند. باید مطمئن شــد که حامیان چقدر 

جدی هستند. 
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میدان

کارشــناس فوتبال گفت:تیم های عربستانی به خاطر 
امکانات شــان اصلا قابل مقایســه با ما نیستند و من 
چشــمم آب نمی خورد که پرســپولیس بتواند مقابل 

الاهلی موفق ظاهر شود.
تیم فوتبال پرســپولیس که یکی از نماینده های ایران 
در لیگ نخبگان آســیا محســوب می شودشــامگاه 
دوشــنبه ۲۶ شــهریور و در اولین بازی خود در لیگ 
نخبگان آســیا رو در روی تیم فوتبال الاهلی عربستان 

قرار می گیرد. 
نکته جالب این است که در تاریخ دو تیم برای اولین 
بار این بازی در خاک عربســتان ســعودی و در شهر 
جده برگزار می شــود و با توجه بــه بازیکنان گران 
قیمتی که الاهلی در ترکیب خود دارد کار شاگردان 
خوان کارلوس گاریدو در این بازی ســخت و دشوار 

خواهد بود.

جمشــید شــاه محمــدی پیشکســوت 
پرســپولیس در رابطــه با این بــازی اظهار 
داشت: من دوســت دارم پرســپولیس این 
بازی را با پیروزی پشــت ســر بگذارد اما به 
واقعیت نــگاه می کنم متوجه می شــوم که 
نه پرســپولیس و نه هیچ تیم ایرانی دیگر در 
حد و اندازه تیم هایی مانند الاهلی نیســتند. 

امکاناتی کــه تیم های عربســتانی دارند اصــلًا قابل 
مقایسه با تیم های ما نیست.

ما برای زیر ساخت های خودمان
 هیچ کاری نکردیم

او ادامه داد: کشــورهای عربی با ســرمایه ای که دارند 
اقدام به بازســازی زیرســاخت های خود کردند آیا ما 
هم چنیــن کاری کردیم؟ من چشــمم آب نمی خورد 

که پرســپولیس از این بازی نتیجه بگیرد. ما 
در مقابل تیم های عربی هیچــی نداریم و با 

دست خالی به مصاف آنها خواهیم رفت.

ژوائو اگر خودش را وقف دهد می تواند 
به کار پرسپولیس بیاید

کارشــناس فوتبال در رابطه بــا خریدهای 
جدید پرســپولیس گفت: حضور »ژوئوا« با قد و قامت 
بلندی که دارد می تواند به کمک پرســپولیس بیاید و 
امیدوارم بتواند خودش را خیلی زود با شرایط تیم وفق 
دهد. همچنین شرایط زندگی برای خارجی ها در ایران 
نیز در ابتدا کمی مشــکل خواهد بــود که باید خودش 
را خیلی زود آماده کنــد. حضور در ایــران به اینگونه 
از بازیکنــان کمک خواهد کــرد تا بتواننــد خود را به 

لیگ های بهتر معرفی کنند.

دوست دارم اول پرسپولیس یا استقلال قهرمان 
لیگ برتر شوند

او در رابطه با رقبای پرســپولیس برای تصاحب عنوان 
قهرمانی در لیگ برتر تصریح کرد: من از همان ابتدای 
مسابقات هم گفتم الان هم می گویم یا پرسپولیس یا 
استقلال قهرمان لیگ خواهند شــد. تیم هایی مانند 
تراکتور و ســپاهان هرچقدر هم هزینه کنند با یکی، 
دو باخت خیلــی زود خودشــان را از مدعیــان کنار 

می کشند. 
پرســپولیس یک تیم مردمــی اســت و بازیکنان آن 
هم با همدل هســتند اگر اســتقلال و پرسپولیس در 
بهترین شــرایط خود باشــند هیچیــک از تیم های 
دیگــر نمی توانند به آنها برســند و من امیــدوارم اول 
پرســپولیس قهرمان شــود و اگر این طور نشــد جام 

قهرمانی به استقلال برسد.

پرسپولیس

ایمــان گــودرزی  ســاکت الهامی در 
کنفرانس خبری از سمتش استعفا داد.

 در پی شکســت یک بر صفر نساجی مقابل 
چادر ملو در یزد، ســاکت الهامی سرمربی 
نســاجی که با این تیم در فصول گذشــته 
نتایج خوبی گرفت، از سرمربیگری نساجی 
اســتعفا کرد. ســاکت الهامی در کنفرانس 
خبری گفت ایــن آخرین باری بــود که به 
عنــوان ســرمربی روی نیمکت نســاجی 

می نشست.
البته این اســتعفا شــفاهی بوده و الهامی 
هنوز اســتعفای کتبی خــود را ارائه نکرده 
است. در صورتی که این اســتعفا پذیرفته 
شود، الهامی اولین ســرمربی جدا شده در 
لیگ بیســت و چهارم خواهد بود که نامش 
را در لیست سریع ترین تغییرات نیمکت در 

تاریخ لیگ برتر اضافه خواهد کرد.
در این گزارش ســریع ترین تغییرات روی 
نیمکت تیــم های لیگ برتــری در تاریخ را 

مرور خواهیم کرد؛

بهرام عاطف / هفته چهارم لیگ سوم
مربی قدیمی استقلال اهواز پس از بازگشت 
به این تیم، هفته اول را با بــرد آغاز کرد اما 
از ســه بازی بعدی، یــک امتیــاز گرفت. 
کارنامه ای که آن زمان، برای استقلال اهواز 
قابل قبول نبود. عاطف فقــط ۴ هفته روی 
نیمکت استقلال اهواز نشســت و کارش را 

از دست داد.

اکبر میثاقیان / هفته اول لیگ ششم
رکورددار ابــدی زودتریــن جدایی پس از 
شروع فصل. گربه ســیاه سابق پرسپولیس، 
هفته اول لیگ ششم روی نیمکت ابومسلم 
در یک مســابقه جــذاب پرســپولیس را 
۳-۲ برد و تیم دنیزلی، فصل را با شکســت 
آغاز کرد. میثاقیان پس از مســابقه، استعفا 
داد و از ابومســلم رفــت. جالــب اینکه او با 
تیم بعــدی اش راه آهن هم پرســپولیس 
را برد. پیــروزی در یکی از آن مســابقات، 

پرسپولیس را قهرمان لیگ می کرد.

صمد مرفاوی و احمد سنجری / هفته 
چهارم لیگ یازدهم

با حضــور همزمان مــس کرمــان و مس 
سرچشمه، اســتان کرمان در لیگ یازدهم 

دو نماینده داشــت. خوشــحالی که خیل 
طول نکشــید و همان هفته چهارم، هر دو 
تیم بخاطر نتایج ضعیف مربی شان را برکنار 
کردند. مرفاوی بعــد از باخــت خانگی به 
فجر سپاســی برکنار شد و سنجری، بخاطر 
شکست خارج از خانه مقابل راه آهن شغلش 

را از دست داد.

امیر قلعه نویی / هفته دوم لیگ پانزدهم
قلعه نویــی هیچوقــت روی نیمکت ملوان 
ننشست و اساسا، درباره اینکه او مربی ملوان 
بوده یا نه اختلاف نظر وجود دارد. با این حال 
قلعه نویی با ملوان توافق کــرد اما بعد از دو 
هفته و قبل از اینکه کارش را رسما آغاز کند، 
از این تیم جدا شــد. در ایــن دو هفته اکبر 
محمدی مربی ملوان بود و قلعه نویی از روی 

سکوها تیمش را هدایت می کرد.

رسول خطیبی / هفته چهارم
 لیگ پانزدهم

لیگ را با ســیاه جامگان خوب آغاز کرد اما 
خیلی سریع به مشکل خورد و پس از باخت 
به گسترش فولاد تیم ســابقش، و مصاحبه 
تند علیه کادرفنی حریف از کار برکنار شد. 
خطیبی بعدها با کمالوند آشــتی کرد اما با 
جدایی زودهنــگام از ســیاه جامگان، یک 

رکورد در لیگ برتر خلق کرد.

خداداد عزیزی / هفته سوم
 لیگ هجدهم

لیگ هجدهم برای ســپیدرود با حواشــی 
زیاد شــروع شــد. از پیش از شــروع لیگ 
درگیری بین مالک های باشــگاه باعث شده 
بود تا دو مربی دو تیم بــرای حضور در لیگ 
برتر برای ســپیدرود ببندند و در نهایت این 
خــداداد عزیزی بود که به عنوان ســرمربی 
روی نیمکت ســپیدرود نشست. سپیدرود 
در اولین دیدار و در تهران به مصاف ســایپا 
رفت و با سه گل شکست خورد. در هفته دوم 
و در رشت میزبان ســپاهان بود و شش گل 
از شــاگردان قلعه نویی خورد. اما حواشی از 
همان دقایق اول بازی بــه وجود آمد. جایی 
که هواداران سپیدرود در اعتراض به خداداد 
عزیزی علیه او فحاشــی کردند. در آن بازی 
خداداد با هواداران رشتی درگیر شد و داور او 
را از بازی اخراج کرد. عزیزی پس از تساوی 
در هفته سوم از سمت خود کنارگیری کرد و 

امروز رسما از سپیدرود جدا شد.

وینگو بگوویچ، عبدالله ویسی/ هفته 
ششم لیگ نوزده

بگوویچ که چهارمین فصل خــود را در گل 

گـــهر پشت سر می گذاشت سال گذشته با 
نتایج خوب با این تیم به عنــوان اولین تیم 
راهی لیگ برتر شــد و در حالیکه بعد از دو 
تســاوی، به نظر لیگ را خوب آغاز کرده بود 
با شکســت های متوالی، موقعیــت خود را 

متزلزل دید و شغلش را از دست داد.
در لیگ نوزدهم عبدالله ویســی ســرمربی 
شاهین شهرداری بوشــهر نیز پس از کسب 
نتایج ضعیف پس از گذشــت شــش هفته 
از رقابت هــای لیــگ برتر، از ســمت خود 

کناره گیری کرد و از این تیم جدا شد.

علیرضا منصوریان/ هفته پنجم
 لیگ بیستم

منصوریان در لیگ بیســتم و پس از ۵ هفته 
حضور روی نیمکت تراکتور پس از کســب 
۱ برد، ۲ مســاوی و ۳ باخت توســط سران 

تراکتور اخراج شد. 
باشــگاه تراکتور دلیل اخرام را عدم تحقق 
اهداف تعیین شــده در هنگام عقد قرارداد 

عنوان کرد.

رضا مهاجری/ هفته دو لیگ 
بیست و یک

شهر خودرو در لیگ بیست و یکم با شرایط 
عجیب و غریبی پا به رقابت ها گذاشت. رضا 

مهاجری که فکر می کرد می تواند شــرایط 
تیم را بهبود ببخشــد پس از اینکه در هفته 
اول قرارداد بازیکنــان جدید و خودش ثبت 
نشــد و باخت در هفتــه دوم مقابل مس از 

سمتش کناره گیری کرد.

رضا پرکاس/ هفته ششم لیگ
 بیست و دو

پرکاس که ناشــناخته ترین سرمربی لیگ 
برتر فوتبــال ایران بــه شــمار می رفت، با 
رزومه ســرمربیگری در لیگ تاجیکستان 
در ۵۴ ســالگی به عنوان ســکان دار جدید 
صنعت نفت انتخــاب و جانشــین علیرضا 
منصوریان شــد اما در ۶ هفته حضورش در 
صنعت نفت، نتوانســت انتظارات را برآورده 
کند و نفتی ها با هدایت سرمربی جدید خود 
از ۱۸ امتیاز ممکن تنها ۴ امتیاز به دســت 

آوردند.
مدیران صنعت نفت بعد از بررســی عملکرد 
ضعیف پرکاس، بــه صورت رســمی رأی 
به قطع همــکاری با رضا پــرکاس دادند تا 
پرکاس بــه اولین ســرمربی اخراجی لیگ 
بیست ودوم تبدیل شــود. نفتی ها در دوران 
حضور ســرمربی ۵۴ ســاله خود در لیگ 
بیســت ودوم، تنها یک بار و در مصاف هفته 
دوم مقابــل هــوادار تهران طعــم پیروزی 
را چشــیدند و ۴ شکســت در کارنامه رضا 
پــرکاس در دوره حضور کوتاه مــدت او در 

صنعت نفت به چشم می خورد.

علیرضا منصوریان/ هفته چهارم لیگ 
بیست و سوم

فولاد خوزســتان اولیــن تیمی بــود که 
دســت به تغییر داد، هدایت این تیم که در 
هفته های پایانــی فصل بیســت و دوم به 
علیرضــا منصوریان ســپرده شــده بود، از 
ابتدای فصل بیست و ســوم هم مدیران این 
باشــگاه تصمیم گرفتند که تیــم خود را با 
هدایت همین مربی روانه مسابقات کنند اما 
برخلاف تصــورات منصوریان دوام چندانی 
در فولاد نیاورد و با کسب ۴ شکست متوالی 
بدترین شــروع فولاد در تاریخ رقابت های 
لیگ برتــر را رقــم زد و خداحافظی خیلی 
زودی با نیمکــت این تیم داشــت. پس از 
جدایی منصوریان، مدیران فولاد ایگناسیو 

مارتینز را جایگزین وی کردند.

امیدی به موفقیت پرسپولیس مقابل الاهلی نیست

کریستوف کنت:

دوست دارم دوباره به ایران برگردم
خریدار  دروازه بان اتریشــی سابق فولاد 
خوزستان و ســپاهان اصفهان از علاقه اش 
برای ادامــه دادن دوران حرفــه ای خود در 

ایران صحبت کرد.
 با ورود یحیــی گل محمــدی و کادرفنی 
جدید به تیم فولاد خوزستان، شرایط برای 
برخی از بازیکنان این تیم دگرگون شــد و 
در یکــی از تصمیمات مهم این ســرمربی، 
کریســتوف کنت دروازه بان اتریشی و ۳۴ 
ســاله فولاد خوزســتان که در مدت زمان 
حضورش در فوتبال ایران عملکرد خوبی از 
خود به نمایش گذاشــته بود، از لیست این 
تیم خط خــورد و به عنــوان بازیکن مازاد 

معرفی شد.
ایــن دروازه بــان باتجربــه که ابتــدا به 
عنــوان دروازه  بــان ســپاهان توســط 
محرم نویدکیــا به فوتبال ایــران معرفی 
شــد، در نیم فصــل اول رقابت های لیگ 
بیست ویکم عملکردی درخشان در جمع 
طلایی پوشان داشت اما در نیم فصل دوم، 
عملکرد پرنوسان کنت باعث شد تا رشید 
مظاهری دروازه بان شــماره یک سپاهان 
شود و بعد از نیمکت نشینی های سریالی، 
ســرانجام دروازه بــان اتریشــی از جمع 
شــاگردان نویدکیا جدا شــد و در ابتدای 
لیگ بیســت ودوم به فولاد خوزســتان 

پیوست. 

کنت فصل گذشــته یکی از عوامل مهم در 
بقای فولاد خوزستان محسوب می شد و اگر 
چه این تیم رتبه مطلوبی کســب نکرده بود 
اما به عقیده بســیاری از کارشناسان، ناجی 
اصلی خوزستانی ها دروازه بان اتریشی این 
تیم بود. جدایی کنت از فولاد سبب شد تا با 

او درباره وضعیت کنونی اش صحبت کنیم.

با نظر کادرفنــی جدید تیم فولاد از 
لیســت این تیم کنار گذاشته شدی 
که اتفاق عجیبی بود. تو در این مدت 
با یحیی گل محمدی هم به نظر صحبت 
کردی و اکنون شرایط ت چگونه است؟

این یک داســتان آسان و ســاده است؛ هر 
باشــگاه و هر مربــی می تواند برای پســت 
دروازه بانی ایده های زیادی داشــته باشــد 
و نکته اینجاســت که تنها یک حق انتخاب 
دارد. این فوتبال اســت و من از این موضوع 
هرگز عصبانی نیســتم امــا آن را درک هم 

نمی کنم. 
من دو سال است که در فولاد حضور داشتم 
و آمار من هر ســال خوب بود. همچنین در 
فصل گذشته که فصل سختی برای تیم بود، 

کمک زیادی به تیم کردم.

تو 3 ســال در ایران حضور داشتی و 
مشخصا با شرایط کشور آشنا هستی، 

نســبت به روز اولی که به ایران آمدی 
چقدر شرایط تغییر کرده است؟

اول از همه باید بگویم که مــن و خانواده ام 
در ایران احســاس خیلی خوبی داریم و ما 
هیچ مشــکلی در این کشور نداشتیم. مردم 
با ما ارتباط خوبی داشتند و دوستان جدید 

زیادی در ایران پیدا کردم.
 در فوتبال هرگز نمی دانــی دفعه بعد کجا 
بازی می  کنی اما حداقــل می دانم در ایران، 
نامم را به خوبی ثبت کــردم و فوتبال ایران 
می داند کــه من همــه چیز را بــرای برد و 

موفقیت می دهم.

از ایران پیشنهاد داری؟
ایجنت مــن در حال حاضر با چند باشــگاه 
در ایران و همچنین خــارج از ایران در حال 
مذاکره اســت و خواهیم دید در آینده چه 

اتفاقی می  افتد.

تو را به خوبی می شناسیم و می دانم 
این روزها باتوجه به ذهن حرفه ای که 
داری مشغول تمرین کردن و بالا بردن 

آمادگی خودت هستی، درست است؟
کاملا درست اســت. من حتی وقتی با تیم 
اجازه تمرین کردن نداشــتم، روزی دو بار 
به تنهایی بــا دویدن ورزش می کــردم و با 
یک مربی دروازه بان که می شناسم تمرین 

می کردیــم. اکنون هم من در وین هســتم 
و هــر روز تمرین می کنم، بنا بــر این آمادهِ 

آماده هستم.

از حضــور در ایــران خاطراتی هم 
داری؟

من از مدت زمانی که در ایران پشــت ســر 
گذاشتم خیلی خوشحال هستم و تجربیات 
خوبی داشتم. برای من خیلی خاص بود که 
با فولاد در لیگ قهرمانان آســیا بازی کردم 
و البته غیــر از فوتبال هــم خاطرات خوبی 
در ذهن من باقی ماند. من و دوســتم برای 
بچه های سرطانی و مردم کم بضاعت اهواز 
پول جمع می کردیــم و این که در این مدت 
به آن ها کمک می کردم، به من انرژی مثبت 

زیادی می داد.

سوال پایانی در مورد غذاهای ایران 
است؛ امیدوار هستیم که تو را دوباره 
در ایران ملاقات کنیــم اما به هر حال 
غذای ایرانی خیلی معروف است، با این 

حال کدام غذا در ذهنت ماندگار شد؟
من یقیــن دارم که تمــام دنیــا می دانند 
غذاهای ایرانی بهترین غذای جهان اســت 
و عالی  ترین مــزه ای را دارد کــه می تواند 
بچشید. غذاهای زیادی دارید که همه آن ها 
عالی هســتند و من با این حال عاشق قرمه 
ســبزی هســتم و این غذا را خیلی دوست 
دارم. البتــه مطمئنا به عنــوان یک بازیکن 
حرفه ای فوتبال، باشــناختی که از غذاهای 
ایرانی داشتم می دانم که باید خیلی بیشتر 
مراقب ســلامتی خود باشــم چــون باید 

تناسب اندام خودم را حفظ کنم.

مدیرکل امنیتی انتظامی استانداری تهران خبر داد
اتخاذ تدابیر امنیتی بازی استقلال و الغرافه قطر 

در شهر قدس
 مدیرکل امنیتی انتظامی اســتانداری تهران گفت: با توجه به برگزاری 
دیدار دو تیم اســتقلال تهــران و الغرافه قطر در هفته نخســت لیگ 
نخبگان آســیا، اکنون تمهیدات و تدابیر امنیتی لازم برای بازی این دو 

تیم در ورزشگاه شهرقدس اندیشیده شده است.
سیدکمال ســادات افزود: برای بازی تیم های اســتقلال و الغرافه قطر 
براســاس تصمیماتی کــه وزارت ورزش و جوانان گرفته اســت از بعُد 
امنیتی و انتظامی در کمیســیون ورزشــی اســتانداری تهران بحث و 

تبادل نظر شد.
به گفته وی، اکنــون تدابیر امنیتــی اندیشــیده و گیت های ورودی 
پیش بینی شــده اما از مردم درخواســت داریم که حتما بــا بلیت وارد 
ورزشگاه شوند و بدون بلیت وارد شهرســتان قدس نشوند زیرا مجاور 
ورزشگاه واحدهای مســکونی قرار دارند و باید علاقه مندان به فوتبال 
رفاه حال مــردم را در نظر بگیرنــد و از تجمع بی مــورد پرهیز کنند تا 

میزبان خوبی برای این بازی باشیم.
وی اظهار کرد: براســاس گنجایش و ظرفیتی که ورزشــگاه شهر 
قدس دارد از روز یکشنبه ســامانه بلیت فروشــی این بازی آغاز 
برای علاقه مندان به بــازی فوتبال و هواداران تیم اســتقلال باز 
اســت تا این افراد بتوانند نســبت به تهیه بلیت ایــن بازی اقدام 

کنند.
ســادات ظرفیت در نظر گرفته برای هواداران تیم اســتقلال و حضور 
در این ورزشــگاه را هشــت هزار نفر عنــوان کرد و گفت: بــا توجه به 
اینکه ظرفیت ورزشگاه زیر ۱۰ هزار نفر اســت لذا ما براساس ظرفیت 

ورزشگاه، تمهیدات لازم را اندیشیده ایم.
وی همچنین به موضوع ترافیکی در شــهرقدس نیز اشاره کرد و یادآور 
شــد: در موضوع ترافیکی نیز ۶ مســیر در شهرســتان قدس به سمت 
ورزشگاه مشــخص شــده و حتی پارکینگ های مورد نیاز هم در نظر 
گرفته شده است و براساس این برنامه ریزی ها جایگاه میهمان و میزبان 

در پارکینگ هم مشخص است.
مدیرکل امنیتــی انتظامی اســتانداری تهران تاکید کــرد: با توجه به 
ظرفیت کم این ورزشگاه، جایگاه کوچکی نیز برای بانوان علاقه مند در 

نظر گرفته شده است.
وی ادامــه داد: برای برگــزاری این مســابقه جلســات متعددی با 
مسوولان این شهرستان برگزار شــده و تاکنون چندین مورد بازدید 
از نظر زیرســاختی و امنیتی ورزشــگاه شــهر قدس نیز انجام شده 

است.
سادات یادآور شــد: براساس ارزیابی های انجام شــده اکنون ورزشگاه 
شــهرقدس تا ۸۰ درصد آماده شده اســت و با توجه به اینکه بازی این 
تیم ها   امروز دوشنبه ۲۶ شهریورماه ســاعت ۲۱ و ۳۰ برگزار می شود، 

دیگر معایب آن تا زمان باقی مانده حل و فصل می شود.

ووشو قهرمانی آسیا - ماکائو
زهرا کیانی طلای دوم را هم کسب کرد

روز پایانی رقابت های ووشو قهرمانی آســیا با کسب یک طلا و یک برنز 
دیگر برای نمایندگان کشورمان آغاز شد.

 دهمین دوره رقابت های ووشو قهرمانی آسیا که با حضور ووشوکارانی 
از ۲۳ کشور از پنجشنبه ۲۲ شــهریورماه به میزبانی ماکائو آغاز شده، 
عصر امروز به پایان می رسد. مســابقات امروز یکشنبه ۲۵ شهریورماه با 
برگزاری چهار فرم پایانی بخش تالو آغاز شــد که تیم اعزامی کشورمان 

موفق به کسب یک طلا و یک برنز دیگر شد.

در مسابقات فرم »چانگ چوان« که ۲۰ تالوکار حضور داشتند زهرا 
کیانی با ثبت امتیاز ۹.۷۰۳ بالاتر از همه رقبا روی ســکوی نخست 
ایســتاد و طلا گرفت. این دومین طــلای کیانی در این مســابقات 

است. 
وی روز جمعه هم در فرم »جین شــو« با ثبت امتیــاز ۹.۶۸۶ موفق به 
کسب نشان طلا شده بود. در این فرم »چو من ســو« از ماکائو با امتیاز 
۹.۶۹۶ و »نانوها کیدا« از ژاپن با امتیــاز ۹.۶۹۰ مدال های نقره و برنز را 

کسب کردند.
برای تیم کشــورمان در این دوره از مســابقات تاکنون زهرا کیانی دو 
نشان طلا، هلیا اسدیان، ســوگند ســینکایی و محمد فرهادی و رضا 

عبدالهی چهار مدال برنز کسب کرده اند. 
ســایر نمایندگان کشــورمان در بخش ســاندا فردا یکشنبه در روز 
پایانی مســابقات، هفت عضو تیم مردان و زنان کشورمان در بخش 
ساندا برای کســب مدال طلا در مبارزه نهایی به مصاف رقبای خود 

خواهند رفت.

اگهی مزایده  اتومبیل 
 اگهی مزایده شماره ۱۴۰۳۰۴۳۱۶۰۴۵۰۰۰۰۷۴

)اگهی مزایده اتومبیل( پرونده ۱۴۰۳۰۲۱۴۶
به موجب پرونده اجرائی کلاسه 140302146 يک دستگاه خودرو به شماره 65 د 553 ايران 40 متعلق به 
اقای سيد کامران موسوی واقع در توقيفگاه سپند به آدرس کرمانشاه _جاده قديم انتهای پارک شرقی جنب 
آگاهی که نظريه کارشناس رسمی دادگستری مورخ 1403/6/14 به وارده 140305016045012536 _ 
1403/6/15 مبنی بر بازديد و ارزيابی  قيمت پايه سواری پژو 207 به شماره انتظامی 65 د 533 ايران 40 
بدين شرح می باشد : الف: مشخصات وسيله نقليه برابر اسناد و مدارک : نوع: سواری هاچ بک ، سيستم : پژو 
،تيپ : 207، مدل : 1397، رنگ : سفيد _ روغنی ، تعداد محور: 2 ،  سوخت : بنزين ، تعداد سيلندر : 4 ، تعداد 
چرخ : 4، شماره موتور: 0013350 ، شماره شاسی : 642786 ، ب : وضعيت  ظاهری خودرو در لحظه بازديد : 
وسيله در لحظه بازديد از نظر وضعيت ظاهری مناسب بود ، درب جلو و عقب چپ و گلگير عقب راست تعويضی 
و بدنه چپ و قسمت جلو خوردگی دارد صافکاری و نقاشی شده ، وسيله تصادفی است  و  دو  رنگ  محسوب 
می شود ، تودوزی سالم ، عاج لاستيک 55 درصد ، اسناد و مدارک وسبله  ارائه گرديد با وسيله مطابقت داده 
شد ، )موتور روشن( آزمايش فنی به عمل آمد ، شماره موتور و شماره شاسی  فابريک ، آثار تصادف روی خودرو 
مشاهده شد ، لازم به ذکر است مبلغ اعلامی قيمت پايه خودرو مذکور در شرايط کنونی بازار تعيين گرديده 
است و مرور زمان و تغييرات در آينده می تواند ارزش پايه را کاهش يا افزايش دهد و وسيله قابليت شماره 
گذاری و تبديل پلاک دارد در صورت رفع معايب و موانع موجود . ج : قيمت پايه کارشناسی به عدد مبلغ 
4/300/000/000 ريال )معادل چهار صد و سی ميليون تومان ( برآورد و تعيين  می گردد. خودرو فوق الذکر 

از ساعت 9 الی 12 روز دوشنبه مورخ
9/7/1403 در اداره اجرای اسناد رسمی کرمانشاه طبقه دوم  اتاق شماره  10 واقع در کرمانشاه _خيابان 
بنت الهدی روبروی فرمانداری از طريق مزايده به فروش می رسد . مزايده  شش دانگ خودرو فوق از مبلغ 
4/300/000/000 ريال )معادل چهارصد و سی ميليون تومان ( شروع و به بالاترين قيمت پيشنهادی نقداً  
فروخته می شود .لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مالياتی  و عوارض  شهرداری و غيره تا تاريخ مزايده اعم 
از اينکه رقم قطعی آن معلوم شده يا نشده باشد به عهده برنده مزايده است و نيز در صورت وجود مازاد وجوه 
پرداختی بابت هزينه های فوق از محل مازاد يه برنده مزايده مسترد خواهد شد و نيم عشر و حق مزايده نقداً 
وصول می گردد، ضمناً چنانچه روز و يا ساعت مزايده تعطيل رسمی گردد، مزايده روز اداری بعد از تعطيلی 
در همان ساعت و مکان  مقرر برگزار  خواهد شد . شرکت در مزايده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ پايه 
کارشناسی تا قبل از ساعت 9 روز برگزاری مزايده مورخ 1403/7/9 به حساب سپرده ثبت و حضور خريدار يا 
نماينده قانونی  او در جلسه مزايده است . برنده مزايده مکلف است ما به التفاوت  مبلغ فروش را ظرف مدت پنج 
روز از تاريخ مزايده  به حساب صندوق ثبت توديع نمايد  و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، مانده فروش را به 
حساب سپرده  ثبت واريز نکند ، مبلغ مذکور قابل استرداد نبود و به حساب خزانه واريز خواهد شد .  در اين 
صورت ، عمليات فروش  از درجه اعتبار ساقط و مزايده تجديد می گردد.ضمنا برابر اعلام بستانکار  طی وارده 
شماره 140305016045013141 مورخ 1403/6/24 خودرو فوق الذکر دارای بيمه شخص ثالث و راننده و 

بيمه بدنه نزد بيمه ايران  تا تاريخ 1403/12/10 می باشد .   م الف/2466 



عامل  مدیر  فخارزاده   کرمانشاه-حسنا 
شرکت نفت مناطق مرکزی ایران شرکت اظهار 
داشت :در سال گذشته در حوزه تولید نفت وگاز 
به تعهداتمان عمل کردیم و در حوزه تولید گاز با 

۱۰۳.۷ درصد به رکورد تولید دست یافتیم.
نفت  شرکت  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
مناطق مرکزی ایران ، مهندس مهدی حیدری در 
جلسه پیش بینی بهره دهی چاههای این شرکت 
برای نیمه دوم سال ۱4۰۳ که در مشهد در حال 
برگزاری است ، با تقدیر از زحمات همکاران در 
شرکتهای تابعه بهره برداری نفت و گاز زاگرس 
جنوبی ، شرق و غرب به دلیل انجام تعهدات 
تکلیفی تولیدی خاطرنشان کرد : بروز و ظهور همه 
این موفقیت ها در تلاش های همکاران خوبمان 
در سه شرکت بهره برداری زاگرس جنوبی، غرب 
و شرق است و برایند  این همدلی خود را انجام 

تعهدات تکلیفی نشان داده است.
وی با تبریک ۱9 شهریور سالروزتاسیس شرکت 
بزرگ نفت مناطق مرکزی به همکاران و خانواده 
های آنها تصریح کرد : مسیر طی شده حاصل ربع 
قرن اندوخته دانش و تجربه هزاران نفر از همکاران 

باعث تعالی شرکت شده و ماحصل آن در عرصه 
های مختلف تربیت نسلی از مدیران که سکاندار 
رده های بالای مدیریتی صنعت نفت اعم از وزارت 
و معاونت های آن است .همچنین فعالیت در 
بیش از ۱4 استان با وجود شرایط جغرافیا و اقلیم 
بسیار متفاوت نیازمند مدیریت هوشمندانه و 
اشراف به تصمیم گیری و همکاری با مسئولان و 
مقامات محلی و استانی و لحاظ کردن مناسبت 
های مختلف فرهنگی در تصمیمات کلان است 
تا به تحقق خواسته ها بدون تعارض منافع دست 

یافت . 
مهندس حیدری خاطرنشان کرد :چشم اندازی 
ایران  مرکزی  مناطق  نفت  شرکت  برای  که 
متصور هستیم ، توانایی رقابت در عرصه های 
بین المللی است و این محصول تجارب مدیریت 
های مختلف است که در این 25 سال در خزانه 
فکری این شرکت ثبت شده است. تبادل نظرات  
بر غنای آن افزوده است و پشتوانه آن نیز با ایثار و 
روحیه جهادی ممزوج شده و باعث تسریع در روند 
حرکتی فعالیت های شرکت شده است. برترین 
جلوه و نمود عینی روحیه جهادی را از دوران دفاع 

مقدس به یادگار و ارث داریم  که در حوزه تامین 
انرژی یک روز وقفه در تولید و صادرات  نفت ایجاد 
نشد که این مرهون رزمندگان عرصه تولید و 

همکاران صنعت نفت بود.
مدیر عامل شرکت نفت مناطق مرکزی ایران 
عنوان  به  پاکنژاد  محسن  مهندس  انتخاب   ،
وزیر نفت  جمهوری اسلامی ایران را به فال نیک 
گرفت و بیان داشت : حضور مهندس پاکنژاد 
در بالاترین مقام تصمیم ساز صنعت نفت مایه 
مباهات است چرا که ایشان از فرزندان خلف 
این صنعت معظم است وبا تدبیر وهمکاری همه 
ارکان صنعت نفت ، زمینه تحول بنیادی در این 
صنعت فراهم  می شود. همچنین دکتر حمید بورد 
معاون محترم وزیر و مدیر عامل شرکت ملی نفت 
ایران نیز با تجربه بسیار و شناخت کامل و جامع 
از همه ارکان و ساختارهای صنعت نفت از حیث 
ستادی و عملیاتی و شناخت فرهنگ سازمانی نیز 
به عنوان بازوی توانمند اجرایی وزیر نفت کمک 
شایانی در این روند رو به جلوی شرکت ملی نفت 
ایران می نماید و همه همکاران و مدیران شرکت 
نفت مناطق مرکزی ایران برای دستیابی به این 

به لحاظ  از هیچ کوشش و همکاری  خواسته 
وظیفه ملی ، دینی و سازمانی دریغ نخواهند 

داشت. 
مهندس حیدری با تبریک به  مجموعه هیئت 
مدیره جدید شرکت ملی نفت ایران حضور آنان 
را برای پیشبرد طرح و پروژه های شرکت نفت 

مناطق مرکزی ایران مغتنم شمرد و افزود: حضور 
اعضای هیئت مدیره که نیروهای بسیار قوی و 
توانمند هستند، این امکان را فراهم می سازند که 
با تصمیمات خود در پیشبرد طرحها و پروژه های 
شرکت نفت مناطق مرکزی ایران تسهیل ایجاد 

نمایند.   .

اصفهان-مریم مومنی  هدف از اجرای این مانور شناخت 
نقاط ضعف و قوت و تجزیه و تحلیل آن ها در هنگام مواجهه 
با حوادث واقعی مهمترین هدف اجرای این مانور محسوب 
می شود. به گزارش روابط عمومی و بین الملل هلدینگ 
را نشان  پتروپالایش اصفهان، ساعت 9:4۷ دقیقه صبح 
می دهد، گزارش مصدومیت یکی از کارکنان شاغل در پروژه 

مخازن TK-2۰۱2۳ از سوی کارشناسان HSE بلافاصله 
نیروهای  و  اعلام  نشانی  واحد آتش  به  از مشاهده،  پس 

عملیات، به سرعت عازم محل می شوند. 
در کمترین زمان ممکن، نیروهای آتش نشانی، اورژانس 
و کنترل ترافیک پالایشگاه بالای سر بیمار حاضر شده اند، 
گزارش ها حاکی از گرمازدگی کارگر شاغل در پروژه مخازن 

در حال ساخت در گرمای بی سابقه هوا است. معاینه و معالجه 
اولیه بیمار توسط پزشک انجام می شود و با تشخیص وی 
مصدوم به سرعت به بهداری پالایشگاه اعزام می شود. با 
انتقال مصدوم رأس ساعت ۱۰:۱۰ دقیقه، عملیات امداد و 

نجات به پایان می رسد. 
جریان  در  که  بود  حادثه  ای  بر  مروری  گزارش،  این 
میرداماد صفه  پتروپالایش  نجات شرکت  و  امداد  مانور 
شبیه سازی شد. این عملیات، از لحظه اعلام حادثه تا انتقال 
مصدوم به بهداری، 2۳ دقیقه به طول انجامید که براساس 
شاخص های ارزیابی، زمانی قابل قبول و حدنصابی موفقیت 

آمیز است. 
مسعود طهماسبی نیا رئیس واحد HSE شرکت پتروپالایش 
میرداماد صفه در ارتباط با اجرای مانور امداد و نجات این 
شرکت گفت: با توجه به شرایط خاص و وجود مخاطرات در 
صنعت نفت و نوع فعالیت های شرکت، تیم HSE به منظور 
حفظ آمادگی ذهنی و بالا بردن سطح آمادگی کارکنان در 
شرایط اضطراری اقدام به برگزاری مانور امداد و نجات در 

پروژه ساخت مخازن کرد.
وی با اشاره به هدف از اجرای این مانور ادامه داد: شناخت 
نقاط ضعف و قوت و تجزیه و تحلیل آن ها در هنگام مواجهه 
با حوادث واقعی مهمترین هدف اجرای این مانور محسوب 
می شود. محمدی رئیس آتش نشانی هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان نیز در این باره عنوان داشت: مانور شهریورماه به 

شرکت میرداماد صفه اختصاص داشت که با موضوع نجات 
مصدوم شاغل در مخزن در حال ساخت TK-2۰۱2۳ انجام 
شد. وی افزود: از زمان اعلام حادثه تا پایان عملیات 2۳ دقیقه 
به طول انجامید که با توجه به عملیات زمان بر نجات مصدوم 
که نیازمند ارزیابی و ایجاد شرایط ایمن است، حد نصابی 

قابل قبول به شمار می رود. 
رئیس آتش نشانی هلدینگ پتروپالایش اصفهان تأکید کرد: 
سناریوهای دیگری مانند اطفای حریق، انتشار مواد سمی 
را در دستور کار داریم و به دنبال این هستیم که اجرای 
شرکت  همکاری  با  را  نجات  و  امداد  ماهیانه  مانورهای 
میرداماد صفه و سایر شرکت های زیرمجموعه پالایشگاه 

اصفهان تداوم ببخشیم. 
مانور،  این  جریان  در  انجام شده  عملیات  است،  گفتنی 
براساس شاخص هایی مانند: تمهیدات قبل از مانور، حضور 
به موقع در محل حادثه، عکس العمل ایمن افراد تیم، نحوه 
میزان  صحنه،  فرمانده  با  تیم  هماهنگی  وظیفه،  انجام 
هماهنگی افراد در تیم عملیات، ارتباطات رادیویی مناسب، 
از  استفاده  وظیفه،  انجام  نحوه  کارکنان،  عمل  سرعت 
نیروهای کمکی، انتخاب مناسب نوع وسائل مورد استفاده، 
تحت کنترل بودن محیط، تحت کنترل بودن کارکنان، 
استفاده از PPE، میزان آمادگی بدنی تیم، میزان آماده به 
کار بودن تجهیزات مورد ارزیابی و بررسی تخصصی قرار 

گرفت.

خرم آباد - فرزانه هداوند  معاون دانشگاه علوم پزشکی 
لرستان گفت: با آغاز برنامه واکسیناسیون »پنوموکوک«، ۱۱ هزار 
و 5۰۰ دوز واکسن در این استان توزیع شده است. مریم کوشکی در 
سخنانی، اظهار داشت: از مردادماه سال جاری، ۱۱ هزار و 5۰۰ دوز 
واکسن »پنوموکوک« در مراکز و پایگاه های بهداشت سراسر استان 

توزیع شده است. وی افزود: برنامه واکسیناسیون »پنوموکوک« 
در جمعیت تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی لرستان به صورت 
هم زمان با سراسر کشور از سن دوماهگی کودکان در حال اجرا است. 
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی لرستان با بیان اینکه »پنومونی 
پنوموکوک« یکی از شایع ترین علل عفونت های تنفسی و مرگ ومیر 

کودکان کمتر از پنج سال در جهان است، گفت: باکتری »پنوموک« 
مهم ترین عامل عفونت های مهاجم باکتریال در کودکان محسوب 
شده و موجب بیماری هایی مانند مننژیت، سینوزیت، پریکاردیت، 
اوتیت و… می شود. وی افزود: همچنین بیماری »پنوموکوک« 
می تواند سبب عوارضی مانند ناشنوایی، فلج دائمی و آسیب های 

مغزی و در موارد شدید سبب مرگ شود. معاون بهداشت دانشگاه 
علوم پزشکی لرستان با تأکید بر اینکه واکسیناسیون »پنوموک« 
با  کرد:  تصریح  می دهد،  کاهش  را  بیماری ها  این  جهانی  بار 
واکسیناسیون کودکان، میزان بروز این عفونت ها در سنین بالاتر نیز 

به علت کاهش مواجه شدن با بیماری کاسته می شود.

اصفهان

لرستان

رئیس آتش نشانی هلدینگ پتروپالایش اصفهان عنوان کرد:

اجرای مانورهای ماهیانه امداد و نجات با همکاری شرکت های زیرمجموعه پالایشگاه اصفهان

شرکت  مدیرعامل  جبارزاده   -افسون  اردبیل 
دوره  برگزاری 44  از  اردبیل  استان  صنعتی  شهرک های 
آموزشی برای بیش از ۷5۰ نفر از شاغلین واحدهای تولیدی 

در ۶ ماهه اول سال جاری خبر داد.
هاشم علایی در جلسه کارگروه آموزش شهرک های صنعتی 
اردبیل اظهار کرد: آموزش نقش بسزایی در افزایش دانش و 
بهره وری واحدهای تولیدی دارد که به همین منظور، نیازهای 
سالیانه این واحدها احصا و بر اساس تقویم برنامه ای مشخص، 
نسبت به برگزاری دوره های آموزشی مورد نیاز آنها در طول 

سال اقدام می شود.
وی این دوره ها را با سرفصل های متنوع در زمینه ارتقای 
مهارت شاغلین، موضوعات مدیریتی، منابع انسانی، توسعه 

بازار و کارآفرینی برشمرد که همه واحدهای تولیدی داخل 
و خارج از شهرک های صنعتی نیز می توانند از آن بهره مند 
شوند. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان اردبیل 
از تحقق کامل برنامه های حمایتی این شرکت در برگزاری 
افزود: شرکت شهرک های  و  داد  آموزشی خبر  دوره های 
صنعتی این آمادگی را دارد با توجه به نیازهای آموزشی 
کارآفرینان و صنعتگران، نسبت به برگزاری دوره ها در همان 

محل واحدهای تولیدی اقدام کند.
از  این شرکت  برنامه های حمایتی  تداوم  به  اشاره  با  وی 
واحدهای تولیدی ابرازامیدواری کرد با فرهنگ سازی ها و 
اقدامات انجام شده، مقوله آموزش در میان صنعتگران نهادینه 
شود تا واحدهای صنعتی ضمن افزایش دانش و تکنولوژی، 

کیفیت تولید و کارایی شاغلین و کارکنان خود را ارتقا دهند.
نواحی  این استان 2۰ شهرک و  اینکه در  بیان  با  علایی 
صنعتی وجود دارد که در حال حاضر امکان واگذاری زمین 
به سرمایه گذاران در ۱۶ شهرک و ناحیه صنعتی فراهم شده 
است ، افزود: علاوه بر بسترسازی سرمایه گذاری در ۱۶ شهرک 
و نواحی صنعتی، چهار ناحیه صنعتی برای سرمایه گذاری 
بخش خصوصی هم آماده سازی شده که با تکمیل آن شاهد 

رونق تولید و اشتغال در این نواحی خواهیم بود.
وی از تامین زمین موردنیاز سرمایه گذاران خبر داد و گفت: 
شرکت شهرک های صنعتی به عنوان یک سازمان توسعه ای 
، با اجرای طرح های عمرانی متعدد و تملک اراضی مورد نیاز، 

تلاش کرده تا زمین مورد نیاز سرمایه گذاران را تامین کند.

علایی ادامه داد: تاکنون در شهرک های صنعتی استان، بیش 
از یک هزار و 5۰۰ قرارداد حق بهره برداری زمین با متقاضیان 
و سرمایه گذاران منعقد شده که ۷۰۰ واحد تولیدی با اشتغال 
۱۳ هزار نفر موفق به اخذ پروانه بهره برداری از سازمان ها و 

دستگاه های ذی صلاح شده اند.
وی یکی از مشکلات شرکت شهرک های صنعتی استان را 
کمبود اراضی برای راه اندازی شهرک ها و واحدهای تولیدی 
برشمرد و افزود: توسعه شهرک ها و نواحی صنعتی جدید، 
توسعه شهرک صنعتی 2 اردبیل، توسعه نواحی صنعتی رضی 
و نیر و همچنین تملک و ایجاد شهرک های صنعتی فناوری، 
ایجاد نواحی صنعتی سرعین و صنفی به طور جد مورد تاکید و 

پیگیری این شرکت قرار دارد.

اردبیل
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان:

۴۴ دوره آموزشی برای شاغلین واحدهای تولیدی  اردبیل برگزار شد 

معاون علوم پزشکی استان:

۱۱ هزار دوز واکسن »پنوموکوک« در لرستان توزیع شد

 شیراز-چراغی  طی مراسمی با حضور استاندار فارس 
و جمعی از مسئولان دفتر خدمات ویژه سرمایه گذاران 
و فعالان اقتصادی خارجی فراجا در محل مرکز خدمات 
سرمایه گذاری استان فارس افتتاح شد. استاندار فارس ، در 
آیین افتتاح این دفتر با ابراز امیدواری از اینکه آغاز به کار 
دفتر فراجا در مرکز خدمات سرمایه گذاری نتایج خوبی برای 
فارس در پی داشته باشد، افزود: طبیعتاً سرمایه گذاری برای 
توسعه کشور و استان امری لازم ضروری و غیر قابل اغماض 
است.  محمدهادی ایمانیه با بیان اینکه فارس، چهارمین 
استان پس از تهران و خراسان رضوی و قم است که این دفتر 
در آن فعال می شود، اظهار کرد: فراجا بر اساس اولویت های 
حوزه های  در  را  خارجی  سرمایه گذاران  مسیر  استانی 

تخصصی خود تسهیل می کند.
 وی بر ضرورت آماده سازی بسترها برای سرمایه گذاری 
خارجی تاکید کرد و در ادامه با اشاره به اینکه جمع زیادی از 
استان فارسی ها مقیم کشورهای خارجی به ویژه کشورهای 
حوزه خلیج فارس هستند، افزود: با توجه به وجود ایرانیان 
گرانقدر در کشورهای خارجی باید فرایند و برنامه ریزی ها به 

سمتی سوق یابد که این سرمایه ها در استان فارس و کشور 
عزیزمان در مسیر تولید و اشتغال زایی سرمایه گذاری شود.

نماینده عالی دولت در فارس در پایان نیز گفت: از ابتدای 
مشارکت  با  تولید  جهش  به  دستور  رهبری  که  سال 
مردم داده اند هفته ای دو نوبت و به صورت مستقیم با 
سرمایه گذاران داخلی در قرارگاه اقتصادی کوثر چهره به 
چهره ملاقات می کنم تا برای رفع موانع آنان راه چاره ای 
اتخاذ کنیم؛ این دفتر نیز برای جذب سرمایه گذاران مقیم 

خارج از کشور ان شاءالله اثرگذار و مهم است.

کرمانشاه-حسنا فخارزاده  مدیرعامل شرکت نفت 
مناطق مرکزی ایران از آمادگی کامل این شرکت برای 

تحقق تولید تکلیفی گاز در فصول سرد سال جاری خبر داد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی نفت مناطق مرکزی ایران؛ 
مهدی حیدری در سومین و آخرین روز از نشست پیش 
بینی تولید شش ماهه دوم سال  در گستره عملیاتی این 
شرکت که به میزبانی شرکت بهره برداری نفت و گاز شرق 
در مشهد مقدس برگزار شد با اشاره به نقش بی بدیل این 
شرکت در تامین سوخت زمستانی افزود: با بررسی اهم 

برنامه های تولیدی نفت وگاز در شرکت های تابعه و مناطق 
عملیاتی تحت سرپرستی نفت مناطق مرکزی ایران این 
شرکت آمادگی کامل در تحقق تولید تکلیفی در فصل سرما 
را دارد. وی تاکید کرد در بررسی صورت گرفته در   جلسات 
پیش بینی بهره دهی چاهها ،و بحث های فنی صورت گرفته 
در مورد وضعیت تولید سه شرکت زیر مجموعه اطمینان 
خاطر داد که هر سه شرکت آمادگی کامل برای تامین سوخت 
زمستانی و انجام به تعهدات خود را دارند.  حیدری یادآور شد: 
با برنامه ریزی دقیق در رفع چالش ها و آماده سازی تاسیسات 
گازی برای نیمه دوم سال جاری امیدواریم بتوانیم در مسیر 
تامین پایدار  تولید تکلیفی گام های موثری را برداریم .  
نشست های پیش بینی تولید شرکت نفت مناطق مرکزی 
ایران ویژه نیمه دوم سال ۱4۰۳ با حضور مدیرعامل و جمعی 
از مدیران ستادی این شرکت و مدیران شرکت های بهره 
بردار زاگرس جنوبی، غرب ،شرق و رئیس منطقه عملیاتی 
سراجه قم با محوریت مدیریت امور فنی ستاد  با  هدف بررسی 
عملکرد چاه های نفت و گاز و ارائه راهکارهای بهره دهی و رفع 

موانع تولید در مشهد مقدس برگزار شد.

فارس کرمانشاه
با انعقاد تفاهم نامه صورت گرفت؛ 

دفتر خدمات ویژه سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی خارجی 
فراجا در شیراز افتتاح شد

مدیرعامل شرکت نفت استان خبر داد؛ 

عزم جزم نفت مناطق مرکزی ایران برای تحقق تولید تکلیفی 
گاز برای زمستان امسال

مدیر عامل شرکت نفت مرکزی خبرداد:

توفیق شرکت نفت مرکزی در انجام تعهدات تولیدی و توسعه ای

معاون خدمات مشترکین شرکت برق اصفهان اعلام کرد؛

پرداخت بیش از ۲۲۵ میلیارد پاداش خوش مصرفی 
به مشترکان خانگی اصفهان

اصفهان-مریم مومنی  معاون خدمات مشترکین شرکت برق اصفهان از 
پرداخت بیش از 225 میلیارد پاداش خوش مصرفی به مشترکان خانگی اصفهان 
در تابستان امسال خبر داد. علی اکبری با اعلام لزوم تداوم همکاری شهروندان عزیز 
اصفهانی در خصوص مدیریت مصرف انرژی، عنوان کرد: در طول ایام گرم سال 
جاری از ابتدای خردادماه تاکنون، تعداد۱,4۶۰,۰۰۰ قبض برق برای مشترکین 
خانگی صادر شده است که از این تعداد،5۱8,۰۰۰ قبض مشمول دریافت پاداش 
صرفه جویی شده اند. معاون خدمات مشترکین شرکت در راستای قدردانی از 
مشارکت مشترکین گفت: در این طرح ملی، مبلغ 225 میلیارد ریال پاداش به 
مشترکین مشمول طرح پرداخت شده است. همچنین، تعداد ۱۷۱,۱۳۰ قبض 
برق به دلیل رعایت الگوی مصرف و صرفه جویی قابل توجه، از پرداخت هزینه برق 
به طور کامل معاف شده اند. وی اجرای طرح تشویق به صرفه جویی مصرف برق در 
بخش خانگی را گامی موثر در جهت مدیریت مصرف انرژی و کاهش هزینه های 
مشترکین در شهرستان اصفهان عنوان کرد. علی اکبری ضمن تقدیر از همکاری 
مشترکین، از عموم شهروندان درخواست کرد تا با رعایت الگوی مصرف و استفاده 

بهینه از انرژی برق، در حفظ منابع ملی و پایداری شبکه برق سهیم باشند.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه :

 مشکلی در تامین سوخت استان گلستان 
وجود ندارد

گرگان-مهناز محمدزمانی  مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه گلستان گفت: باتوجه به پایان شهریور ماه و افزایش مصرف بنزین مشکلی 
در تامین آن وجود ندارد. به گزارش روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده 
های نفتی منطقه گلستان سید محمد حسینی افزود: با تمهیدات صورت گرفته 
ذخیره سازی مناسب در مخازن انبارهای استان انجام شده و تمامی مجاری عرضه 
استان در حال خدمات رسانی به مسافرین عزیز و هم استان ها می باشند. وی از 
مراجعین محترم به مجاری عرضه خواست جهت سهولت در امر سوخت رسانی 
و مدیریت مصرف حتما از کارت سوخت شخصی برای مصرف بنزین استفاده 
نمایند. حسینی خاطر نشان کرد تیم های بازرسی شرکت نفت استان بصورت 
شبانه روزی بر عملکرد مجاری عرضه نظارت دارند و مشتریان گرامی می توانند 

شکایات و انتقادات خود را با شماره گیری ۰9۶2۷ مطرح نمایند.

مدیرعامل آب و فاضلاب مازندران:

ظرفیت تامین آب شرب در آمل افزایش یافت

ساری- امیری فر  مدیرعامل آب و فاضلاب مازندران از افزایش ظرفیت تامین 
آب شرب مشترکان در شهر آمل خبر داد. بهزاد برارزاده افزود: به منظور افزایش 
ظرفیت تأمین و فشار آب شرب مشترکین آمل، یک حلقه چاه با دبی 45 لیتر بر 
ثانیه در محوطه مخزن ذخیره ۱8 هزارمتر مکعبی این شهر حفر شد. برارزاده در 
بازدید از عملیات پمپاژ اولیه این چاه گفت: به منظور رفع افت فشار آب ساکنان 
شهر آمل، حفر و تجهیز یک حلقه چاه با دبی 45 لیتر در ثانیه در دستور کار شرکت 
قرار گرفت. وی با بیان اینکه این چاه بعد از اتمام عملیات حفر، در مرحله پمپاژ 
آزمایشی قرار دارد افزود: با انجام آزمایش های اولیه، این چاه به زودی وارد مدار 
بهره برداری می شود. برارزاده جمعیت بهره مند از آب شرب این چاه را ۷5۰۰ نفر 

دانست و ادامه داد: مبلغ قرارداد اولیه این طرح ۶۰ میلیارد ریال بوده است.

با لایروبی اسکله ها صورت گرفت؛

افزایش ایمنی تردد شناورهای سنتی در بندر سجافی
اهواز - محمد مجدم  معاون امور دریایی اداره کل بنادر و دریانوردی استان 
خوزستان از لایروبی اسکله های بندر سجافی با هدف تسهیل در تردد و افزایش 
ایمنی شناورهای سنتی در بندرسجافی خبر داد. به گزارش خبرنگار خریدار به نقل 
از روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردی استان خوزستان، سجاد سبزیوند معاون 
دریایی این اداره کل با اعلام این خبر اظهار کرد: با اتمام لایروبی در اسکله های بندر 
سجافی، امکان پهلوگیری ایمن شناور های تجاری در این بندر فراهم شد. سبزیوند 
تصریح کرد: در اجرای عملیات لایروبی بندرسجافی واقع در شهرستان هندیجان، 
2۰ هزار متر مکعب رسوب از پای اسکله تخلیه و خارج سازی شد. وی افزود: برای 
اجرای لایروبی و افزایش عمق اسکله بندر سجافی درمدت ۳ ماه، ۷5 میلیارد ریال 
از محل اعتبارات عمرانی سازمان بنادر ودریانوردی هزینه شده است. سالانه به 
طور میانگین 22۰ فروند شناور تجاری کوچک و متوسط در اسکله بندر سجافی 
پهلوگیری می شود. بندر سجافی هندیجان در ردیف بنادر کوچک استان خوزستان 

بوده و نقش مهمی در رونق تجاری منطقه و واردات کالا های ملوانی دارد.

وشیمی پردیس   درخشش آتش نشان ملی پوش پتر
در دانمارك با ۳ مدال رنگارنگ

بوشهر –رضا حیدری  آتش نشان ملی پوش پتروشیمی پردیس در 
مسابقات جهانی آتشنشانان دانمارک با کسب سه مدال رنگارنگ کار خود را 
به پایان رساند. به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل پتروشیمی پردیس؛ 
آتش نشان ملی پوش پتروشیمی پردیس در رقابت با برترین های جهان در 
مسابقات آتش نشانان دانمارک موفق به کسب دو مدال نقره و یک مدال برنز 
شد. محمدجواد شعبانی در رشته دوومیداني، در دو ۱۰۰متر و پرش طول 
مقام دوم را کسب کرد و در دو 4در۱۰۰مترامدادي تیمي در جایگاه سوم قرار 
گرفت. پانزدهمین دوره مسابقات آتش نشانان جهان با حضور ۶۰ کشور جهان 

در 45 رشته ورزشی در شهر آلبورگ دانمارک در حال برگزاری است.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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سرمایه
روزنامه اقتصادی صبح ایران

www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

kharidaar.ir@gmail.com

چالش های کلیدی در رونق بازار بورس

بورس کی رشد می کند؟

یک کارشــناس مالی بهبود وضع بازار  خریدار 
ســرمایه را وابســته به عواملی چــون حاکمیت 
شرکتی، نرخ بهره، کسری بودجه، قیمت گذاری 

دستوری، ناترازی انرژی و ... اعلام کرد.
 امیر تقی خــان تجریشــی کارشــناس مالی با 
اشــاره به ۱۰ موتــور رونق بورس گفــت: اعمال 
حاکمیت شــرکتی در بنگاه های بورســی تحت 
مدیریــت دولــت، کاهش نــرخ بهــره، کاهش 
کســری بودجه، اصلاح نظام بانکی و نظام تأمین 
مالی، کاهش ریسک های سیاســی و اقتصادی، 
حذف قیمت گــذاری دســتوری در تعیین نرخ 
ارز و کالاهــای تولیدی شــرکت ها، رفع ناترازی 
انرژی، پرداخت مطالبات شرکت ها و تحقق رشد 
اقتصــادی، بهبود وضع بازار ســرمایه را به دنبال 

خواهند داشت.
وی در پاســخ به پرسشــی مبنی بر اینکه، دولت 
چهاردهم برای رونــق دوباره بــورس به عنوان 
دماسنج اقتصاد می بایست چه تصمیماتی اتخاذ 
کند، گفت: بررســی این موضوع نیازمند ارزیابی 
مؤلفه های اثرگذار بر بازار ســرمایه در سه بخش 

کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت است.

حاکمیت شرکتی در شرکت های تحت 
مدیریت دولت

او تاکید کرد: بــا توجه به تصدی گــری دولت و 
وزارتخانه های مختلف در شــرکت های بورسی، 
اعمال مقررات حاکمیت شــرکتی در بنگاه های 
تحت مدیریت دولت و انتصــاب مدیران صاحب 
صلاحیت در شــرکت های زیــر مجموعه دولت، 
به ویژه در نهادهای مالی و ناشــران بورســی، در 
بازگرداندن اعتماد سرمایه گذاران به بازار سرمایه 

نقشی مهم ایفا می کنند.
تجریشی با اعلام این که برای بهبود اوضاع بورس 
در کوتاه مــدت، نیازمند انتخاب افراد مناســب 
هستیم، گفت: در این زمینه باید افرادی انتخاب 
شــوند که دارای یک چارچوب ذهنی منســجم، 

به همــراه علم به مســائل و موضوعــات کلیدی 
بازار سرمایه با ظرفیت شــنوندگی و جمع بندی 
دیدگاه های متنوع در قالب چارجوب ذکر شــده 

باشند.
 این افراد بــا توجه بــه گســتردگی موضوعات 
اقتصادی مرتبط به وزارت اقتصــاد، باید بتوانند 
با همراهی ســایر وزارتخانه ها، نســبت به جلب 
حمایت های لازم برای بهبود وضع بازار ســرمایه 

اقدام کنند.

چالش نرخ بهره
تجریشــی با اعلام این که در میــان مدت اثر حل 
مسئله نرخ بهره در بهبود وضع بازار سرمایه بسیار 
کلیدی است، گفت: اصلاح ساختار نظام بانکی و 
کنترل کسری بودجه هم می تواند در حل چالش 

نرخ بهره و در نتیجه رونق بورس مؤثر باشد.
او گفت: مؤلفه دیگری که در میان مدت بر بهبود 
روند بورس مؤثر خواهد بــود، اصلاح وضع تأمین 
مالی اســت که در زیر مجموعه اصلاح نظام بازار 

پول قرار دارد.

کاهش ریسک های سیاسی و اقتصادی
تجریشــی، تلاش دولت و نهادهای حاکمیتی در 
کاهش مجموع ریســک های سیاسی و اقتصادی 
کشــور را به عنوان دیگــر عامــل تأثیرگذار در 
بازگشت رونق به بورس اعلام کرد و گفت: هر چند 
مسیر کاهش این ریسک ها زمان بر است اما دولت 
و حاکمیــت می توانند با انجــام اقدامات مثبت، 
تعهد خود را برای کاهش ریســک ها و تصمیمات 

خلق الساعه نشان دهند.

حذف قیمت گذاری دستوری
 در سامانه نیما

وی تاکید کرد: حذف قیمت گذاری دستوری در 
نرخ ارز نیما و همچنین در تعیین نرخ محصولات و 
خدمات شرکت ها را می توان به عنوان دیگر اقدام 

اقتصادی بســیار مؤثر بر روند بورس معرفی کرد 
که در کوتــاه مدت باعث بهبــود وضعیت جریان 

نقدی شرکت های بورسی و سود آن ها می شود.

رفع ناترازی انرژی
او حل بحران ناتــرازی انرژی را بــه عنوان دیگر 
عامل مهــم، در رونق بازار ســهام، در میان مدت، 
معرفی کرد و افــزود: تأمین انرژی بــرق و گاز در 
همه ۱۲ ماه ســال برای بســیاری از شرکت های 

بورس دشوار شده است.
 برنامه ریــزی حاکمیت برای حل ایــن ناترازی 
انرژی می توانــد اقدامی اثرگذار بــر وضع تولید، 
فــروش و در نهایــت بهبود وضع بورس و رشــد 

اقتصادی باشد.

پرداخت مطالبات شرکت ها
تجریشــی تاکید کرد: دیگر عامل مؤثر در رونق 
بــورس، در میان مدت، اقدام دولــت به پرداخت 
مطالبات شرکت هاســت. این امر به بهبود وضع 
نقدینگی شــرکت های بورســی و ســرمایه در 
گردش آن ها منجر می شــود، اتفاقاً بخشی از این 
مطالبات، مربــوط به بازار انرژی اســت، رفع این 
چالش می توانــد کمکی در حل ناتــرازی انرژی 

باشد.

اقدامات بلندمدت برای بهبود وضع بورس
تجریشــی با اعلام این که در بلندمــدت نیز باید 
بهبود وضعیت رشــد اقتصادی مــورد هدف قرار 
بگیرد، توضیح داد: هر کشــوری نیازمند رشــد 
اقتصادی اســت که ایــن اتفــاق در بلندمدت از 

طریق تصمیمات درست محقق می شود.
او گفت: این امر نیازمند ســرمایه گذاری، تجهیز 
منابع داخلــی و بین المللــی، همچنین تحقیق 
و توســعه داخلی و ورود تکنولوژی بین المللی از 
بیرون است، دستیابی به این هدف در بلند مدت 

میسر است.

بانک مرکزی:
پرداخت وام قرض الحسنه به کارکنان بانک 

مرکزی کذب است
بانک مرکــزی اعلام کــرد: پرداخت وام قرض الحســنه بــه کارکنان 
بانک مرکزی کذب اســت و هیچ گونه تســهیلاتی خارج از ضوابط در 
بانک مرکزی پرداخت نمی شــود.بانک مرکزی اعــلام کرد: پرداخت 
وام قرض الحســنه به کارکنان بانک مرکزی کذب اســت و هیچ گونه 
تسهیلاتی خارج از ضوابط در بانک مرکزی پرداخت نمی شود.مدیران 
بانک مرکزی از دریافت وام از شــبکه بانکی منع شــده اند. هیچ وامی 
با نرخ ســود ۴ درصد پرداخت نشده است و نرخ تســهیلات کارکنان 
بانک مرکــزی حداقل ۱۰ درصــد اســت.کامیار کاوه، مدیرکل منابع 
انسانی بانک مرکزی پیرامون مباحث مطرح شده در فضای مجازی در 
خصوص تسهیلات کارکنان بانک مرکزی گفت: فارغ از اینکه پرداخت 
تسهیلات به کارکنان بانک مرکزی از ابتدای تشــکیل این نهاد وجود 
داشته اســت اما از ابتدای دهه ۹۰ تاکنون در راستای اجرای جز ۵ ماده 
۳۴ قانون پولی و بانکی و براساس مصوبه شــورای پول و اعتبار کاملًا از 
محل منابع مالکانه این بانک و بدون استفاده از هر گونه منابع سپرده ای 
صورت می گیرد. دســتورالعمل پرداخت این تسهیلات در سال ۱۳۹۰ 
تدوین و از آن موقــع مبنای پرداخت قرار گرفته اســت.کاوه ادامه داد: 
ضمناً به استناد جز ۵ ماده ۳۴ قانون پولی و بانکی در راستای صیانت از 
جایگاه حاکمیتی و نظارتی بانک مرکزی، مدیران بانک مرکزی از اخذ 
تسهیلات از شــبکه بانکی منع گردیده اند. بر این اساس خارج از آئین 
نامه مصوب، هیچ گونه تســهیلاتی به هیچکــدام از کارکنان و مدیران 

بانک مرکزی در کلیه مراتب سازمانی پرداخت نشده است.
وی اضافه کرد: نرخ ســود این تســهیلات طبق مصوبه ســال ۱۳۹۵ 
شــورای پول و اعتبار حداقل ۱۰ درصد درنظر گرفته شــده و به هیچ 
عنــوان تســهیلات قرض الحســنه در دســتورالعمل های این بانک 
جایگاهــی نــدارد و از ســال ۱۳۹۵ پرداختــی در قالب تســهیلات 
قرض الحســنه از ســرفصل های تســهیلات این بانک به هیچیک از 
کارکنان بانک اعم از کلیه اعضای هیأت عامل و ســایر ســطوح صورت 
نگرفته اســت؛ ضمن اینکه فرایند و نوع پرداخت تسهیلات به اعضای 
هیأت عامل و سایر سطوح ســازمانی کاملًا در انطباق با آئین نامه های 
مصوب در ازای دریافــت وثائق و تضامین مندرج در دســتورالعمل ها 
صورت می گیرد. کاوه تصریح کرد: در راســتای اجرای ماده ۶۰ قانون 
بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران کــه از ۰۷/ ۰۳/ ۱۴۰۳  اجرایی 
شده؛ برقراری رابطه مالی )نظیر دریافت تســهیلات و سپرده گذاری( 
میان مشــمولین این ماده و همســر و فرزندان آن ها با شــبکه بانکی 

محدود شده است.

وی در پایان با تاکیــد بر اینکه هیچ گونه تســهیلاتی خارج از مصوبات 
در بانــک مرکزی تعریــف و پرداخت نشــده اســت افزود: بــا توجه 
شایعه سازی های دروغ علیه رئیس کل بانک مرکزی و تشویش اذهان 
عمومی در فضای مجازی، بانک مرکزی حق پیگیری حقوقی و شکایت 

قضائی را بر خود محفوظ می داند.

وش آنلاین بیمه »با سینا« ارائه خدمات و فر
مدیر فنــاوری اطلاعــات و ارتباطات بیمه ســینا از توســعه موبایل 
اپلیکیشن بیمه ســینا با ویژگی های جدید خبر داد.اعظم حاجی زاده 
با اشــاره به اهمیت برخورداری از فناوریهای نو در صنعت بیمه گفت: 
یکی از مهمترین مزایای رقابتی شرکتهای بیمه در دنیای امروز، میزان 
بهره مندی مشــتری و کاربر نهایی از خدمات آنلاین اســت و در واقع، 
بیش از اینکه رقابت در میزان نرخ باشــد، رقابت در دسترسی و سهولت 
در استفاده از خدمات بیمه ای است.مدیر فناوری اطلاعات و ارتباطات 
بیمه ســینا با اشــاره به ســابقه دیرینه این شــرکت در ارائه خدمات 
الکترونیک بیان داشــت: اپلیکیشن موبایلی بیمه ســینا که از سالهای 
گذشته طراحی و مورد اســتفاده بود، در این دوره با هدف ارائه خدمات 
بیمه ای و فروش آنلاین، توسعه پیدا کرد.وی در خصوص ویژگیهای این 
محصول فناورانه گفت: این برنامه کاربردی، تحت عنوان »با سینا« در 
دســترس عموم قرار گرفته و از جمله ویژگیهای آن می توان به کاربری 

آسان و مطمئن و یکپارچگی با سایر پلتفرم  های سینا اشاره کرد.

شعبه
آدرس غلط مافیا به وزیر در رسانه ملی

مهدی عرب صادق، کارشــناس ارشد دیپلماســی انرژی اخیرا 
کارشناسی با عنوان سندیکای تولیدکنندگان برق، مواردی را به ظاهر 
کارشناسی و اما غلط بیان کردند که برای هر کارشناسی بدیهی است و 

انشا... که این اشتباه واضح سهوی باشد.
امان از آدرس های غلط و گمراه کننده! ســرانه مصــرف انرژی برق در 

ایران، کمتر از دنیاست! 
آیا ایشــان نمی داند یا نمی خواهد بگوید کــه : گرمایش و پخت و پز در 
ایران با گاز طبیعی اســت، برخلاف کشورهای اروپایی که برای این نوع 

مصارف انرژی بر از برق استفاده می کنند!
 GDP همچنین ایشــان یا نمی داند یا نمی خواهد که بگوید شــاخص
در کشور ما تا چه میزان پایین تر از نرخ متوسط جهانی است و مصارف 
زیادی خــارج از سیســتم پایش برق وجــود دارد و یا تحت انشــعاب 

مسکونی برای مصارف تجاری یا صنعتی استفاده می کنند.
چرا مصرف ســرانه انرژی برق ایران را نباید با کشــورهای اروپایی که 

گرمایش با برق دارند مقایسه شوند؟
ولی واقعیت این است که : 

مصرف انرژی برق در هر کشــوری به عوامل متعددی وابسته است که 
شامل شرایط آب و هوایی، سطح توسعه یافتگی، ساختار صنعتی و نوع 
منابع انرژی می شود. در این زمینه، مقایســه مصرف سرانه انرژی برق 
ایران با کشــورهای اروپایی، به ویژه آن ها که گرمایــش خود را با برق 
تأمین می کنند، یک مقایسه ناعادلانه و نادرست است. آنچه مهم است 

و بایستی در مقایسه در نظر گرفت موارد زیر است: 

1. تفاوت های آب و هوایی:
ایران و بسیاری از کشــورهای اروپایی شــرایط آب و هوایی متفاوتی 
دارند. بسیاری از کشــورهای اروپایی، به ویژه در شــمال و مرکز اروپا، 

دارای زمستان های بسیار سرد و طولانی هستند.
 در این کشورها، سیســتم های گرمایشــی برقی به طور گسترده ای 
اســتفاده می شــوند تا منازل و محل های کار را گرم نگــه دارند. این 
در حالی اســت که ایران به طور کلی دارای زمستان های معتدل تری 
اســت و در بســیاری از مناطق، نیاز به گرمایش برقی کمتر احساس 

می شود. 

2. تفاوت در نوع منابع انرژی:
کشــورهای اروپایــی بــه دلیــل محدودیت هــای جغرافیایــی و 
محیط زیستی، تمایل بیشتری به اســتفاده از منابع انرژی تجدیدپذیر 

و برق دارند.
 این در حالی است که ایران با داشتن منابع غنی نفت و گاز، بیشتر از این 
منابع برای تأمین انرژی اســتفاده می کند. گاز طبیعی به عنوان یکی از 
منابع اصلی گرمایش در ایران اســتفاده می شود که این موضوع بخشی 

از مصرف برق را کاهش می دهد.

3. سیستم های گرمایشی:
در بســیاری از کشــورهای اروپایی، سیســتم های گرمایشــی برقی 
پیشــرفته و با کارایی بالا وجود دارد. این سیستم ها به طور گسترده ای 
در منازل و ساختمان ها استفاده می شوند. در ایران، به دلیل دسترسی 
آسان تر به گاز طبیعی و قیمت پایین تر آن نسبت به برق، سیستم های 
گرمایشی گازی محبوب تر هستند. این مسئله منجر به کاهش مصرف 

برق در بخش گرمایش می شود.

4. سیاست ها و مقررات:
سیاســت های انرژی و مقررات در کشــورهای اروپایی به طور عمده به 
سمت اســتفاده از انرژی های پاک و کاهش وابســتگی به سوخت های 
فسیلی هدایت می شوند. این سیاســت ها منجر به افزایش مصرف برق 
به عنوان یــک منبع پاک تر می شــود. در ایران، سیاســت ها و مقررات 
متفاوتی اعمال می شوند که بیشتر به بهره برداری از منابع داخلی نفت 

و گاز تأکید دارند.

5. سبک زندگی و عادات مصرف:
سبک زندگی و عادات مصرف انرژی نیز در دو منطقه متفاوت است. در 
کشورهای اروپایی، استفاده از وســایل برقی به عنوان بخشی از سبک 
زندگی روزمره جا افتاده اســت، در حالی که در ایران، استفاده از برخی 
وسایل برقی ممکن است کمتر باشد.به طور کلی، مقایسه مصرف سرانه 
انرژی برق ایران با کشورهای اروپایی که گرمایش خود را با برق تأمین 
می کنند، بدون در نظر گرفتن تفاوت های اساســی در شــرایط آب و 
هوایی، منابع انرژی، سیاست ها و ســبک زندگی، به نتیجه گیری های 
نادرست منجر خواهد شــد. برای تحلیل دقیق تر و منطقی تر، باید این 
عوامل کلیدی را در نظر گرفت و از مقایسه های ساده انگارانه پرهیز کرد 

و از سودجویی گروهی و منافع مافیایی پرهیز کرد.

یادداشت  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: دکتر مریم کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک ۸۷
شماره تماس سازمان آگهی شهرستان:
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  آگهی  مناقصه عمومی  از طریق سامانه ستاد) نوبت اول(

ردیف
شرح عملیات

مبلغ سپرده شرکت در برآورد مبلغ ریالی پروژه
مدتدرصد نقد و تهاترحداقل رتبه لازممحل اجرامناقصه   به ریال

1 سال100 در صد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس1/500/000/000750/000/000بهره برداری از پیست اسکیت منظریه )شماره فراخوان 500305028800010(1

1 سال100 در صد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس1/440/000/00072/000/000بهره برداری از پیست اسکیت شهدا )شماره فراخوان 500305028800011(2

1 سال100 در صد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس1/560/000/00078/000/000بهره برداری از پیست اسکیت پارک بهشت )شماره فراخوان 500305028800012(3

1 سال100 درصد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس1/320/000/00066/000/000بهره برداری از پیست اسکیت پارک نسترن )شماره فراخوان 500305028800013(4

1 سال100 درصد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس3/996/000/000199/800/000بهره برداری از پیست اسکیت پارک تندرستی همراه با بوفه )شماره فراخوان 500305028800014(5

1 سال100 درصد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس6/120/000/000306/000/000بهره برداری از چمن مصنوعی و زمین والیبال و بسکتبال پارک تندرستی )شماره فراخوان 500305028800015(6

1 سال100 درصد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس5/400/000/000270/000/000بهره برداری چمن مصنوعی خبرنگار )شماره فراخوان 500305028800016(7

1 سال100 درصد نقددارای مدارک مربیگری در رشته مربوطهشهر فردیس4/560/000/000228/000/000بهره برداری چمن مصنوعی بلوار کیاتل )شماره فراخوان 500305028800017(8

6  ماه87 در صد نقد و 13 درصد تهاتر5  ابنیهشهر فردیس80/200/000/0004/010/100/000بازسازی پارکهای سطح منطقه دو )بازسازی  پارک های ارم وصاحب الزمان()شماره فراخوان 2003050288000128(9

5 ماه80 در صد نقد و 20 درصد تهاتر5 ابنیهشهر فردیس51/000/000/0002/550/000/000احداث و بازسازی پارک اسکویی- تجدید )شماره فراخوان 2003050288000129(10

5 ماه100 درصد نقداساسنامه مرتبط با موضوعشهر فردیس70/000/000/0003/500/000/000تامین، نصب و راه اندازی سامانه های ثبت تردد و تخلف سرعت - تجدید)شماره فراخوان 2003050288000130(11

5 ماه100 درصد نقداساسنامه مرتبط با موضوعشهر فردیس129/000/000/0006/450/000/000طراحی جزئیات، تامین تجهیزات و پیاده سازی زیر ساخت فیزیکی مرکز داده شهرداری فردیس)شماره فراخوان 2003050288000131(12

خرید و نصب و تعمیر و بازسازی تابلوها و علائم چراغ های راهنمایی و رانندگی )فرماندهی-چشمک زن( سطح شهر- تجدید)شماره 13
5 ماه100 در صد نقد5 راه و ترابریشهر فردیس40/000/000/0002/000/000/000فراخوان 2003050288000132(

شهرداری فردیس

شهرداری فردیس در نظر دارد پروژه های ذيل را از طريق برگزاری  مناقصه عمومی به متقاضيان واجد حداقل شرايط به شرح ذيل واگذار نمايد )مشروح شرايط در اسناد مناقصه درج شده است( لذا متقاضيان می توانند از تاريخ انتشار آگهی )چاپ اول( تا ساعت 14:30 روز  دوشنبه مورخ 1403/07/02 
جهت خريد اسناد مناقصه به سامانه الکترونيک دولت )ستاد( مراجعه نمايند. 1- مبلغ 2/000/000 ريال به عنوان هزينه خريد اسناد می بايست به حساب 400819688645 به نام شهرداری فرديس از طريق سامانه الکترونيک دولت )ستاد(  به آدرس www.setadiran.ir واريز گردد 2- شرکت 
کنندگان می بايست نسبت به تحويل )صرفا پاکت الف( اصل ضمانت نامه يا فيش واريز نقدی به شماره حساب 100823004139 تا پايان وقت اداری ساعت 14:30 مورخ 1403/07/12 پنجشنبه به آدرس فرديس-بلوار شهيد سليمانی- روبه روی پارک منظريه شهرداری فرديس واحد امور پيمان ها 
اقدام نمايند و هم زمان پاکات الف- ب و ج در سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد ايران( بارگذاری نمايند. 3-در صورت بروز هرگونه تناقص در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد ، ملاک عمل سامانه ستاد خواهد بود 4- پيشنهادات رسيده در روز شنبه مورخ 1403/07/14 درکميسيون عالی 
معاملات شهرداری فرديس مطرح و پس از بررسی وکنترل برنده مناقصه و مزايده اعلام خواهد  شد 5- هرگاه برنده مناقصه از انجام معامله خود داری کند يا پس از ابلاغ قانونی حداکثر تا هفت روز حاضر به انعقاد قرار داد نشود سپرده وی به نفع شهرداری ضبط  و قرارداد با نفردوم منعقد خواهد گرديد  
و در صورتی که برندگان دوم و سوم نيز ظرف مدت هفت روز پس از ابلاغ قانونی حاضر به عقد قرارداد نشوند سپرده انان نيز به نفع شهرداری ضبط خواهد شد6 شهرداری در رد يـا قبـول يـک يـا کليه پيشنهـادات پيمانکـاران ذيصـلاح مختـار مـی باشـد .. 7- هزينه درج آگهی به عهده برنده مناقصه 

می باشد..8-به پيشنهادات فاقد سپرده، سپرده های مخدوش، سپرده های کمتر از ميزان مقرر، چک شخصی و مشروط، مخدوش و پيشنهاداتی که بعد از مدت مقرر اين آگهی واصل شود، مطلقاً ترتيب اثر داده نخواهد شد.
 نوبت اول : 1403/06/26 )دوشنبه( و نوبت دوم : 1403/07/02 )دوشنبه(

شناسه آگهی: 1788278


